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ZAKLJUČNI RAČUN 
Ksenija Medved 

Medtem ko pišem zaključno besedo, urednik in tehnični 
urednik že stikata glavi nad zadnjo letošnjo številko 
Klasja. Zaključna beseda naj bi bila pravzaprav 
zaključni (ob)račun ob koncu leta in sploh ob sedmi 
obletnici izhajanja časopisa. Ker pa mi gre računanje 
bolj slabo od rok, bom seštevanje in odštevanje, deljenje 
in množenje prepustila kar vam, dragi bralci, dodala pa 
vseeno nekaj napotkov za to opravilo: 

1. Upoštevajte, da je račun poln neznank. 
2. Pospeški so variabilni. 
3. Pomnožite s težavami. 
4. Prištejte pomanjkanje časa. 
5. Delite s prizanesljivostjo. 
6. Odštejte pretirano kritičnost. 
7. Na koncu priračunajte stoprocentni davek. 

Seje računanje izšlo? Upam, da seje. Če se ni, na 
Klasju računamo na vaše vlaganje v naslednjem letu. 

Pišite torej, spremljajte naše delo. Stranke imajo še 
vedno na voljo po eno tipkano stran za sprotno 
predstavitev svojega dela. Tudi vsak od vas lahko 
predstavi svojega delo, piše o dogodkih, občutkih. 

In pa seveda, v novem letu privoščim, da se vam vsi 
vaši računi izidejo! 

Letos so Znojile 
dobile nagrado 
za najbolj urejeno 
vas v naši občini 
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101 leto Mežnarjeve mame 
Angela Berdajs, Mežnarjeva mama, iz Temenice, je prav 
gotovo najstarejša občanka naše občine. Decembra je v 
Domu starejših občanov Grosuplje praznovala že 101 
rojstni dan. Med številnimi, ki soji čestitali za visoki jubilej, 
je bil tudi župan ivanške občine Jernej Lampret. 
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ŽUPAN OBČINE IVANČNA GORICA 
JERNEJ LAMPRET 

OBČINSKI SVETNIKI OBČINE IVANČNA GORICA IN 
DELAVCI ŽUPANSTVA OBČINE IVANČNA GORICA 

Kaj se je na miklavžev 
večer dogajalo v Centru 
za šolske in obšolske 
dejavnosti Fara? % 

vam želi srečno in 
uspešno leto 
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Ljubljanska cesta 66 KURILNEGA OLJA 
1290 Grosuplje 
Tel.: 01 7866-830 Naročila p o t e l . : 01 7 8 6 6 - 8 4 0 

KAJ ŠE NUDIMO? 

TEHNIČNI PREGLED MOTORNIH IN PRIKLOPNIH 
VOZIL. ZAVAROVANJE, PLAČILO CESTNINE, 
PODALJŠANJE REGISTRACIJE. 

V S E N A E N E M M E S T U ! 



STRAN 

Iz Jernejeve malhe 
Preživeli smo prvih dvanajst mesecev tega novega stoletja oziroma tisočlet

ja. Vse dobro, smo si dejali, ko smo lani s kozarčkom nazdravili božičnemu 
in novoletnemu času. Eni smo jih na zdravje popili več ob izrekanju številnih 
zdravičk, sladko vince je steklo po grlu, sreče in zdravja pa ni bilo več za toliko 
izrečenih želja. 

Kako lepo, da je mesec december tako darežljiv! Veliko poslovnih uspehov, 
dobro letino in razumevanje, smo si dejali ob oblačenju plaščev in stisku roke, 
ko smo odhajali z novoletnega srečanja vsak proti svojemu domu. Ob ure
jenih domovih so nam pričarali domačnost optimistični in darežljivi Miklavž, 
Božiček in dedek Mraz, tako da smo podoživljali vsak svoj otroški svet. 
Različni pogledi, kot nam jih je pričaral čas in kot so nam jih pričarali različni 
mistični možje v otroških očeh: eni vsiljeni iz Rusije, drugi pozabljeni, kot je 
narekovala zgodovina, ki nam je v minulih petdesetih letih risala našo real
nost. 

V strpnosti, enaki med enakimi, sprejemamo vse: tudi tisto, kar ne gre v 
Miklavžev koš, pod božično smrečico ali v dedkovo košaro. Saj smo v mese
cu decembru vendar odprti za vse poglede tradicije in sedanjosti, za očetovo 
in materino skrinjo in za vso sodobno potrošniško neumnost. Za užitke, ki 
niso nikoli dolgotrajni, so pa prijetni, je treba vedno več, žrtvovati, saj okus po 
dobrem ostaja še veliko časa v lepem spominu. 

Nori mesec december bodo nekateri jemali za pokušino in celo stopali na 
spolzko pot za potešitev svojih preobsežnih želja, pa spet drugi doživljali svoj 
mir v odpustkih in darovanju vsega lepega sočloveku, ki obupava nad vsem. 
Pot si izbiramo sami. Ob ocenjevanju vrednosti življenja bomo spet grešili s 
subjektivno oceno, ko bomo s prevzgojo skušali nekoga spraviti na našo pravo 
pot. 

Droben in neizprosen je ta svet, nikoli obetaven za jutri. V ihti in hitenju 
delamo napake, da se lahko ukvarjamo z njimi, si tako začrtujemo življenjs
ki slog in ustvarjamo dovolj priložnosti za razreševanje problemov. 

Dovolj dela bo za vse nas, lokalno skupnost in državo. Sprejeti model živl
jenja ima vsak po svoji želji in smislu s postavljenim ciljem že od takrat, ko 
nas je življenje bose in gole poslalo na ta svet. Pustimo, naj si njivico življen
ja vsak po svoje okopava sam, vse dotlej, dokler se niti življenja stikajo z naši
mi pogledi. Takrat smo poklicani, da storimo vse, kar je v naših močeh, pa naj 
gre za duševno ali materialno stisko. K temu smo bili povabljeni. 

Bodimo vsi radostni in veseli v času decembrskega pričakovanja, pa četudi 
se dizelsko gorivo ne bo pocenilo, pa četudi bosta plača in pokojnina brez 
povišice, pa še celo, če bo šlo sosedu bolje, saj pravijo, da se lahko uživa tudi 
v sosedovi sreči. Žal premnogi uživajo tudi v sosedovi nesreči. Prav je, da je 
mesec december za najdražje najdražji. Prav je, da je za naše drage poln 
ljubezni. V sosedovo denarnico na pet prekatov prestižno vidijo le tisti, ki sijih 
želijo napolniti deset. Zavist je v manjšini, saj je v naši dntžbi več takih, ki ne 
morejo staviti na denar, lahko pa na druge, bolj pristne izpolnitve smisla živl
jenja. 

Zato v letu, ki prihaja, živite prijetno, sebi v pogum in v veselje drugim, ki 
naj vam z enako mero vračajo. 

Srečne, blagoslovljene praznike in veselo praznovanje! 

Župan Jernej 
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Pred prazniki se je 19 predstavnikov naše občine z avtobusom 
odpravilo v pobrateni Hirschaid. Sodelovali so na božičnem sejmu, ki 
je bil 15. in 16. decembra. Ivančna Gorica se je predstavila z značilni
mi slovenskimi izdelki, ki so bili razstavljeni na štirih stojnicah: okras
ki za na jelko, hiške, košare, peharji, voščilnice, potice, piškoti, med
ica in še kaj se je našlo. Vzgojiteljice Vrtca Ivančna Gorica pa so na 
posebni slovesnosti zapele nekaj slovenskih božičnih in narodnih 
pesmi. Da je vse potekalo, kot je treba, je poskrbela glavna organiza
torka obiska naših predstavnikov v Nemčiji, Tatjana Lampret, v sode
lovanju z Občino Ivančna Gorica. 

21. seja Občinskega sveta Občine Ivančna Gorica 

S P R E J E L I R E B A L A N S PRORAČUNA 

Takoj po pregledu zapisnika je pred
stojnik Sodnika za prekrške Grosuplje 
Ivan Gabrovec svetnike in druge 
zbrane seznanil z delom tega državne
ga organa. Sodnik za prekrške je 
razpet med dvema zahtevama - med 
kvantiteto in kvaliteto, saj je treba po 
eni strani rešiti čim več zadev, po drugi 
pa je to treba kakovostno narediti. V 
prejšnjem letu seje sodnik za prekrške 
v Grosuplju srečal s približno 3400 fiz
ičnimi osebami (173 jih je bilo mlado
letnih). 421 jih je oprostil, 2728 ljudi pa 
je doletela kazen (1465 osebam so 
izrekli denarne kazni - te so se gibale 
od tisoč do 150 tisoč tolarjev, 16 ljudi 
si je prislužilo zaporno kazen, iz države 
so odstranili osem tujcev, dvema so 
odvzeli dovoljenje za posest in nošenje 
orožja). Verjetno bralce zanima, 
koliko ljudi je ostalo brez vozniškega 
dovoljenja (morali so ponovno opravl
jati izpit, če so se hoteli še kdaj voziti). 
Številka je kar visoka - na ta način so 
ukrepali kar v 104 primerih, kazenske 
točke pa si je prislužilo 813 voznikov. 

Največ kaznivih dejanj so storili 
Romi (ivanški so v primerjavi z grosu
peljskimi še manj pripravljeni sodelo
vati), saj so nekateri med njimi postali 
stalni obiskovalci sodnika za prekrške 
(tudi več deset prekrškov so naredili v 
nekaj mesecih), čeprav je Gabrovec 
opozoril, da njihove kršitve v 
povprečju niso tako nevarne kot 
kršitve drugih storilcev (vožnja brez 
vozniškega dovoljenja ali z neregistri
ranim vozilom, kršitve javnega reda in 
miru). Andrej Mirtič je ob tem dejal, 
da verjetno sodnik in pristojne službe 
od Romov težko izterjajo plačilo kazni, 
zato naj bi se povezali s Centrom za 
socialno delo, ki nakazuje otroške 
dodatke. Sodnik za prekrške je lani 
obravnaval tudi 260 prekrškov pravnih 
oseb. 

Vključno s stroški postopka so izrek
li za približno 312 milijonov tolarjev 
denarnih kazni, od tega so njihove 
"stranke" takoj plačale 38 milijonov, 
približno 13 pa so jih uspeli izterjati še 
pristojni organi. Jasno je, da približno 
24 milijonov tolarjev nikoli ne bo 
mogoče izterjati, saj osebe, ki bi 
morale to plačati, niso dosegljive ali 
nimajo premoženja za izterjavo. Franc 
Godeša je sodnika za prekrške opozo
ril na več odlokov, ki jih je sprejel 
občinski svet in predvidevajo tudi 
kazenske sankcije, a je tam kot 
pooblaščeni za sankcije naveden 
komunalni redar, ki pa ga naša občina 
nima. Ob tem je župan razložil, da 
sankcije, ki jih narekujejo sprejeti 
odloki, izvajajo zaposleni v občinski 
upravi, o čemer jih ima pravico 
obvestiti vsak občan. 

SPREJELI SO REBALANS 
LETOŠNJEGA PRORAČUNA 

Županje najprej povedal, daje pro
račun višji za deset odstotkov, in sicer 
zaradi sredstev, ki so prišla za namen

sko porabo - toča, suša. Letošnji pri
hodki bodo tako znašali milijardo 200 
milijonov tolarjev, odhodki pa milijar
do 600 milijonov. V naslednjih letih so 
pred Občino Ivančna Gorica velike 
investicije: gradnja OŠ Stična, vodovod 
Polževska planota, kanalizacija v 
Šentvidu pri Stični. Na vprašanje 
Marine Koščak glede pridobivanja 
soglasij za vodovod visoka cona Stična, 
smo dobili odgovot, da občina vseh 
soglasij ni dobila, zato bodo traso 
nekoliko spremenili. Sonja Maravič je 
najprej dejala, da je rebalans športno 
naravnan in glede postavke za vzgojo 
in varstvo predšolskih otrok v Vrtcu 
Ivančna Gorica vprašala, zakaj le-ta ni 
razdelana, ker imajo vsi drugi javni 
zavodi postavke jasno razdelane. 
Zupan je na očitek o športni nar
avnanosti odvrnil, da je rebalans nare
jen z ozirom na stvari, ki jih občina 
potrebuje, ne pa športno. Glede vrtca 
je rekel, da so tam plače zakonsko 
določene, kar pregleduje tudi nadzorni 
odbor. Svetnica Maravičeva je zbrane, 
predvsem pa župana vprašala kakšen 
fotoaparat imamo na Klasju za 251 
tisočakov in opozorila, da časopis z 
izidom ne čaka na seje, hkrati pa 
vprašala še po izvajalcih gozdnih vlak. 
Izvedeli smo, da gozdne vlake izvajata 
podjetji Rekon (prevzel del področja 
GG Ljubljana) in s.p. Milan Pušljar 
(prevzel del področja GG Novo 
mesto), dela pa financira država, fiz
ične osebe, nekaj pa še občina. Vsem, 
ki od poietja še niso opazili objektiva 
Klasja, je župan razložil, da imamo 
novi digitalni fotoaparat (ni treba več 
kupovati filmov in baterij, ker se slike 
shranjujejo kar na poseben disk). Po 
rebalansu je naša občina namenila tri 
milijone in pol tolarjev tudi za prostor, 
kjer bo društvo Želva opravljalo 
varstvenodelovno dejavnost za osebe s 
posebnimi potrebami. 

O N O G O M E T N E M 
K L U B U LIVAR IVANČNA 

GORICA 
Pri tej točki sta svetnikom delo 

nogometnega kluba predstavila direk
tor Livarja Ivančna Gorica Stane 
Osterman (Livar je glavni sponzor 
kluba) in predsednik kluba Jaka Sever. 

Direktor Livarja je povedal, da so se 
za sponzorstvo odločili zaradi dobrih 
rezultatov ivanških nogometašev, nji
hov denar pa je namenjen za dejavnost 
in ne za gradnjo stadiona. Na leto 
Livar Nogometnemu klubu Ivančna 
Gorica primakne 120.000 nemških 
mark, poleg tega pa poravna še stroške 
prevozov na tekme in malice. 

Po rebalansu je občinski svet 
nogometnemu klubu namenil sedem 
milijonov tolarjev, rokometnemu pa 
milijon. V letošnjem letu bo občina z 
20 milijoni in pol kupila ter do konca 
dogradila garderobe na stadionu, ki so 
zaenkrat v uporabi nogometnega 
kluba. Župan Jernej Lampret je pojas

nil, da se bo ta denar porabil za celot
no poplačilo izvedbenih del novozgra
jenih slačilnic od tretje gradbene faze 
naprej, ki bodo lastnina občine in 
dodal, da se nogomet na ivnaškem sta
dionu ne bo igral toliko časa, dokler ne 
dobijo uporabnega dovoljenja. Jaka 
Sever je dejal, da se na igrišču redno 
zbira približno 150 otrok, v drugi ligi se 
člani zdaj držijo na četrtem mestu, in 
dodal: "Delovanje kluba je draga 
zadeva, nogomet ni produktivna 
dejavnost. Imamo vse račune, ki vam 
jih lahko tudi pokažemo. Zdaj imamo 
enega najlepših stadionov. Vsi, ki 
dvomite v našo poštenost, pridite 
pogledat!" Svetniki so se na koncu 
strinjali, da je nogometno igrišče in 
klub vložek v prihodnost, da gre za 
naše otroke. 

VSAKA HISA S O N Č N A 
HIŠA 

Zastopniki podjetja Gea - Sol so 
predstavili nacionalni projekt GEF. 
Gre za osveščanje ljudi o prednosti 
uporabe sonca kot obnovljivega vira 
energije in cenovno sprejemljivega 
solarnega sistema -široka uporaba 
sončne energije. Predstavnika Gee-Sol 
sta predstavila solarni strešnik za spre
jemanje sončne energije in prenos ter 
pretvorbo le-te v toploto, ki je namen
jena za ogrevanje vode in prostorov. 
Cena tega sistema naj bi bila za 
končnega uporabnika 180.000 tolarjev, 
komercialna cena pa je bistveno višja -
2.800 nemških mark (subvencionira 
država, GEF). Tokrat je šlo le za sez
nanitev svetnikov s tem projektom. 

N A S L E D N J E L E T O 
IZVEDBA ZAZIDALNIH 

NAČRTOV 

Ob predstavitvi predloga odloka o 
prostorskoureditvenih pogojih (podla
ga za pripravo lokacijske doku
mentacije, usklajeni so s prostorskim 
planom) za Višnjo Goro, Polževo, 
Ivančno Gorico in Muljavsko polje se 
je razvnela burna debata o tem, da ni 
mogoče dobiti dovoljenj za pozidavo 
zemljišč, na kar je posebej opozoril 
Dušan Strand. Ker je najboljša rešitev 
za to, da bi bilo mogoče zidati, zazidal
ni načrt, so svetniki sprejeli sklep, po 
katerem bodo začeli v naslednjem letu 
z izvedbo zazidalnega načrta za Višnjo 
Goro in Stično. 

INFORMACIJA O D E L U 
V R T C A 

Ravnateljica Vrtca Ivančna Gorica 
Branka Kovaček je na koncu seje svet
nike seznanila z delom tega javnega 
zavoda (v gradivu smo vsi dobili tudi 
knjižico v obsegu 21 strani, v kateri je 
podrobno predstavljeno delovanje 
vrtca). Sonja Maravič je ravnateljico 
opozorila, da v poročilu manjka 
finančni del, in da želi, da ga pripravi. 

Preden je Kovačkova odšla s seje, je 
povedala, da tudi vrtec kot ostali javni 
zavodi konec februarja pripravi 
zaključni račun za preteklo koledarsko 
leto, ki ga je dolžna dati v potrditev 
svetu vrtca kot najvišjemu organu, in 
ga v vednost pošlje ustanovitelju - obči
ni in na resorno ministrstvo. Svetniki 
so potem sprejeli sklep, da bodo 
finančno poslovanje Vrtca Ivančna 
Gorica predstavili ob zaključnem 
računu proračuna. 

Janja Omahen 

Ustanovitelj časopisa KLASJE je Občinski svet Občine Ivančna Gorica. Sedež uredništva: Ivančna Gorica, Sokolska 8, telefon 7878-384, 7878-385, 7877-697, e-mail: klasje.casopis@siol.net. Uredniški odbor: Andrej Agnič, glavni in 
odgovorni urednik, Ksenija Medved, pomočnica glavnega in odgovornega urednika (kultura), Vesna Kralj, Leopold Sever (zadnja stran), Maja Ficko, Marjeta Glavan (lektor), Simon Bregar (šport), Milena Vrhovec (kmetijstvo), 
Danijela Pirman (Uradni vestnik). Oblika: Andrej Verbič; Računalniška priprava: AMSET - Albin Macedoni s.p., Grosuplje; Tisk: KOCMAN Grafika d.n.o., Grosuplje. Časopis KLASJE izhaja mesečno in ga prejemajo vsa gospod
injstva v občini brezplačno. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 
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REPUBLIKA SLOVENIJA 
UPRAVNA ENOTA GROSUPLJE 
Oddelek za upravno notranje zadeve 
Kolodvorska 2, 1290 GROSUPLJE 
Tel.: 01 786-43-11 / Fax: 01 786-22-85 

POTNE LISTINE 
Potni listi, izdani na starih obrazcih (modri potni listi), od 5.8.2002 ne bodo več veljali. Pozivamo vse, ki mislijo, da 

bodo v prihodnjih letih potno listino potrebovali, da le-to zamenjajo še pred iztekom roka, ker se v mesecu juniju, juli
ju in avgustu 2002 lahko opravičeno pričakuje močno povečano število zahtevkov, saj smo do danes zamenjali le 1.800 
potnih listin od 22.000 izdanih po starem zakonu. 

V želji, da bi se izognili gnečam pred okenci na upravni enoti in s tem zmanjšali nezadovoljstvo občanov zaradi dol
gih čakalnih rokov, pozivamo vse, ki si želite pridobiti novo potno listino, da to storite čimprej. K vlogi za zamenjavo 
stare modre potne listine je poleg starega potnega lista treba priložiti fotografijo dimenzije 3.5 x 4.5 cm. Vlogo se vloži 
osebno. Cena potnih listin skupaj s takso je za obrazcec z 32 stranmi glede na veljavnost naslednja: 

- za otroke od enega do štirih let /z veljavnostjo dveh let/ 5.860 SIT 
- za mladoletne osebe od petega do 18 leta /z veljavnostjo petih let/ 6.580 SIT 
- za polnoletne osebe /z veljavnostjo desetih let/ 7.780 SIT. 

NOVI SISTEM REGISTRACIJE MOTORNIH IN PRIKLOPNIH VOZIL 
S 3.12.2001 so v pooblaščenih organizacijah za tehnične preglede motornih in priklopnih vozil pričeli izdajati nalep

ke za tehnični pregled vozila, ki poleg tehničnega pregleda označujejo čas, v katerem je plačano povračilo za uporabo 
cest in sklenjeno zavarovanje za avtomobilsko odgovornost. Veljavna nalepka, nalepljena na spodnji desni strani vetro-
branskega stekla, nadomešča dosedanji sistem vsakoletnega podaljšanja veljavnosti prometnega dovoljenja vozila. Tako 
kot se je veljavnost prometnega dovoljenja podaljševala za čas enega leta, bo tudi nalepka v večini primerov veljala 
eno leto. V nekaterih primerih pa se bo izdajala /tujci/ tudi s krajšim rokom veljavnosti. Za že registrirana vozila bo 
možno pridobiti veljavno nalepko ob poteku veljavnosti prometnega dovoljenja, če to ni poteklo več kot trideset dni. 

V primerih, da je od dneva zapadlosti veljavnosti prometnega dovoljenja poteklo več kot trideset dni, je pred izdajo 
nalepke treba vozilo odjaviti in ga po izdaji nalepke ponovno registrirati. Enako bo veljalo tudi v primeru, ko bo poteko 
več kot trideset dni od poteka veljavnosti zadnje nalepke. 

Ob zapadlosti veljavnosti registracije se zamenjajo tudi vsa prometna dovoljenja. 

IZDAJA NALEPKE ZA LAHKI PRIKLOPNIK 
Glede na to, da ima veliko število občanov tudi lahki priklopnik le-te seznanjamo, da bo moral biti označen z nalep

ko za tehnični pregled tudi lahki priklopnik, kije bi prodan prvemu dokončnemu kupcu pred 1.12.2001, za katerega je 
bila izdana izjava o ustreznosti in tehnični brezhibnosti vozila /A izjava/, najkasneje do 1.5.2002. Nalepka bo izdana in 
nalepljena na priklopnik v pooblaščenih organizacijah za opravljanje tehničnih pregledov /cestnina in zavarovanje za ta 
vozila se ne plačuje/. 

STANOVANJSKI PRIKLOPNIKI 
Najkasneje do 3.1.2003 - mora biti za stanovanjske priklopnike, katerih sedanje prometno dovoljenje nima omejitve 

veljavnosti ali pa velja dlje od tega datuma /trajno..../, na vozilu nalepljena veljavna nalepka za tehnični pregled vozila. 

TRAKTORJI IN TRAKTORSKI PRIKLOPNIKI 
Novi registracijski sistem izenačuje traktorje in traktorske priklopnike z drugimi registriranimi vozili, tako glede reg

istracije in izdaje veljavnih nalepk za tehnični pregled vozila, kakot tudi obvezne odjave vozila. 

REGISTRACIIJA KOLES Z MOTORJEM 
Po določbi Zakona o varnosti cestnega prometa bodo vsa kolesa z motorjem v cestnem prometu morala biti označe

na z veljavno nalepko za tehnični pregled vozila do 1.4.2002 in registrirana pri pristojni upravni enoti. 

Pripravil: 
Andrej Struna 

Nevenka Dolgan, univ.dipl.prav. 
NAČELNICA 

UPRAVNE ENOTE GROSUPLJE 

POSLANSKO VPRAŠANJE JANEZA JANŠE PREDSEDNIKU 
VLADE GLEDE SPREJEMA ZAKONA 0 ROMIH 

Predstavljamo poslansko vprašan
je poslanca SDS Janeza Janše 
predsedniku vlade RS Janezu 
Drnovšku, ki ga je postavil na seji 
državnega zbora 2.10.2001 

Predsednik vlade RS 
Dr. Janez Drnovšek 

Poslansko vprašanje 
Reševanje problematike Romov -

uresničitev 65. člena ustave RS 

Spoštovani g. predsednik, 
v številnih občinah in krajevnih 

skupnostih v Sloveniji živi relativno 
številčna skupnost Romov. Ti mar
sikje živijo v neurejenih razmerah, 
na neprimernih mestih in neredko 
tudi v konfliktih z lokalnim prebival
stvom. Razlogi za takšno stanje so 
številni, problemi kompleksni, 

dosedanje rešitve pa so bile neza
dostne in omejene s pomanjkanjem 
dorečenih pravil. Z opisanimi prob
lemi se srečujejo številne občine v 
Prekmurju, na Dolenjskem in v Beli 
krajini. Še posebej pa so razmere 
neurejene v občinah Ivančna Gorica 
in Grosuplje (krajevne skupnosti 
Ambrus, Zagradec, Mlačevo itd.). V 
skoraj vseh dosedanjih primerih je 
bilo ugotovljeno, da krajevna skup
nost in občina v okviru pristojnosti 
lokalne samouprave enostavno 
nimata dovolj moči, pooblastil in 
seveda sredstev za zadovoljivo reše
vanje romskega vprašanja. Mno
gokrat so problemi tudi dejansko 
nerešljivi samo v okviru ozemlja ene 
občine ali krajevne skupnosti. 

Tega dejstva se je zavedal tudi 
slovenski parlament, ko je decembra 
1991 sprejel Ustavo Republike 

Slovenije. V 65. členu je namreč 
zapisano, da "položaj in pravice 
romske skupnosti, ki živi v Sloveniji, 
ureja zakon." Ugotavljam, da kljub 
številnim problemom v desetih letih 
po sprejetju tega določila vlada še 
vedno ni predlagala zakona, ki izha
ja iz citirane ustavne obveze. Zato 
Vlado RS in njenega predsednika 
sprašujem, kdaj bo predlog tega 
zakona prispel v Državni zbor in 
kateri so razlogi, da se to ni že doslej 
zgodilo. 

S spoštovanjem, 

Janez Janša, poslanec DZ 

P.S. Do danes predsednik vlade na 
vprašanje poslanca Janeza Janše ni 
odgovoril, kar prav gotovo kaže na 
odnos vlade do romskega vprašanja. 

PREDN0V0LETNI 

UTRIP 
Tudi letos seje naš župan Jernej Lampret pred božično-novoletnimi 

prazniki srečal z upokojenci, ki so bili zaposleni na občini ali na 
upravni enoti, s predstavniki javnih zavodov, predsedniki svetov kra
jevnih skupnosti, z župniki, vodilnimi možmi in ženami ivanškega 
gospodarstva ter s svetniki. Ker je šlo Klasje v tisk, preden so se zvrsti
la vsa srečanja, objavljamo le delček foto utrinkov prednovoletnih 
druženj našega župana. 

Dobro razpoloženi upokojenci, župan in direktor občinske uprave so se 
pogovarjali o marsičem, največ o zdravju. 

Predstavnikov javnih zavodov, nekaterih društev, občinskih zvez, župana in 
zaposlenih na občinski upravi prvi sneg ni ustavil ali spravil v slabo voljo. 

Skupna večerja predstavnikov dvanajstih krajevnih skupnosti, zaposlenih v 
občinski upravi, in župana ni bila namenjena pogovorom o delu in bližnjih 
investicijah. Tokrat so bile v ospredju lahkotnejše teme. 

BOŽIČNI S E J E M 
Društvo podeželskih žena Ivančna Gorica vabi vse, ki v pred-

prazničnem času ne utegnete pripraviti sladkih dobrot, a vseeno želite 
popestriti božično-novoletno vzdušje, da nas obiščete pri naši stojnici. 
Kot že nekaj zadnjih let vas vabimo pred Družbeni dom v Ivančni Gori
ci, kjer bomo: 21., 22., 23., 24., 28. in 29 decembra med 10. in 16. uro. 

Želimo vam prijetno božično praznovanje in vse lepo v novem letu, 

DPZ Ivančna Gorica 

<NJ!ŽN1CA GROSUPLJE 
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STRAN 

K A K O N A J BI L A S T N I K 
G O S P O D A R I L S S V O J I M G O Z D O M 

KMETIJSKO G O Z D A R S K A ZBORNICA SLOVENIJE 
KMETIJSKO GOZDARSKI ZAVOD LJUBLJANA 
Oddelek za kmetijsko svetovanje 
Enota Ivančna Gorica 
C. II. Grupe odredov 17 

Kmetijska 1295 Ivančna Gorica 
svetovalna 

služba Tel.:01/786-93-10 
Slovenije E - mail: kss.ivancna@siol.net 

OBVESTILO O ZAČETKU USPOSABLJANJA IZ 
ZDRAVSTVENEGA VARSTVA RASTLIN 

Na osnovi 9. člena Zakona o fitofarmacevtskih sredstvih ( Uradni list RS 
št. 11/01 ) organizira Kmetijsko gozdarski zavod Ljubljana, Oddelek za 
kmetijsko svetovanje, usposabljanje iz varstva rastlin. 
Vsi kmetovalci, ki pri svojem delu uporabljajo fitofarmacevtska sredstva za 
tržno pridelavo rastlin za prehrano ljudi in živali, morajo opraviti tridnevni 
tečaj iz zdravstvenega varstva rastlin. 
Cena tečaja je 9520 SIT, cena literature (3 knjige ) pa 3240 tolarjev in se 
bo predvidoma poravnala iz občinskih sredstev, vaša lastna udeležba pa 
znaša 3000 SIT. 
Po končanem tečaju in uspešno opravljenem testu bo vsak udeleženec 
dobil potrdilo o pridobitvi znanja iz varstva rastlin. 
Tečaj bo ob zadostnem številu prijavljenih kandidatov organiziran v 
Ivančni Gorici. Prijave zbira Kmetijska svetovalna služba na tel. 786-93-10. 

Darka Zupane Puš 

EKOLOŠKO K M E T I J S T V O -
K a j j e to? 

Ekološko kmetijstvo je način trajnostnega kmetijstva, ki v pridelavi hrane 
temelji na ravnovesju v sistemu tla-živali-človek in krogotoku hranil v njem. 

Podlage ekološkega kmetijstva so: 
- v rastlinski pridelavi: kolobar, skrb za rodovitnost tal in ohranjanje 

rodovitnosti tal, prepovedana je uporaba lahkotopnih mineralnih gnojil in sin
tetičnih sredstev za varstvo rastlin, temelji na gnojenju z organskimi gnojili, 
varstvo rastlin temelji na preprečevanju pojava in širjenja bolezni, škodljivcev 
in plevela s kolobarjem, obdelavo tal, izborom odpornejših sort, uporabo 
biotičnih in biotehničnih sredstev(vabe, lepljive plošče..) ter samo posebej 
dovoljenih sredstev za varstvo rastlin in 

- pri reji živali: stalež živine je prilagojen lastni pridelavi krme, obremenitev 
do 2 GVŽ/ha, izpust najmanj 180 dni preko celega leta, določeni so minimal
ni standardi glede hlevskih površin, prepovedana je živalim neprilagojena 
reja, prepovedano je krmljenje s krmo živalskega porekla, prepovedana je 
uporaba hormonov in preventivna uporaba antibiotikov v krmi ter zdravil 
proti stresu pred zakolom.... 

Ker je kmetovanje zaradi varovanja okolja zahtevnejše, lahko za dodatno 
delo pridobimo neposredna plačila. 

Pogoj za vključitev v ekološko kmetovanje je opravljen ekološki tečaj. 
Če ste zainteresirani za tak način kmetovanja, se prgavite Kmetijski sve

tovalni službi (tel.:7869-310), da vas bomo vključili v tovrstno izobraževanje. 

Darja Janežič, kmet.ing. 

Način gospodarjenja je odvisen od 
naravnih pogojev, ki določajo rast 
gozda. To so predvsem vrste 
zemljišča in klimatske razmere. Pri 
nas, kjer so naravni pogoji za 
pretežno listnate gozdove, je 
primeren predvsem način gospodar
jenja z raznodobnimi sestoji na man
jših površinah, za razliko od prebi-
ralnega gospodarjenja, ki se uveljavl
ja v jelovo-bukovih gozdovih na 
visokem krasu. 

Sposobnost nekega gozdnega 
zemljišča za rast gozda imenujemo 
tudi rastiščni potencial in ga 
izražamo v količini lesa, ki ga lahko 
daje sestoj letno po hektarju. Naša 
gozdna zemljišča imajo visok 
rastiščni potencial, saj znaša 4 - 8 m3 
lesa letno na hektar. Dejansko pa v 
naših gozdovih priraste letno 2 do 4 
m3 lesa na hektar, kar pomeni, da je 
naravna sposobnost gozdnih 
zemljišč izkoriščena samo polovično. 

POMEMBNA JE 
KVALITETA LESA 

Se bolj kakor količina pridelka iz 
gozda je pomembna njegova kvalite
ta. Ni vseeno, ali nam prirašča letno 
na hektarju 5 m3 drv ali 5 m3 hlodov. 
Sodobni način gospodarjenja z goz
dom je usmerjen predvsem v 
pridelavo kvalitetnega lesa. To lahko 

Tudi letos smo se v KZ Stična 
srečali z zbiralci mleka in individual
nimi zbiralci na prednovoletnem 
srečanju, ki so se ga udeležili tudi 
predstavniki Ljubljanskih mlekarn, in 
sicer gospa IVANA VALJAVEC, 
izvršna direktorica za kakovost mleka 
v L M , Andrej Kos vodja odkupa, 

dosežemo samo tako, da v gozdu 
puščamo oz. ohranjamo le kakovost
na drevesa. Kvaliteto v gozdu 
dosežemo na ta način, da skozi 
celoten razvoj gozda od mladovja 
naprej pospešujemo in ohranjamo 
najlepša drevesa. Pri sečnji vedno 
umikamo tisto drevje, ki ovira rast 
izbranih dreves. S tem postopno pre
našamo prirastek iz slabega na lepša 
drevesa - namesto drv in grčavega 
lesa nam v gozdu prirašča gladka 
hlodovina. 

Visokega prirastka seveda ne 
moremo doseči v gozdu, ki ima nizko 
lesno zalogo. Lesna zaloga je kot 
glavnica na katero se nabirajo 
obresti. Majhna glavnica nam seveda 
ne more dajati kaj prida obresti. 

Če želimo torej, da nam bo gozd 
trajno prinašal najvišje možne pri
hodke, moramo imeti v tem gozdu 
visoko lesno zalogo iz kvalitetnih 
dreves. Samo tak sestoj lahko izko
risti rastiščni potencial gozdnega 
zemljišča. 

LASTNIKI SEKAJO 
NAJLEPŠA DREVESA 

Žal se ponavadi dogaja, da lastni
ki sekajo najprej lepša drevesa, 
slabša pa ostajajo v gozdu. Posledica 
takega ravnanja je žalostno stanje 

Tone Jakljevič, vodja zbiralnice Novo 
mesto, uradni veterinar na našem 
področju Urban Udovič, dr.vet.med., 
Darka Zupanc-Puš, Kmetijska sveto
valna služba, Mojca Travnik, KZ Stič
na, in predsednik zadruge Cveto 
Zupančič. 

Že nekaj časa opažamo, da manjši 

prenekaterega gozda na našem 
območju. Že poenostavljen izračun 
nam pokaže, da so naša gozdna 
zemljišča sposobna dajati najmanj 
trikrat večji dohodek, kakor ga daje
jo sedaj. Dober gospodar bi se moral 
vprašati: Zakaj bi v gozdu, od 
katerega plačujem davke, prideloval 
drva, če mi lahko daje visokovredno 
hlodovino? 

Pri gospodarjenju z gozdom se 
moramo vprašati tudi, s kakšnimi 
stroški oz. vlaganji dosežemo, da 
nam bo gozd dajal visoke prihodke. 
Tu bi se omejili le na sadnjo gozdnih 
sadik, ki se velikokrat omenja kot 
znak dobrega gospodarjenja. 

NARAVNI G O Z D SE 
OBNAVLJA SAM 

Povedati je treba, da pri pravilnem 
ravnanju gozd ne potrebuje nobene 
sadnje. Naravni gozd se obnavlja 
sam, če mu s pravilnim gospodarjen
jem to omogočimo. Sadnja v gozdu 
je zelo velik strošek, kvaliteta 
posajenega drevja pa je praviloma 
slabša od tistega, ki je nastalo iz nar
avne nasemenitve. Ker v naših krajih 
smreka ni avtohtona le to praviloma 
ne sadimo. 

Revimi gozdar 
Roman Crnič inž. gozd. 

kmetje opuščajo pridelavo mleka, 
večji pridelovalci pa le-to povečujejo. 
V letu 2000 je 253 proizvajalcev odda
lo 4.500.000 litrov mleka, v letu 2001 
pa 208 proizvajalcev 4.400.000 litrov 
mleka. 

Trenutno imamo v zadrugi 39 last
nih bazenov in polovico vsega mleka 
se zbere v teh bazenih.Število individ
ualnih bazenov se bo tudi v bodoče 
povečevalo. 

Direktorica Valjavčeva nam je 
postregla z zanimivimi podatki. V 
Sloveniji je bilo leta 2001 odkupljenih 
465 milijonov litrov mleka, od tega 
270 milijonov litrov v Ljubljanskih 
mlekarnah. 

V Evropi imajo daleč največjo 
mlečnost na kravo Švedska s 7150 
litri, Danska s 6800 litri, Nizozemska 
6700 litri, Slovenija s 4600 litri, kar je 
enako kot Irska in Avstrija. V deželah 
E U se tudi zmanjšuje število krav -
leta 1988 jih je bilo 26 milijonov, leta 
1998 pa 21 milijonov. Število krav se 
zmanjšuje tudi v Sloveniji. 

Zanimiv je podatek o količini 
mleka na kmetijo v Evropski uniji: 
Danska 421000 litrov, Nizozemska 
310.000 litrov, Velika Britanija 
408.000 litrov, Avstrija 38.798 litrov, 

Slovenija pa 39.000 litrov mleka. 
Torej, Slovenija je na več področjih 
primerljiva z Evropo. 

Uradni veterinar Urban Udovič je 
seznanil prisotne z aktivnostmi, ki 
potekajo v tem času, in sicer s pregle
di hlevov, z izdajanjem odločb za 
zdravniške preglede, rezultati pri 
kontroli mleka itd. 

Seznanjeni smo bili tudi z dolgo
ročnimi cilji v Ljubljanskih mlekar
nah. To so : 

- zbiranje mleka s kamioni s prikolica
mi, 
- zbiranje mleka iz individualnih 

hladilnih bazenov- 500 l/dan( pre
vzeta kakovost je plačana kakovost), 

- avtomatsko vzorčenje mleka iz 
hladilnih bazenov (reprezentativni 
vzorec je vzorec za obračunavanje), 

- avtomatski prenos rezultatov anal
iziranih vzorcev, prevzetih količin 
mleka in temperature. 

Vrhovec Milena 

TRADICIONALNO SREČANJE ZBIRALCEV MLEKA V KZ STIČNA 

SLOVENIJA JE PRIMERLJIVA Z 

EVROPSKIMI DRŽAVAMI 

L IVAR J E DOBIL C E R T I F I K A T 
ISO 14001 

Direktor, ivanškega Livarja Stane 
Osterman je 29. novembra iz rok 
županov Občin Ivančna Gorica in 
Črnomelj, Jerneja Lampreta in 
Andreja Fabjana, prejel certifikat 
ISO 14001. V Grosuplju, kjer je bila 
slovesna podelitev, so se pred
stavnikom Livarja in medijev 
pridružili tudi poslovni partnerji. 

Glede na veliko konkurenco 
livarstva na evropskem trgu je ure
jenost družbe po ISO standardih 
postala nujnost. V preteklih letih so 
že pridobili certifikat ISO 9001 in 
EAOF, a poleg tega, da so uredili sis
tem kakovosti, so se v Livarju 
odločili, da v svojo proizvodnjo 
vključijo še sistem odnosa do okolja 
po standardu ISO 14001. Konec 
avgusta so uspešno prestali certi-
fikacijsko presojo presojevalske hiše 
BVQI iz Ljubljane, ki jim je certi
fikat izdala 4. oktobra. 

K A J J E ISO 14001 ? 
Mednarodni standard ISO 14001 se 

je razvil iz britanske specifikacije, ki je 
bila napisana, da bi uredili razmerje 
med delovanjem organizacije in njenim 
odnosom do okolja. Že prej je nastal 
standard EMAS, ki je standard držav 
evropske skupnosti in velja le na nji
hovem ozemlju. Od standarda ISO 
14001 se razlikuje v podajanju poročil o 
ravnanju z okoljem. 

Hitro uničevanje vseh dobrin, ki nas 
obdajajo, je na eni strani privedlo do 
vse ostrejše zakonodaje v vezi z okol
jem, na drugi strani pa do tega,, da so 
osveščeni prebivalci začeli pritiskati na 
podjetja, da zmanjšujejo vpliv na okol
je. Prav vpeljava tega standarda pa 
omogoča tudi lažje komuniciranje pod
jetja z okoliškim prebivalstvom oz. 
vsemi zainteresiranimi strankami, ki so 
kakorkoli povezane s podjetjem. 
Odnos naj bi postal še iskrenejši, tudi 
strpnejši, kajti prav vse informacije, ki 

se pojavljajo v zvezi z okoljem, morajo 
temeljiti na zanesljivih podatkih 
(meritev, monitoringov). Zelo pomem
bna so tudi opažanja okoliškega prebi
valstva, o vplivu na okolje, saj le-ta 
pomagajo podjetju pri pripravi ukrepov 
za zmanjšanje obremenilnih vplivov. 

Uvedba tega standarda v delovanje 
organizacije pomaga pri Vodenju na 
področju ravnanja z okoljem. Pomemb
no je, da v pripravljalni fazi podjetje 
pregleda vse svoje aktivnosti, ki kako
rkoli vplivajo na okolje, še posebej pa 
tiste s slabimi vplivi. Standard ima za 
osnovo poznavanje in spoštovanje vse 
zakonodaje, ki je pisana in velja na 
področju varstva okolja. Omogoča, da 
si podjetje za reševanje svojih 
prekomernih vplivov na okolje ali samo 
za zmanjšanje le teh postavi okvirne in 
izvedbene cilje, ki jih nato spremlja s 
pomočjo programov. To omogoča orga
nizaciji napredovanje in pot nenehnih 
izboljšav. 

Čeprav je uvedba in vzdrževanje sis
tema ravnanja z okoljem povezana s 
stroški, prav tako se pojavljajo stroški 
tudi pri izvedbi programov ravnanja z 
okoljem, pa vendar se na koncu 

pokaže, da standard omogoča vodstvu 
lažje vodenje podjetja (še posebej na 
področju ravnanja z okoljem), kot tudi 
prihranke, ki so posledica ukrepov v 
spreminjanju procesov (zmanjševanje 
porabe surovin in energentov, nasta
janje manjše količine odpadkov, recik
liranje, uporaba vse manj okolju 
nevarnih snovi), še posebej pa, da se 
spremeni odnos zaposlenih do okolja. 
To je pomembno zato, da so dobro sez
nanjeni s tem, kako lahko njihovo delo 
vpliva na okolje, še posebej, ko se ga ne 

izvaja pravilno, in se zavedajo, kako naj 
ukrepajo v primeru, ko pride do 
ekološke nesreče, da je vpliv na okolje 
čim manjši. 

Torej, standard je orodje, ki pomaga 
podjetju vzpostaviti sistem ravnanja z 
okoljem, pomembno pa je, da se pod
jetje in vsi zaposleni zavedajo, da je 
treba storiti več za ohranjanje zdravega 
okolja ter to idejo širijo tudi zunaj svo
jega podjetja. 

Boštjan Metelko 

mailto:kss.ivancna@siol.net


I .ONDON-SANJE V S A K E G A M L A D E G A Č L O V E K A 

USPEŠNO ENOTEDENSKO GOSTOVANJE MLADINSKEGA 
PEVSKEGA ZBORA IN STISKIH PRITRKOVALCEV V 

LONDONU PRI BRITANSKO - SLOVENSKEM DRUŠTVU 
I | H tudi v občino, ki smo jo dostojno 

zastopali. Slovenci v Angliji so bili 
navdušeni nad našim nastopom. S 
petjem smo sodelovali tudi v Great 
Missendenu. V gradu Windsor smo 
bili pred odhodom domov pri večer-
nicah v kraljevi kapeli sv.Jurija. 

Naše enotedensko gostovanje v 
Londonu je bilo nepozabno. Šele 
sedaj, ko smo se že vrnili, se počasi 
zavedamo, kaj vse nam je bilo dano 
videti. Hvala še enkrat vsem, ki ste 
nam omogočili to potovanje, in 
šolam za razumevanje pri odsotnosti 
od pouka. Ta pot je bila za naše 
mlade glave šola za življenje. 

Urša Vrhovec 

Naše gostovanje so s svojimi darovi 
omogočili in podprli: 

liritansko-slovensko društvo (London), 
Občina Ivančna Gorica, Župnija Stična, 
Logo d.o.o (Šmarje Sap), Sitik d.o.o (Stič
na), Egoles d.d. (Škojju Loka), lient Exe-
lent d.o.o.(Dragomelj), Kmetijska zadruga 
Stična, Virmag d.o.o.(Vi,rpri Stični), Friz
erstvo Jelka (Vir pri Stični), Juma d.o.o. 
(Škojju Loka), Nova KRM d.d. ( Maribor), 
Spina d.o.o. (Novo mesto), Vlan-net d.o.o. 
(Kamnik pod Krimom). Ml) inženiring 
d.o.o. (Maribor), Ljubljanska banka d.d. 
(Ljubljana), Vzajemna zdravstvena 
zavarovalnica (Ljubljana). 

Hvala tudi: 
Gospe Slavi Miles in p. MAKSI

MILIJANU za organizacijo našega bivanju 
v Londonu, prof. Marti Okom za poslika-
vo kravat, medicinskima sestrama Zalki 
Omejec in Andreji Kastelic za zdravstveno 
svetovanje in pripravljeno prvo pomoč, 
prof. Avgustu Ipavcu za svetovanje in 
pomoč pri vajah in še vsem neimenovanim, 
ki so nam stali ob strani. 

Maja je v naši veroučni in pevski 
skupini, ki jo vodi požrtvovalni 
kaplan v stiski opatiji p. 
MAKSIMILIJAN FILE, dozorela 
ideja, da bi šli na gostovanje v Lon
don. Pater Maksimilijan je bil lani 
pred božičem v Londonu, kjer je 
vodil cerkveni obred tradicionalne 
božićnice Britansko-slovenskcga 
društva. Tam namreč živi njegova 
teta, gospa Slava Miles. Sedaj je 
najbrž jasno,da brez gospe Slave 33 
mladih Stičanov ne bi videlo 
angleške prestolnice. 

Po resnih pripravah smo se v 
ponedeljek zvečer, 3.12.2001, izpred 
samostana v Stični podali na dolgo 
in težko pričakovano pot. Sanje so se 
začele uresničevati. Pot nas je vodila 
mimo Salzburga, Munchna, Niirn-
berga, Frankfurta, Aachena, Liega, 
Bruxcllesa, Lilla do Calaisa, kjer 
smo se vkrcali na trajekt San Fran-
ciseo. Po vožnji čez Rokavski preliv 

smo v torek pozno zvečer prispeli v 
angleško prestolnico. Za nastanitev 
in ogled mesta je poskrbelo Britan-
sko-slovcnsko društvo z gospo Slavo 
na čelu. To zanimivo prestolnico smo 
si podrobno ogledali. Še posebej 
smo bili očarani nad ogledom parla
menta, Vvestminstrske opatije in kat
edrale, Londonskega očesa, Big-
Bena, trdnjavskega mosta, parkov, 
Buckinghamske palače, Madame 
Tussaud, katedrale sv. Pavla, uni
verze in Windsorskega gradu, kjer je 
uradna kraljičina rezidenca. Vsi smo 
bili navdušeni tudi nad prijaznimi 
Angleži. 

V cerkvi sv.Andreja smo sodelo
vali pri božićnici s petjem in pritrko-
vanjem.To je bil višek našega gosto
vanja. 

Po nastopu smo se srečali s 
Slovenci v Londonu. Srečanje je bilo 
ganljivo in prisrčno. Mnogo lepih 
pozdravov prinašamo v domovino in 

DRŽIMO S E Z A K O N O V 
Bliža se konec leta in spet se 

začenja klanje prašičev in goveje 
živine, kar na kmetih ni nič novega, 
saj je že ljudsko izročilo, da takrat 
ljudje postanemo zelo surovi in se 
nam žival nič ne smili. Res je, da gre 
čas naprej in mi z njim. Veliko je 
treba še storiti, da bomo spoznali, 
kam nas pelje ta neusmiljenost do 
živali. Decembra 1999 je bil sprejet 
zakon o zaščiti živali in počasi se 
bomo morali odvaditi krutosti - 25. 
člen zakona o zaščiti živali pravi: 

Pred zakolom se morajo 
toplokrvne živali na strokoven in 
predpisan način omamiti. Pre
povedano je so naslednje ravnanje: 

- zakol brez poprejšnjega 
strokovnega in predpisanega 
omamljenja živali, 

- zakol živali po omamljenju, ki ni 
izveden na strokovni način, 

- izkrvavitev živali, ki ni izvedena 
takoj po omamljenju živali, 

- začetek nadaljnje obdelave zak
lanih živali, preden je žival 
popolnoma izkrvavela. 

Če ravnanje iz drugega odstavka 
tega člena naklepno izvrši oseba, ki 
je registrirana za dejavnost klanja 
živali, se šteje, da gre za mučenje 
živali. 

Določbe prvega in drugega 
odstavka tega člena ne veljajo za 
klanje perutnine in kuncev na domu 
pri rejcu za lastno uporabo. Izjemo
ma se lahko žival zakolje brez 
omamljenja: 

- če gre za zakol v sili ali obstaja 
druga nevarnost pogina živali ali 

za zakol iz drugih zdravstvenih 
razlogov, 

- če upravni organ, pristojen za 
veterinarstvo, izjemoma dovoli 
obredni zakol. 

Z denarno kaznijo 100.000 tolar
jev, ki se izterja na kraju samem, se 
za prekršek kaznuje posameznik: če 
zakolje žival v nasprotju s prvim, 
drugim in petim odstavkom 25. člena 
tega zakona. 

Pri vseh izjemah od omamljenja 
pred zakolom iz tega člena je treba 
poskrbeti, da bo živalim pred 
zakolom prihranjeno vse trpljenje, ki 
se mu je mogoče izogniti. 

"Najhujši greh v odnosu do živali 
ni v sovraštvu, pač pa v brezbrižnos
ti. To je bistvo nehumanosti." 

(George Bernard Shaw) 
Martin Kastelic 

Član Društva za zaščito živali 
Ljubljana 

DRUŽINA FAJDI6A iz Temenice, 
želi vsem svojim sedanjim in 
bodočim gostom, sosedom, sorod
nikom, prijateljem in znancem, pri
jetno in doživeto praznovanje božiča, 
v prihajajočem letu pa obilo sreče, 
zdravja in optimističnega pogleda v 
prihodnost. 

Za vaš obisk se priporočamo tudi v 
bližajočemu se novemu letu. 

R E N A U L T 

J o ž e B l a t n i k , s .p. 

Vsem strankam, poslovnim partner
jem in krajanom želi vesel božič in 

srečno novo leto 2002. 

A V T O S E R V I S B L A T N I K 

O B V E S T I L O 
Vsi, ki ste za to številko Klasja oddali božično-novoletna voščila, lahko v začetku januarja v svojih nabiralnikih 

pričakujete položnice za 5.000 tolarjev (cena z DDV). 

OD F U S A R J A DO O B R T N I K A 

POTEKEL JE ROK ZA IZDELAVO OCENE 
TVEGANJA IN PODPIS IZJAVE 0 

VARNOSTI 
31. decembra se izteče podaljšani rok za izdelavo ocene tveganja in podpisa 

izjave o varnosti. Rok je bil predpisan za vse tiste, ki zaposlujejo enega ali več 
delavcev. Se za eno leto pa je podaljšan rok za samozaposlene in kmete, pred
pis pa ne velja za tiste, ki opravljajo dejavnost kot dopolnilno oz. postransko, 
ali po starem: popoldansko dejavnost. 

Cena za izdelavo ocene tveganja je nekje med 30 in 35 tisoč za eno delovno 
mesto, odvisno od zahtevnosti in specifičnosti le-tega. 

K A K O DO FINANČNE POMOČI, ČE SE ODLOČITE 
ZA SAMOZAPOSLITEV 

V primeru, da ste brezposelni in ste prijavljeni na vašem zavodu za zaposlo
vanje, imate po 6 mesecih pravico do določenih sredstev, če se odločite za 
sarnozaposlitev. Z zavodom podpišete pogodbo o samozaposlitvi, ki jo morate 
uresničiti v šestih mesecih po podpisu pogodbe. Tako vam pripada znesek 
okoli 270 tisočakov, ki jih boste porabili za to, da uresničite svoj cilj. Izdelati 
boste morali tudi poslovni načrt. Kako pa se pripravi poslovni načrt, se boste 
med drugim naučili na tridnevnem brezplačnem seminarju, ki ga organizira 
zavod. 

Po samozaposlitvi pa prejmete od zavoda še približno 460 tisočakov, ki jih 
boste lahko porabili za vse, kar je povezano s tem (nakup opreme, najemnina 
itd.) ali pa se odločite za plačilo prispevkov, ki vam jih zavod poravnava 3 leta, 
in sicer: prvo leto v celoti, drugo leto polovico, tretje leto pa eno četrtino vseh 
obveznosti iz naslova prispevkov. 

Individualne informacije lahko tudi tisti, ki spadate pod upravno enoto 
Grosuplje, dobite osebno na Zavodu za zaposlovanje, Parmova 32, vsak torek 
ob 8.30. 

V E S E L O IN P O G U M N O V NOVO L E T O 
Vsem bivšim "fušarjem", ki ste morda tudi s pomočjo pričujoče rubrike 

postali redni davkoplačevalci in vam je samostojno opravljanje dejavnosti 
posivilo lase, želim veliko poguma in vztrajnosti tudi v bodoče. Zakonodaja, 
ki usmerja vaše delo, pa tudi tržišče, je vedno bolj neusmiljena. Morda vam bo 
prav to dalo novih moči in volje, da se obdržite na vrhu, v špici, kjer je pros
tor le za najboljše. Želim vam, da ste najboljši. 

Ostalim pa, če vas je sploh še kaj ostalo, želim, da zase izberete tisto pravo, 
kar vam bo popestrilo vsakdan, in da boste od tega tudi še kaj iztržili. 

Se vedno sem z vami in čakam na vaša vprašanja po načelu: ko ne veste, na 
koga se obrniti... Srečno, vam želi BOŽIČ (Jelka) 

V Z H O D N A O B V O Z N I C A 
KONČNO O D P R T A 

V poletni številki Klasja smo v imenu investitorja gradnje vzhodne 
obvoznice v Ivančni Gorici - Darsa - obljubili, da naj bi to cesto odprli v 
začetku novembra, a kot smo že navajeni, so se dela malo zavlekla. Končno in 
dokončno so delavci SCT-ja ovire in znake, ki so uradno preprečevali vožnjo 
mimo centra Ivančne Gorice, po tehničnem pregledu v četrtek, 13. decembra, 
umaknili. 

Predstavnik Direkcije za državne ceste, d.o.o., Slavko Žličar, vse, ki vozite 
tam, opozarja na znake, ki kažejo na to, katera cesta je prednostna. Skratka, 
prednost imajo vozila, ki vozijo po obvoznici, vozila iz centra Ivančne Gorice 
pa prihajajo na prednostno cesto!!! Na Klasju smo po neuradnih izjavah 
izvedeli, da so imeli na račun nepazljivosti voznikov na tej cesti kleparji že 
nekaj več dela in zaslužka. 

J. O. 

Svet za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu 
Ivančna Gorica 

Ž e l i vsem u d e l e ž e n c e m - voznikom in p e š c e m 
ter n a j m l a j š i m , s r e č n o pot v novem letu 2 0 0 2 . 

Predsednik SPVCP 
Franc Grabljevec 



STRAN 

IZ DELA OBMOČNEGA ZDRUŽENJA 
R K G R O S U P L J E 

V septembru smo imeli krvoda
jalske akcije na območju OZ RK 
Grosuplje. Odvzemi krvi so bili v 
Dobrepolju, Šentvidu pri Stični, 
Ivančni Gorici in Grosuplju. 

Kri, ta pomembna tekočina, ki se 
pretaka po našem telesu od rojstva 
do smrti, je še vedno nenadomestlji
va. Kljub tehnološkemu razvoju jo 
lahko samo človek podari sočloveku. 
Vsaka doza krvi je dragocena in 
neprecenljiva: nekomu vrne zdravje, 
drugemu življenje. Jutri jo bomo 
morda potrebovali sami. Ne čakaj
mo na to izkušnjo, da se bomo 
zavedli veličine humanosti vseh 
darovalcev krvi, raje se jim ob 
naslednji krvodajalski akciji 
pridružimo. 

V novembru in decembru bodo 
krvodajalke in krvodajalci našega 

področja prejeli jubilejne značke, 
priznanja in plakete za 5, 10, 15 krat 
darovano kri. Delile jih bodo Kra
jevne organizacije RK na svojem 
področju. Letos bo značko in priz
nanje prejelo 263 krovodajalk in 
krvodajalcev, od teh za največkrat 
darovano kri: 

g. Marjan Šircelj iz Grosuplja za 
105- krat darovano kri, 

g Anton Koželj iz Šmarja in 
g. Brane Kocjančič iz Sela pri 

Žužemberku za 45-krat darovano 
kri. 

Vsem krvodajalcem, ki boste letos 
prejeli značke in priznanja, čestita
mo, prav vsem, ki ste darovali kri, pa 
se zahvaljujemo za vaše humano 
dejanje, v imenu tistih, katerim je 
vaša kri podaljšala življenje ali vrnila 

zdravje. 
Rdeči križ Slovenije je že šesto 

leto organiziral vseslovensko akcijo 
pod naslovom Nikoli sami. Iz 
zbranih sredstev se pripravijo 
prehrambeni paketi, ki so namenjeni 
socialno ogroženim. 

Letos smo na OZ RK Grosuplje 
prejeli 180 prehrambenih paketov, 
ki smo jih v novembru razdelili Kra
jevnim organizacijam RK, te pa so 
jih razdelile socialno ogroženim na 

• svojem področju. 
Vsem, ki ste kakorkoli pomagali 

pri humanih akcijah, se zahvaljuje
mo, vsem občankam in občanom pa 
želimo srečno in zdravo novo leto 
2002. 

OBMOČNO ZDRUŽENJE 
RDEČEGA KRIŽA GROSUPUE 

D E C E M B R S K I O B I S K I 
Članice Rdečega križa Ivančna 

Gorica smo do 10. decembra že po 
tradiciji obiskale naše krajane, ki so 
zelo bolni ali potrebni pomoči. 

Da tako akcijo speljemo, pobere
mo v naši krajevni skupnosti članari
no, ki znaša na hišo 1.000 tolarjev, 
ta, in seveda tudi drugje pridobljena 
sredstva, pa porabimo za nabavo 
hrane z nekaj priboljški. Tako smo 
tudi letos pripravile veliko število 
paketov in vrečk z darili. 

Spoštovani obiskovani! Če ste bili 
z našimi darili in obiski na domu 
zadovoljni vi, bomo tudi članice v 
naši organizaciji RK vesele, da smo 
vas razveselile in vam dokazale, da 
vas nismo pozabili. 

V soboto, 8. decembra 2001, kako 
je nekatere smo obiskale in 
obdarovale s skromnimi darili tudi 
vseh 178 oskrbovancev Doma stare

jših občanov v Grosupljem. To je bil 
dan, ki smo si ga rezervirale za 
celodnevni obisk oskrbovancev. Z 
vsemi, ki so v domu, smo se pogo
varjale, smejale in z njimi skupaj tudi 
zapele, žal pa potočile tudi grenke 
solze, ko smo videle, kako je 
nekatere bolezen priklenila na 
posteljo. Ob odhodu smo jim 
zaželele lepe praznike in več zdravja 
v novem letu ter jim obljubile, da se 
prihodnje leto zopet vidimo. 

Ko odhajamo, smo vesele, da smo 
jim popestrile nekaj trenutkov 
težkega življenja obenem pa smo 
žalostne, saj čas tako hitro teče in 
človek se nehote zave, da se bo 
kmalu lahko tudi sam znašel na nji
hovem mestu in tako težko čakal 
obiskov kot oni sedaj. 

Tako in podobno delo že več 
desetletij v naši KORK opravljamo 
iste osebe, sicer z bogatimi izkušnja

mi, a tudi s svojimi težavami, zato 
prosimo prostovoljce, da se nam 
pridružite in pomladite naš upravni 
odbor. Naše delo je humano, 
namenjeno predvsem ljudem, ki 
spoštujejo starejše in imajo radi 
sočloveka. Tako ne bo bojazni, da se 
vpeljana tradicija ne bi nadaljevala. 
Plačilo za to delo je zadovoljstvo in 
občutek, da si lahko osrečil sočlove
ka, ki je težko bolan ali potreben 
tvoje pomoči. 

Vsem krajanom, ki ste nesebično 
prispevali naši organizaciji in s tem 
pripomogli, da se je ta akcija izpel
jala ter osrečili 274 obiskanih, 
pomoči potrebnih, bolnih in prizade
tih, se iskreno zahvaljujemo. 

Istočasno pa sc za podporo naši 
akciji zahvaljujemo tudi Občini 
Ivančna Gorica. 

Kdor se želi vključiti ali kaj več 
izvedeti o našem delu, lahko pokliče 
na telefon 7878 308 (Sever). 

Predsednica KO 
RK Ivančna Gorica 

Lojzka Sever 

ZA SLABE STVARI IMAMO DOSTI BESED 
Tokrat bo že tretjič, ko v prednov-

oletni številki pišem o izjemni 
pestrosti izrazov, ki pomenijo nekaj 
slabega, negativnega, medtem ko so 
poimenovanja dobrega in pozitivne
ga nenavadno enolična in siromašna. 

Predlani smo v Klasju lahko pre
brali, koliko različnih imen imamo 
za pijanost, lani za hudobce. 

Za letos sem se namenil "obdelati" 
imena za napovedi udarca in udarcu 
podobnega giba. 

Napoved ali grožnja se ponavadi 
začne s "te bom", potem pa "udaril, 
vžgal, sunil, plosknil, oušetil, pre-
mikastil, prebutal, pocahnal, požno-
ral, lopnil, fliknil, kresnil, pre-
luftal..." 

Pomislite, kakih dvajset besed za 
enako ali zelo podobno dejanje. 
Nekaj razlik je le v jakosti dejanja in 
lokaciji na telesu. Najkrcpkejši izraz 
je vsekakor "te bom ohladil". Pomeni 
namreč, da bo udarec pomenil 

konec življenja in se bo telo ohladilo. 
Med milejše grožnje pa lahko šteje
mo: "te bom klofnil, te bom oušetil, 
te bom plosknil", ker naj ne bi 
puščale trajnejših posledic. 

Sedaj pa poskusite najti izraze za 
kako dobro dejanje. Odkrili boste 
pravo besedno siromaštvo. Smemo 
to jemati kot potrdilo, da je med 
ljudmi več slabega kot dobrega? Kaj 
se ve. 

L. S. 

DELOVNI NACRT KRAJEVNE 
ORGANIZACIJE RDEČEGA KRIŽA 
IVANČNA GORICA ZA LETO 2002 

1. Celo leto bomo skrbeli za socialno ogrožene 
2. Za 8. marec bomo obiskali in skromno obdarili vse nad 80 

let stare žene na terenu in v Domu starejših občanov Grosu
plje 

3. Dvakrat bomo organizirali odvzem krvi v naši KO RK. 
4. Sodelovali bomo pri akcijah Sosed sosedu in Nikoli sami. 
5. Ob morebitnih elementarnih nesrečah bomo priskočili na 

pomoč, vendar samo našim dolgoletnim članom. 
6. V enem od jesenskih mesecev bomo podelili priznanja 

krvodajalcem, ki so večkrat darovali kri. 
7. Decembra bomo spet obiskali starejše od 801et in težko 

bolne. 
8. V poletnih mesecih bomo organizirali pobiranje čla

narine. 

Predsednica KO RK Ivančna Gorica 
Lojzka Sever 

Le stran, z mislijo morečo, 
naj skrbi ne bo vam mar. 

Z novim letom, novo srečo, 
vam prinaša DIMNIKAR ' 

Vsem uporabnikom naših storitev žel imo vesele 
praznike in srečno teruspešno novo leto 2002. 
Posredujemo vam tudi telefonske številke za morebitna 
nujna naročila: 

Naročila na telefonsko tajnico: (II/ 437-22-17 
Direktor in tehnični sektor: 437-22-15 
Fax: 437-23-29 
Mobitel vodje del: 041/ 670-639 

S T O - S E R V I S 
d.o.o. 

Ljubljana, Linhartova 62 a 

0BCNI ZBOR RAD 10KLUBA S59IVG 

24. novembra 2001 smo imeli občni zbor na kmečkem turizmu Bcrčon na 
Obolnem. Ocenjevali smo delo štirih let. Na tekmovanjih smo osvajali dobre 
rezultate, prepotovali dobršen del Slovenije, pridobili nov tekmovalni znak 
S57I ( pomemben zaradi časa na tekmovanjih), izpeljali tečaj za nove člane, 
zgradili brunarico na vrhu Obolnega itd. Po štirih letih delovanja so nas 
razrešili vseh dolžnosti. Izvolili smo novo vodstvo radiokluba. 

Ob zaključku vodenja kluba, bi se zahvalil za vso dosedanjo podporo vsem 
sponzorjem (Občina Ivančna Gorica, Livar Ivančna Gorica, Termo Škofja 
Loka, Eles Ljubljana in Kmečki turizem Berčon - Obolno), uredništvu Klasja 
pa prav lepa hvala za objave člankov. 

Vsem vam želimo lepe božične in novoletne praznike, novemu vodstvu pa 
uspešno delo v naslednjih štirih letih. 

Upravni odbor S591VG 

MIKLAVŽE V A N J E V K S D O B 
Pa je prišel sveti Miklavž! Tako kot je lani obljubil. Obljubo so držali tudi 

otroci: bili so pridni vse leto in se spet skrbno pripravili na njegov prihod. 
Obljubo so držali tudi KS Dob, gasilci... 

Spet je bilo lepo v Dobu. 
Čeprav utrujen od dolge poti, je bil sveti Miklavž zadovoljen. Kaj bi ne bil, 

saj ga otroci niso razočarali. Zbrali so se v nedeljo zvečer, v Gasilnem domu 
v Dobu. Zadovoljni smo krajani KS Dob, saj vidimo, da število otrok iz leta v 
leto narašča, otroci pa so vendar naša bodočnost. Zadovoljni so nenazadnje 
bili tudi otroci, saj jih je sveti Miklavž obdaroval. 

In obljuba: Drugo leto spet nasvidenje! 
Hvala vsem prizadevnim posameznikom, ki se trudijo, da sc ta običaj ohran

ja-
Slavka Trnovšek 

K R V O D A J A L C I D O B 
Krvodajalce iz KS Dob, ki so deset - ali večkrat dali kri, je letos obdaroval 

sv. Miklavž. 
Značke so v letu 2001 prejeli Štefka Kastelic , Dob 28, Šentvid pri Stični, 

Stane Legan, Dob 3, Šentvid pri Stični, in Simona Trnovšek, Podboršt 12, 
Šentvid pri Stični, vsi so po desetkrat darovali kri, Anton Turk iz Hrastovega 
dola 10, Šentvid pri Stični, je daroval kri 25-krat, Alojz Verbič, Vel. Pece 8, 
Šentvid pri Stični 20-krat in Janez Vidic, Dob 33, Šentvid pri Stični 5-krat. 

Čestitamo! 
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UTRINKI Z NAŠIH SREČANJ 

Hladno jesensko jutro. Prav tako 
živahno, kakor žubori stiski potok, ki 
teče ob našem največjem kulturnem 
spomeniku, samostanu, je bilo 
klepetanje udeležencev izleta ob 
stopanju v avtobusa. Tokrat smo se v 
D U Stična odločili, da peljemo svoje 
člane na Štajersko. Med postankom 
pod Trojanami ob prigrizku in kavici 
smo že spoznali, da je bila lokacija 
izleta dobro izbrana. Kmalu smo 
prispeli v Slovenske Konjice, kamor 
smo bili namenjeni. Ob prisrčnem 
sprejemu turističnih vodičk se je 
začelo ogledovanje čudovitega mest
nega jedra mesta, za katerega smo 
prepričani, da je bilo upravičeno 

izbrano za najlepše evropsko mesto. 
Ne bomo vas dolgočasili s potekom 
celodnevnega ogleda od gradu Treb-
nik do Žičke kartuzije. Za nas je dan 
hitro minil in ostali so lepi spomini 
na vse, kar smo videli in slišali. 

To pa ni bil naš prvi izlet v letošn
jem letu, kajti že maja smo odšli v 
sosednjo Hrvaško, kjer smo si 
ogledali Goli otok in otoka Grgur in 
Krk.Turistični vodič, ki je sam doživ
el grozote tamkajšnjega taborišča, 
nam je lepo predstavil zgodovino teh 
otokov. Imeli smo lep sončen dan in 
vožnja z ladjo je bila za nas čudovita. 

Družabna srečanja, ki si jih orga

niziramo in pripravimo, obišče 
veliko naših članov in tega smo vsi 
veseli. Mnogi med nami se iz 
različnih razlogov srečanj ne morejo 
udeleževati, zato nanje ne pozabi
mo. Obiščemo jih, jim prinesemo 
skromno darilce, z njimi poklepeta
mo, obudimo marsikateri spomin iz 
mladosti... 

Čas teče - včasih počasi, pa spet 
hitreje. Kmalu nam bo prinesel novo 
leto, ki naj bo polno tistih drobnih, 
lepih stvari, ki nam bodo v spominu 
pustile prijetne utrinke. 

DRUŠTVO UPOKOJENCEV 
STIČNA 

MARTINOVANJE 

V INTERŠPARU 
Letošnje martinovanje bo ostalo v 

spominu tudi nekaterim našim 
članicam, saj s m o pripravile v 
Interšparu v BTC pod velikim 
šotorom razstavo jedi, značilnih za 
čas o k o l i M a r t i n a . Prav ta dan jc b i l o 
vreme najbolj neugodno v letošnji 
jeseni. Pripravile smo pečene gosi, 
race, različne putiće, manjkala ni 
martinova pojedina, kije sestavljena 
iz krvavic, pečenic, prekajenih rebrc, 
ajdovih žgancev, kislega zelja in 
kuhanega rdečega zelja. Martino-
vale smo v dobri družbi vinarjev iz 
Štajerske in različnih narodnoz-
abavnih ansamblov. Mimoidoči so si 
z zanimanjem ogledovali pripravl
jeno razstavo, ki pa sojo proti koncu 
večera v celoti pojedli. 

Za DPZ Mari Erjavec 

PRIKAZ PRIPRAVE NAREZKOV IN 

ARANŽIRANJA HLADNIH JEDI 

Drugi ponedeljek v mesecu novembru smo se zbrale na TK Grofija, kjer 
nam je gospodična Suzana izdajala svoje skrivnosti v zvezi z aranžiranjem in 
pripravo mize. Naučila nas je, kako iz jabolka naredimo vabljivega ptička, iz 
paradižnika vrtnico, iz kumare cvet, iz pora krizantemo... Vse udeleženke 
smo ji z velikim zanimanjem prisluhnile, saj se zavedamo, da se najprej je z 
očmi in šele nato z usti. 

Za DPŽ: Mari Erjavec 

Prijetne 
božične in 
novoletne 

praznike ter 
sreče, zdravja in 

miru v letu 
2002 vam želi 

K R A J E V N A 
ORGANIZACIJA 

RDEČEGA KRIŽA 
IVANČNA GORICA 

Z D R U Ž E N A LISTA 
socialnih demokratov 

U drugem letu tretjega 

tisočletja želimo vsem 

občanom, simpatizerjem in 

volivcem, veselo 

praznovanje ter mnogo 

sreče in uspehov! 

Območni in občinski odbor 
ZLSD GROSUPLJE 

Ob božičnih in novoletnih praznikih želimo vsem 

krajanom prijetno praznovanje. 

Vlovo leto 200Z naj vam prinese veliko zdravja, 

sreče in delovnih uspehov. Upamo, da bomo z vašo 

pomočjo tudi v letu, hi prihaja, ustvarjali boljše 

življenjske pogoje v naši krajevni skupnosti. 

Predsednik in svet KS DOB 

P O H O D Z B A K L A M I 
Turistično društvo Zagradec že drugič organizira pohod z baklami po poteh 

naših dedkov in babic. Letos se bomo zbrali pred gasilskim domom v Zagrad-
cu, 25. 12. 2001, ob 17. uri. Z baklami bomo odšli na pot po naših vaseh. 
Pohod se bo zaključil pred gasilskim domom, kjer bodo člani PGD Zagradec 
poskrbeli za družabno srečanje. Vse, ki imate radi svež zrak in dobro družbo, 
vabimo, da se nam pridružite. 

Za TD Zagradec 
Stane Kralj 

M A R T I N O V A N J E DRUŠTVA 
U P O K O J E N C E V IVANČNA 

G O R I C A 
Poletje je mimo, dnevi so vse krajši, na vrata pa trka že pravi jesenski mraz. 

Toda to nas ni motilo, ko smo se odločili, da se odpravimo na pot. 
Peljali smo se po dolenjski "magistrali", mimo Trebnjega, med mehko 

gričevje dolenjske pokrajine vse do vasi Mirna vas. Tam vas znani kmečki tur
izem Lamovšek sprejme z domačim aperitivom, raztegnjenim mehom har
monike ter toplim pozdravom. 

Nedeljsko popoldne in večer bi lahko preživeli kar tako, ampak upokojenci 
smo ga preživeli lepše: praznovali smo sv. Martina. Nismo redki, ki ta stoletni 
praznik praznujemo in podležemo njegovi tradiciji. Smo pa redki prijatelji, 
znanci, sovaščani, ki smo združeni v društvo ter se znamo poveseliti ob 
vsakem našem snidenju. In tako je bilo tudi na to prekrasno jesensko obar
vano nedeljo. 

Na telesne bolečine, odrinjena čustva, svoje velike in male želje, skrite in 
odkrite ideje, poznane in nepoznane strahove, ki nas v vsakdanjem življenju 
spremljajo, smo v celoti pozabili in se prepustili valovanju valčkov in poskočni 
polki. 

Kot je že v navadi pri naših druženjih, smo se v krogu svetlobe in teme, 
dneva in noči odpravili proti domu v poznih večernih urah. Prepustili smo se 
varni vožnji šoferjev avtobusnega prevoznika g. Pctriča ter voznika kombija g. 
Moleka. 

Ni nas izdala utrujenost, saj je zadonela pesem kot še nikoli. 
Za DU Ivančna Gorica napisala: Jožica Skubic 

KANALIZACIJA V ŠENTVIDU 
ZAKLJUČENA ŠELE KONEC LETA 2004 ? 

Za izgradnjo kanalizacije v 
Šentvidu pri Stični je v rebalansu 
proračuna Občine Ivančna Gorica v 
letu 2001 namenjenih 39 milijonov 
tolarjev. S temi sredstvi se bo že 
zgrajeni kanal kanalizacije povezal 
in končal pri čistilni napravi. 

Izvajalec del je Komunalno pod
jetje Grosuplje, ki je bilo izbrano na 
podlagi javnega razpisa za izvajalca 
brez omejitev. Razpis je bil objavljen 
v Uradnem listu RS št. 56 z dne 
7.8.1998. V izdelavi je tudi projektna 
dokumentacija za čistilno napravo. 
Po zagotovilih projektantov je pro
jekt za pridobitev gradbenega dovol
jenja in projekt za izvedbo v 
zaključni fazi. 

Zatika pa se pri odkupu zemljišča 
za izgradnjo čistilne naprave, katere
ga mora občina odkupiti od 
nadškofije Ljubljana - župnija 
Šentvid pri Stični in Sklada kmeti
jskih zemljišč in gozdov. Odmera 
zemljišča je izvedena. Odkupiti je 
treba cca 7000 m2 zemljišča. Do 
realizacije odkupa pa ne pride zara
di zadržanosti župnije Šentvid pri 
Stični. 

Porajajo se pomisleki, da projekt 

ne poteka po prvotnem osnutku 
zaradi pritožbe krajana Šentvida. 
Kaj naj bi bil razlog za pritožbo, ni 
znano, nastajajo pa pomisleki 
drugih, da se je lokacija čistilne 
naprave spremenila, ali je projekt 
prilagojen današnjim predpisom 
ekologije in kaj bo z lagunami ob čis
tilni napravi, ker je ugotovljeno, da 
prva laguna ob večjih nalivih ne 
požira in se bo odvečna količina 
razlivala po sosednjih travnikih. Prav 
tako so tudi pomisleki glede nadzora 
same gradnje, saj ni znano, kdo ga 
opravlja.. 

Prav bi bilo, da se zgradi tak pro
jekt, ki bo v zadovoljstvo vseh in če 
se je res spreminjal zaradi nasproto
vanja enih, naj se spremeni še 
enkrat, tako da bo prav za vse. 

Vsekakor pa bi morala Občina 
krajane Šentvida natančno in 
večkrat obveščati o poteku gradnje. 

Po zagotovilih občine Ivančna 
Gorica naj bi bila gradnja kanalizaci
je v celoti zaključena konec leta 
2004, kar je po mojem mnenju 
predolga doba. 

Sonja Maravič 

Vzgojiteljice Vrtca Ivančna Gorica so 12. in 13. decembra svojim 
varovancem zaigrale otroško igrico Medved išče pestunjo. V naslednjih dneh 
so si v ivanškem kulturnem domu to igrico lahko ogledali tudi drugi otroci. 
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NAJBOLJ UREJENE VASI V TREH OBČINAH V LETU 2001 

HOČEVJE, RAČNA IN ZNOJILE 
Razdeljenih dvesto božičnih zvezd 

V soboto, 15. decembra, je bila v starodavni Višnji Gori 
razglasitev najbolj urejene in s tem tudi najlepše vasi za 
leto 2001 na območju občin Dobrepolje, Grosuplje in 
Ivančna Gorica. 

Pobuda o vsakoletnem ocenjevanju je nastala ob juni
jskem obisku predstavnikov Turistične zveze Slovenije. 
Turistična zveza Slovenije že vrsto let ocenjuje urejenost 
slovenskih mest, večjih in manjših naselij, termalnih 
zdravilišč in letovišč, mejnih prehodov, smučišč...Predla
gali so, da bi se z letošnjim letom vključila v tako ocenje
vanje tudi naselja v občinah Dobrepolje, Grosuplje in 
Ivančna Gorica. 

Za določitev krajev, ki bi v letošnjem letu prišli v 
poštev za državno ocenjevanje, je bila imenovana komisi
ja, v kateri so bili predstavniki vseh treh občin: Pavel 
Groznik, Darko Ilar, Marjana Petcrlin in Mojca Lovšin. 
Komisija je predlagala TZS, da bi ocenili urejenost in 
čistočo Grosuplja, Višnje Gore, Podgore in Stične. 
Republiška turistična komisija si je ogledala vse predla
gane kraje in za letošnje leto uvrstila med dobitnike 
državnih turističnih priznanj vas Podgoro iz občine 
Dobrepolje. 

Ker je bila komisija že imenovana, so se pristojni 
organi vseh treh občin odločili, da bi se podobno ocenje
vanje, kot ga ima Turistična zveza Slovenije, začelo tudi 
pri nas. Za letošnje leto se je komisija odločila, da bi oce
nila gručaste, strnjene vasi, prihodnje leto bi mogoče 
prišla na vrsto občinska središča, nato druga največja 
naselja v posameznih občinah, počitniška naselja, 
gostišča, turistične kmetije itd. 

Člani komisije smo si sredi septembra podolgem in 
počez ogledovali naselja v vseh treh občinah. Prebivalci 
naših treh občin smo lahko upravičeno ponosni na lepo 
pokrajino in na urejena naselja, v kateri živimo Seveda pa 
se skoraj v vsakem kraju najdejo tudi posamezni objekti, 
ki jih je močno načel zob časa in bi jih kazalo obnoviti ali 
porušiti, nepokošene brežine ob vaških poteh, manjša 
neurejena smetišča, polomljene ali obledele cestne 
oznake in še bi se našlo kaj takega, kar kazi kraj. 

Po tehtnem preudarku se je komisija odločila, da v 
letošnjem letu podeli priznanje za najbolj urejene vasi 
naslednjim: 

1. M E S T O : HOČEVJE 
v občini Dobrepolje. 

Vasica, ki šteje okrog sto prebivalcev, je ob cesti 
Videm- Krka, na nadmorski višini 462 m. V vasi so lepo 
urejene kmečke hiše, kozolci, gospodarski objekti, vrtovi, 

gnojišča, še zlasti so skrbno urejeni vodnjaki - Hočevjc 
še nima vodovoda! Sredi vasi je cerkvica sv. Jožefa. Izpod 
cerkvenega zvonika visijo vrvi za zvonjenje, kar je ob 
današnjem moderniziranju zvonjenja že prava redkost. 

Prebivalci so složni , kar se pokaže ob skupnem 
večkratnem čiščenju vasi in okolice, pri negovanju starih 
ljudskih šeg ob porokah in tudi smrti. Zanimivo je tudi 
cerkveno zvonjenje zjutraj, opoldan in zvečer. Zvonjenje 
opravlja po en teden vsako gospodinjstvo, in to ne glede 
na to, ali so pri hiši verni ali ne. Vas ima tudi vaškega 
moža, ki zastopa prebivalce, jih obvešča o različnih občin
skih in tudi drugih aktivnostih. V neposredni bližini vasi 
je veliko lepo urejeno počitniško naselje. 

2. M E S T O : VELIKA RACNA 
v občini Grosuplje 

Vas , ki šteje nekaj več kot 200 prebivalcev, leži ob 
zahodnem robu Radenskega polja, na nadmorski višini 
335m. Nad vasjo je na 392 m visokem osamelcu Kopanj 
cerkev Marijinega vnebovzetja, pokopališče in šola. Na 
Kopanju je vse zelo lepo urejeno. Med zgradbo župnišča, 
na kateri je vzidano spominsko obeležje, ki spominja, da 
je tu tri leta preživel naš največji pesnik dr. France 
Prešeren, kaščo in pokopališčem je zanimivo urejen man

jši trg. Na Kopanju je tudi urejena podružnična osnovna 
šola in njena okolica. 

V Račni so lepo vzdrževana prijazna posvetna in 
cerkvena znamenja, ki nas usmerjajo k ogledu 
posameznih zanimivosti oz. k premišljevanju. Sredi nasel
ja so obnovili starinski litoželezni vodnjak, uredili novo 
avtobusno postajališče in obnovili ter nekoliko prestavili 
lepo kapelico. 

3. M E S T O : Z N O J I L E PRI K R K I 
v občini Ivančna Gorica 

Vas , ki šteje manj kot 100 prebivalcev, leži na sončni 
rebri ob robu povirja Krke in Višnjice, na nadmorski viši-

ni 300 m. Zaradi prijazne lege vasi so prebivalci zelo 
navezani na svoj kraj in si ga tudi nenehno lepšajo. Hiše, 
kmečka poslopja in kozolci so lepo vzdrževani, kaže, da 
jim tudi čistoča zelo veliko pomeni. Ob nekajkratnem 
ogledu vasi ni bilo opaziti niti najmanjših smeti. Se pose
bej je treba omeniti povsem na novo zgrajeno slikovito 
kmečko hišo sredi vasi, ki je skoraj natančen posnetek 
njene predhodnice. Na vzhodni strani vasi je nekaj lepo 
urejenih počitniških hiš. 

Foto: Marjan Travnik 

Izbora najbolj urejenega kraja ni bilo lahko 
narediti, saj so naselja Polica, Sentjurje, Sp. Slivni
ca, Škocjan, Krka, Fužina-Zagradec, Dob, Vir, Stič
na, Temenica, Kriška vas in še vrsta drugih, zelo 
lepa in primerno urejena. Bralcem predlagamo, da 
si ogledajo nagrajena naselja. 

Razglasitev je potekala sočasno z že tradicional
nim izborom Turističnega društva Višnja Gora za 
najbolj urejeno vas, ulico, kmetijo, poslovni lokal in 
stanovanjsko hišo. Najlepša vas na območju Kra
jevne skupnosti Višnja Gora za leto 2001 je Kriška 
vas, najbolj urejena kmetija je na Selih pri Mariji 
in Francu Omahen, že vrsto let sodi med najbolj 
prijetne stanovanjske hiše letošnja nagrajenka -
hiša Marinke in Vida Petek- G rum na Mestnem 
trgu. Med poslovnimi lokali je bil izbran fotoatelje 
Marjana Travnika, najlepša med šestnajstimi višn-
janskimi ulicami pa je Grintovec. 

Razglasitev letošnjih nagrajencev je bila v pri
jetnem vzdušju v polni dvorani Gasilnega doma z 
izbranim kulturnim programom in ob prisotnosti 
prestavnikov vseh treh občin in Turistične zveze 
Slovenije. 

Letošnji nagrajenci so prejeli posebna priznanja 
in nagrade, vsaka hiša iz nagrajenih vasi pa je dobi
la tudi prelepo rožo - božično zvezdo. 

Letošnjo prvo proglasitev, upajmo, da ji bodo v 
prihodnje sledile nove, sta podprla Livar Ivančna 
Gorica in SITIK Stična. 

V imenu komisije Pavel Groznik 

SOLA V NARAVI 
Center šolskih in obšolskih dejavnosti (CŠOD) 

je javni zavod, ki gaje oktobra 1992 ustanovila Vlada Republike Slovenije in mu dala 
v uporabo ter upravljanje nekatere bivše vojaške objekte in njim pripadajoča zemljišča. 
Dejavnost seje razširila in prijela, tako da letos deluje že v 19 domovih v različnih kra
jih Slovenije. Delovanje C Š O D sega na področja šolstva in športa, znanosti ter 
tehnologije, kulture in okolja. 

Program življenja v naravi je ena od oblik izobraževanja in za osnovnošolce pomeni 
5-dnevno bivanje v enem od domov C Š O D , v naravi, kjer naj učenci pod vodstvom 
strokovnih delavcev centra doživijo naravne in kulturne posebnosti različnih delov 
Slovenije, spoznavajo vsebine iz naravoslovja, kulture in športa, varstva okolja, pridobi
vajo odgovornost za delo v skupini ter so motivirani za različne oblike ustvarjalnosti in 
izražanja. Delo se razlikuje od rednega šolskega dela in otroci šolo v naravi doživljajo 
kot prijetno, zanimivo in vabljivo obliko vzgojno-izobraževalnega dela. 

Prispevek, ki ga plačajo starši za bivanje otrok v domovih C Š O D , je razlika med 

ekonomsko ceno in subvencijo države. V pogodbi med naročnikom (šola) in izvajalcem 
( C Š O D ) je določeno, da so delavci C Š O D odgovorni za kakovostno in varno izvajanje 
programa v skladu z normativi in predpisi o varovanju zdravja, učitelji spremljevalci (en 
učitelj iz šole na oddelek) pa so dolžni poskrbeti za varnost učencev na poti do doma in 
domov (avtobus) ter za varnost pri delih programa, ki ga izvajajo sami. 

OŠ STIČNA IN PROGRAMI ŠOLE V NARAVI 
Zakon o osnovni šoli vključuje v razširjeni program osnovnošolskega izobraževanja 

tudi šolo v naravi. V letnem delovnem načrtu šole vsako leto načrtujemo tudi to obliko 
vzgojno-izobraževalnega dela (4. razred - s tečajem plavanja, 5., 6. in 7. razred - nar
avoslovne, kulturne in športne vsebine). 

Ker je delo C Š O D pod okriljem Ministrstva za šolstvo, znanost in šport, se vsako leto 
prijavljamo na javni razpis v tedenske in dnevne programe Centra šolskih in obšolskih 
dejavnosti. Od leta 1995 so bili učenci in učenke petih, šestih in sedmih razredov naše 
šole v različnih domovih C Š O D že 37 krat. Vedno se veselijo odhoda in ob zaključku 
osnovne šole povedo, da so bili ti dnevi popestritev šolskega dela in da jih je bilo pre
malo. 

ŠOLA V NARAVI V D O M O V I H ŠKORPIJON, 
PLANIKA IN FARA (3.12. do 7.12.2001) 

V ponedeljek, 3.12.2001, se je 146 učenk in učencev 7. razreda polnih pričakovanj, s 
tremi avtobusi odpeljalo proti Pohorju, Ostremu Vrhu in Kolp i . 

V Domu Planika in v Domu Škorpijon je teden potekal po programu, otroci so se 
zadovoljni vrnili domov v petek popoldne. 

Pri Fari, ki je že od nekdaj središče Koslela, je Dom Fara pričel delovati v obnovljeni 
stavbi osnovne šole v septembru 1998. Pogled na grad Kostel, skrivnostna pokrajina ob 
Kolpi in lepo vreme so obetali nepozaben teden. Vendar se še tako lepi programi, 
pričakovanja in zaupanja včasih podrejo. 

Na miklavžev večer so delavci C Š O D v domu Fara izzvali okoliščine, ki so vznemirile 
naše učenke in učence ter izrabili zaupanje šole, staršev in otrok. Otroci so povedali, da 
so delavci C Š O D , preoblečeni v kostume, po večerji in obdarovanju nekaj fantov udar
ili s palico, eno dekle lovili, eno objeli, čudno gledali; eno, ki je slonela na balkonu, pa 
je eden izmed njih prijel za zadnjico. Učen
ci in učenke so o dogajanju obvestili svoji 
učiteljici, ki sta bili med tem časom v jedil
nici, kasneje pa na hodniku, na stopnicah in 
v dveh sobah. 

Otroci so bili vznemirjeni; nekateri so po 
mobitelu poklicali starše. Učiteljici naše 
šole, obe diplomirani pedagoginji, sta 
otroke pomirjali, vendar jih je nekaj odšlo s 
starši domov že sredi noči. V četrtek sva s 
pomočnico direktorja C Š O D Olgo Rahne 
odšli v Faro. Skupaj z otroki smo se 
odločili, da odidejo po kosilu predčasno 
domov. 

V petek, 7.12.2001, so bili na sestanku s 
starši otrok prisotni tudi direktor C Š O D 
Gabrijel Gros, pomočnica direktorja 
C Š O D Olga Rahne in pedagoški vodja 
Doma Fara Mar t in Mar inč . Starši so 
obsodili dogajanje v domu in neodgovorno 
ravnanje delavcev C Š O D . 

Pri delu z otroki je potrebno tenkočutno 
in profesionalno ravnanje v najrazličnejših 
situacijah in spoštovanje otrokovih pravic. 

C Š O D je takoj uvedel disciplinski 
postopek, oba vpletena strokovna delavca 
odstranil z delovnega procesa, vojak civil-
nik je premeščen. Dogajanje še preiskujeta 
policija in Urad kriminalistične policije. 

ZA ZAKLJUČEK. . . 
Žal nam je, da so otroci v tednu, ki so se 

ga tako veselili, doživeli neprijetnosti. 
Delo z mladimi je ustvarjalno in lahko 

človeka bogati in osrečuje, je pa tudi izjem
no odgovorno... 

Marinka Piškur, ravnateljica OS Stična 

Zavod za prostorsko, komunalno 
in stanovanjsko urejanje 
Grosuplje, d.o.o. 

PRI GRADNJI VAŠEGA 
NOVEGA ALI 
ADAPTACIJI OBSTOJEČEGA 
OBJEKTA 

vam nudimo: 

IZDELAVO LOKACIJSKE 
DOKUMENTACIJE 

- IZDELAVO PROJEKTNE 
DOKUMENTACIJE ZA VSE 
VRSTE OBJEKTOV 

- PRIDOBIVANJE 
DOKUMENTACIJE ZA 
GRADBENO DOVOLJENJE 

Najdete nas na Taborski cesti 3 
v Grosuplju in po telefonu 

(01) 786-30-78 
786-05-42 
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Iz. n a š i h k r a j e v n i h s k u p n o s t i 
P r i p r a v i l a : J a n j a O m a h e n 

Sredi Ivančne Gorice smo v objektiv ujeli takole prevrnjena 
smetnjaka. Omeniti velja, da seje vozilo Javnega komunalnega 
podjetja iz Grosuplja tisto dopoldne, ko je nastala tale slika, 
najmanj petkrat mirno peljalo mimo. 

V P O D S M R E K I B E N C I N S K I 
S E R V I S 

Ob avtocesti Bič - Ljubljana smo v Podsmerki dobili nov Petrolov bencin
ski servis, ki je svoja vrata odprl 15. decembra. Ta nadomešča drugega od 
podrtih bencinskih servisov v Ivančni Gorici (prvi je začel obratovati že v 
začetku letošnjega leta). 

Poleg Petrola je denar za ureditev 480 milijonov tolarjev vrednega objek
ta v Podsmreki prispeval še Dars (za zunanjo ureditev počivališča). Kot 
smo že pisali, v Podsmreki poleg bencina (12 točilnih mest) lahko kupite še 
marsikaj: imajo Hip-Hop prodajalno (pečejo žemljice in drugo pecivo) ter 
prodajajo plin. Vozniki avtodomov na velikem parkirišču v svoja vozila 
lahko potegnejo elektriko, pa tudi zunanji vodnjak je namenjen njim. Na 
tem bencinskem servisu, ki je odprt 24 ur na dan, je devet redno zaposlenih 
in trije študentje. 

Za vse lastnike motornih vozil bo pomemben tudi podatek, da s 3. janu
arjem 2002 bencinski servis v Ivančni Gorici ne bo odprt več non -stop kot 
doslej, ampak le še med 6. in 22. uro. 

KS IVANČNA 
G O R I C A V 
M I N U L E M 

LETU 
V odhajajočem letu smo v naši 

krajevni skupnosti veliko pridobili, 
največ z varno in osvetljeno cesto s 
pločnikom proti šoli; začela se je 
tudi gradnja nove osnovne šole. 
Višje ležeči kraji v Spodnji Dragi so 
dobili nov vodovod, enako tudi vas 
Hudo, kjer smo istočasno obnovili in 
razširili ter asfaltirali cesto skozi vas. 
V kratkem času bomo pridobili tudi 
novo zahodno obvoznico mimo 
Ivančne Gorice. Delno se je izgradi
la tudi nova povezovalna cesta mimo 
Vrhpolja, dobili smo nov nogometni 
stadion, ki je v ponos kraju. 

Kljub vsemu naštetemu pa je osta
lo še veliko stvari za izgradnjo in 
obnovo, in tako si bomo prizadevali 
za čimprejšnjo dograditev manjka
jočih pločnikov z razsvetljavo proti 
Spodnji Dragi, gradnjo vrtca in pri
dobitev zemljišč za novo pokopališče 
in mrliško vežico ter dograditev 
kanalizacije na Mleščevem. Z odprt
jem nove vzhodne obvoznice bo 
zaživela tudi bodoča obrtna cona. 
Skratka, potreb in izzivov ne manjka. 

Obenem pa vsem krajanom in kra-
jankam v imenu krajevne skupnosti 
želim vesel božič in srečno ter 
uspešno novo leto. 

Predsednik sveta 
KS Ivančna Gorica 

Milan Pušljar 

D E L O K S 
Z A G R A D E C 

Kljub neugodnim vremenskim 
razmeram in velikim finančnim 
težavam se dela v KS Zagradec 
nadaljujejo. Dokončno smo uredili 
vso okolico mrliške vežice s parkirn
imi prostori. Na svoja mesta smo 
postavili okna in vrata v mrliški veži
ci, v vseh prostorih smo položili 
keramiko in zaključili elektro in 
vodovodne inštalacije. Vsega tega ne 
bi zmogli brez pomoči Občine Ivanč
na Gorica in dela ter prispevka kra
janov. Ob vsem tem menim, da je 
treba povedati, da veliko naših kra
janov še vedno ne čuti pripadnosti 
kraju in da za razvoj svojega kraja 
niso pripravljeni ničesar storiti ali 
prispevati. Vsem pa, ki ste do zdaj 
kakorkoli pomagali ali prispevali za 
lepši jutri naše krajevne skupnosti, 
se najlepše zahvaljujem in vam ob 
bližajočih se praznikih voščim vesele 
božične praznike ter sreče in zdravja 
v letu 2002. 

Predsednik sveta KS Zagradec 
Stanislav Kralj 

A M B R U S 
PESTRO K U L T U R N O 

DOGAJANJE 
(več o tem na kulturnih straneh) 
Dogajanje na kulturnem področju 

je bilo decembra v Ambrusu dokaj 
pestro. V sredo, 5. decembra - za 
Miklavža - so imeli prijetno otroško 
predstavo Zmajček s Sonjo Kova-
nenko iz Lutkovnega Gledališča 
Ljubljana, v soboto, 8. decembra, so 
si domačini lahko ogledali komedijo 
z naslovom Slike s kmetov. 

SILVESTROVANJE 
Za zabavno novoletno noč bodo v 

Ambrusu poskrbeli kar domačini 
sami, saj bo v kult(ur)nem domu 
druženje ambruških "sotrpinov". 

O D V O Z 
A V T O M O B I L S K I H 

ŠKOLJK 
V bližnji prihodnosti sledi odvoz 

"pozabljenih" avtomobilskih školjk 
subkulturnih članov ambruške širše 
skupnosti. 

POZABLJENI 
Predsednik sveta KS Ambrus Jože 

Hrovat je dejal. "Pozabljeni (raja ni 
prišla na vrsto) smo bili pri asfaltni 
prevleki na lokalni cesti Ambrus -
Brezovi Dol!" 

Le kako se je lahko kaj takega 
zgodilo??? Morda bi se morali 
Ambrušani česa naučiti od svojih 
kolegov iz drugih krajevnih skupnos
ti, kjer jim gre asfaltiranje kot po 
maslu. Pomembna je taktika! 

STREHA NA 
AVTOBUSNI POSTAJI 
Vsi čakajoči na avtobusni postaji 

Kal, Kamni Vrh, bodo končno dobili 
prvo streho nad glavo, in to po zaslu
gi dveh prizadevnih članov KS 
Ambrus iz vasi Kal in Kamni Vrh ter 
financerja - KS Ambrus! 

K R K A 
Z B O R KRAJANOV 

Pred iztekom letošnjega leta je 
predsednik KS Krka Jože Smolič 
sklical zbor krajanov. Ker velja 
nenapisano pravilo, da so zbori kra
janov takrat, koje v kraju kaj narobe 
ali se pripravlja kaj šokantnega, smo 
ob tej informaciji najprej "skočili v 
zrak" misleč, da se bo kaj posebnega 
zgodilo, a smo izvedeli, da se bodo 
na tem zboru pogovarjali "le" o real
izaciji del in finančnemu poslovanju 
v minulem letu, hkrati pa naj bi 
predstavili program dela za leto 
2002. No, tudi to je bilo lahko 
šokantno (zbor je bil ravno v času, 
ko se je Klasje že dokončno obliko
valo, zato ne vemo, kaj se je tam 
dogajalo), saj je Krka ena od tistih 
krajevnih skupnosti, ki je ostala brez 
predstavnika v občinskem svetu, 
zato po mnenju nekaterih domači
nov tja priteče manj proračunskega 
denarja, kot bi ga lahko. 

K D A J B O PRIŠEL NA 
VRSTO M A L I VIDEM? 
Krčani čakajo, da bo občina 

pristopila k realizaciji rekonstrukcije 
ovinka Mali Videm. Gre za približno 
500 kvadratnih metrov lokalne ceste. 

VIŠNJA G O R A 
U S P E Š N O 

ASFALTIRANJE 
V Krajevni skupnosti Višnja Gora 

so zadovoljni, saj jim je uspelo real
izirati načrtovano asfaltiranje za leto 
2001. 

OGREVANA VEŽICA 
Na decembrski seji sveta KS so 

sprejeli sklep, da je treba v mrliški 
vežici urediti centralno ogrevanje. 
Konec letošnjega leta naj bi bilo delo 
že opravljeno. Doslej je bilo ogre

vanje v poslovilnem objektu vezano 
le na kaloriferje, ki so premalo 
"pihali", da bi v mrzlih dneh in nočeh 
ogreli premražene svojce pokojnih. 

VESELI V O D O V O D A 
Višnjani so veseli, da so se začela 

dela za vodovod Polževska planota 
tudi na njihovi strani. Od Pristave 
proti Kriški vasi so namreč že v hlad
nih jesenskih dneh začeli kopati 
jarke in polagati cevi. Predsednik 
sveta KS Višnja Gora Slavko Kastel-
ic nam je zagotovil, da bodo delali 
tudi pozimi, če bodo le pogoji to 
dovoljevali. Prebivalci Polževske 
planote že molijo za sonce! 

Krajevna skupnost Višnja Gora 
želi vsem občankam in občanom pri
jetne božične praznike, v letu 2002 
pa veliko zdravja in uspehov! 

ŠENTVID PRI 
STIČNI 

PRIREDITVE 
Decembra je bilo v Šentvidu več 

prireditev - najprej igra v kulturnem 
domu, v petek, 7.decembra nas je 
obiskal Miklavž (po naročilu KS 
Šentvid v organizaciji KD Šentvid in 
v sodelovanju z župnikom) -
obdarovanih je bilo 270 otrok. Na 
Štefanovo, 26. decembra, bo tradi
cionalno žegnanje konj v organizaci
ji Konjeniškega kluba Radohova vas 
in Turističnega društva Šentvid. 

IZ D E L A KS 
V Šentvidu potekajo dejavnosti za 

pridobitev uporabnega dovoljenja za 
gostinski lokal v pritličju in poslovne 
prostore v nadstropju stavbe KS. 
Opravljen je bil tehnični pregled, 
med katerim je bilo ugotovljeno, da 
je treba zamenjati električno napel
javo, postaviti ograjo na stopnišče, 
urediti zasilno razsvetljavo in oprav
iti še nekatera manjša popravila. Do 
sedaj je bilo odpravljeno večina 
pomanjkljivosti, tako da računamo, 
da bomo uspeli uporabno dovoljenje 
dobiti takoj po novem letu. 

Na pokopališču pripravljamo 
teren za tlakovanje poti med grobovi 

V N O V E M L E T U PA ŽELIM 
V S E M K R A J A N O M KS 

ŠENTVID ŠE BOLJŠEGA 
MEDSEBOJNEGA 

SODELOVANJA KOT DOSLEJ. 
Za KS Šentvid 

Drago Božič 

NAŠ K R A J -
Naša dolina je že od nekdaj 

slovela kot dolina mlinov. Eden od 
njih stoji kot simbol pred 
podružnično šolo v Temenici. 

Letos smo središče doline in kra
jevne skupnosti zelo polepšali. 
Domu krajanov in podružnični 
osnovni šoli smo "priskrbeli novo 
obleko". 

Kako nam je to uspelo? Težko, a 
ob velikih naporih krajevne skup
nosti in finančni podpori Občine 
Ivančna Gorica smo premagali vse 
ovire in težave. 

Za to se zahvaljujemo županu 
Jerneju Lampretu in njegovim 
najožjim sodelavcem. Veseli smo, da 
nam je končno uspelo urediti doku
mentacijo za dom in njegov status, s 
tem pa tudi ureditev finančnih zadev 
v zvezi z domom krajanov. 

T E M E N I C A 
Gospod Jernej Lampret pa se je 

izkazal tudi kot ravnatelj Osnovne 
šole Šentvid, kamor spada tudi naša 
podružnična šola, saj bi se brez nje
gove privolitve težko lotili obnove. 

Sicer pa lahko z veseljem ugotavl
jamo, da so tudi naše ceste lepše in 
boljše. Preplastili smo krajevno cesto 
Šentjurje, dokončali asfaltiranje v 
Radanji vasi, preplastili cesto Debeli 
hrib, dokončali asfaltiranje ceste 
Debeli hrib-Oteč vrh in asfaltirali 
cesto na Cagoški hrib, ki čaka še na 
otvoritev. 

Da pa bo naše okolje lepše in bolj 
prijazno, je Občina organizirala tudi 
odvoz starih avtomobilov in čiščenje 
divjih odlagališč. 

Naša naloga je tudi sprotno 
vzdrževanje krajevnih cest in 
odločanje o posodobitvah in razširit

vah, zlasti na hribovitih področjih, 
seveda v sodelovanju z Občino. 
Zupan Jernej Lampret ima za to še 
posebne zasluge in se mu KS in kra
jani za vso pomoč iskreno zahvalju
jemo. 

Županstvu Občine 
Ivančna Gorica in 

njegovim sodelavcem 
ter svetnikom in vsem 

občanom želimo srečno 
in uspešno novo 

leto 2002. 

Svet KS in krajani Temenice 
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Anketa v občinskem svetu ob koncu leta 

S V E T N I K I O S V O J E M D E L U V LETOŠNJEM 
L E T U IN T E M M A N D A T U 

Ker se ob zaključku leta spodobi 
(inje tudi pravično), da analiziramo 
delo in uspehe, smo se na Klasju 
odločili, da našim 21 svetnikom, ki 
sedijo v občinskem svetu naše občine 
in v imenu vseh občanov sprejemajo 
zelo pomembne odločitve, zastavimo 
dve vprašanji. Priznamo, bili sta 
malce provokativni: "Kaj ste v 
letošnjem letu naredili za dobro 
občanov Ivančne Gorice? S čim se 
boste lahko pohvalili ob izteku man
data občinskega svetnika/občinske 
svetnice oziroma s čim ne in zakaj?" 
Pa še število vrstic, v katerih naj bi se 
razpisali, smo jim omejili. Namen je 
bil vsekakor dober, a na koncu se je 
izkazalo, da ne bo šlo čisto tako, kot 
smo si zamislili: štirje od svetnikov 
nam sploh niso odgovorili (Nikolaj 
Erjavec, Pavel Groznik, Marta 
Smole in Viktor Plankar), čeprav so 
imeli časa za to več kot dovolj (to je 
tudi precej nelogična poteza, saj je 
objava besedila o delu svetnika v 
občinskem časopisu edinstvena 
reklama zanj), večina je omejitev 
desetih vrstic presegla (a urednik je 
bil tako popustljiv, daje dovolil obja
vo daljših tekstov), svetniki SDS pa 
so nam poslali kar skupinski odgov
or. 

SVETNIŠKA SKUPINA 
SDS 

Posameznik brez podpore večine v 
občinskem svetu ne more narediti 
veliko. Za realizacijo nekega predlo
ga oziroma načrta mora priti do 
usklajenosti med občinsko upravo, 
županom in občinskim svetom, v 
katerem je svetniška skupina SDS 
najmočnejša po številu glasov. Za 
dosego posameznega cilja je potreb-

JOZE ADLER - predsednik odbora 
OS za gospodarstvo, komunalo in varst
vo okolja 

na najprej podpora in dogovor zno
traj svetniške skupine. Zato smo se 
svetniki socialdemokratske stranke 
odločili, da svoje rezultate prikaže
mo kot skupina in ne kot 
posameznik, ki deluje le kol 
"lokalpatt iot". Samo skupina iz 

DUŠAN STRNAD- predsednik 
komisije OS za volitve, mandatna 
vprašanja in imenovanja 

STANISLAV OKORN - predsednik 
statutarno pravne komisije 

različnih krajev. Preko odborov in 
komisij, ki jih vodimo, sodelujemo 
pri pripravi občinskega proračuna in 
odlokov. Ker smo kot predsedniki ali 
člani svetov krajevnih skupnosti 
aktivni tudi na področju najožjih 
lokalnih skupnosti, težave in prob
leme, s katerimi se neposredno 
srečujejo krajani, dobro poznamo in 
tako lažje prenašamo njihove 

ANDREJ MIRTIČ- predsednik 
odbora OS za kmetijstvo 

interese v občinski svet. 
Letošnji proračun je namenjen 

predvsem izgradnji osnovne šole 
Stična v Ivančni Gorici, izgradnji 
vodovodnih omrežij in cestne infra
strukture. Bili smo med glavnimi 
pobudniki za izgradnjo vodovodov 
Polževska planota in visoka cona 
Stična. Od lokalnih cest pa je letos 
najpomembnejša asfaltna povezava 
Krka -Ravne preko Korinja. 

LOVRO LAMPRET - član odbora 
OS za družbene dejavnosti 

Z odkupom garderob in tribun na 
stadionu v Ivančni Gorici je občina 
postala lastnik tega za občino 
potrebnega in tudi izjemno lepega 
objekta. Tako bomo omogočili našim 
občanom in njihovim otrokom zdra
vo preživljanje prostega časa. 
Nogometaši, ki z uspehom pred
stavljajo občino in dosegajo tudi 
izjemne športne rezultate, so s tem 
pridobili prostor, na katerem bodo 
lahko še dolgo časa nemoteno izva

jali svojo dejavnost. Veliko sredstev 
pa smo namenili tudi razvoju kmeti
jstva in gozdarstva. Z raznimi sub
vencijami skušamo pomagati kmetu 
lažje preživeti. Ob soudeležbi last
nikov gozdov pa je narejenih več 
kilometrov gozdnih poti in vlak. 

Po treh letih mandata ugotavl
jamo, da je bilo v občini veliko nare
jenega. Ob koncu mandata v občini 
skoraj ne bo več vasi, ki ne bi imela 
vodovoda in asfaltne ceste. V tem 
obdobju se je zaključil velik projekt 
izgradnje sodobne komunalne 
deponije na Stehanu in odseka avto-

BRANE NOVAK - član odbora OS 
za gospodarstvo in komunalno 
dejavnost 

ceste Višnja Gora - Bič ter spremlja
joče cestne in komunalne infrastruk
ture. V teku je izgradnja kanalizacije 
Šentvid. Zgrajeni sta oziroma bosta 
dve sodobni osnovni šoli, in sicer v 
Višnji Gori, ki že deluje, in v Ivančni 
Gorici, ki je v fazi izgradnje. Zgra
jenih ali obnovljenih je veliko kul
turnih, gasilskih in drugih objektov, 
namenjenih delovanju različnih 
društev. Z ureditvijo cestišč s pločni
ki in javno razsvetljavo do šolskega 
centra v Ivančni Gorici , na Krki in v 
Višnji Gori smo poskrbeli predvsem 
za varnost šolarjev in ostalih pešcev. 
Niso pa samo investicije v gradnji 
glavni porabniki proračuna. Znatna 

FRANČIŠEK GRABLJEVEC 
predsednik sveta za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu 

sredstva gredo za delovanje 
osnovnega šolstva, zdravstva, 
otroškega varstva in varstva ostare
lih, za delovanje raznih društev in 
subvencije ter škode kmetom. To so 
sredstva, ki so očem manj vidna, so 
pa potrebna za lažje in boljše živl
jenje naših občanov. Glede na delež 
teh sredstev je proračun socialno 
naravnan, kar je tudi naš namen. 

Do konca mandata se bomo po 
svojih močeh trudili, da bi v občini 
zagotovili več zazidljivih parcel, 
namenjenih gradnji stanovanjskih in 
gospodarskih objektov. To bomo sto
rili s pospešitvijo sprejema ustreznih 
prostorskih aktov in zazidalnih načr
tov. Nikakor ne nameravamo dovol

jevati, da bi bila občina in občinski 
svet cokla v razvoju občine. Nasprot
no, občinski svet je bil, in zato si 
bomo prizadevali tudi naprej, eden 
glavnih pobudnikov napredka vseh 
krajev v občini. Seveda je to 
nemogoče storiti brez sodelovanja 
občanov, ki jih problematika 
neposredno zadeva, zato vas tudi v 
prihodnje prosimo za sodelovanje in 
predloge. Središču Ivančne Gorice 
bomo morali dati pravi izgled. Zato 
bomo podpirali izgradnjo obvoznic 
in pločnikov skozi center. Pred nami 
pa je tudi dogovor o rešitvah prob
lematike šolstva v dolini reke Krke 
in romske problematike. Odprtih pa 
je tudi nekaj vprašanj, ki so nastala 
ob izgradnji avtoceste. 

Seveda se nikakor ni mogoče izog
niti reševanju romske problematike, 
ki postaja vse večji občinski problem. 

MILAN PUŠLJAR - predsednik KS 
Ivančna Gorica 

Zavedamo se, da problemov ni 
mogoče rešiti z eno samo potezo, 
vendar smo v svetniški skupini SDS 
odločeni, da skupaj z občinsko upra
vo, občinskim svetom in poslancem 
SDS Janezom Janšo nadalju
jemo prizadevanja za čimprejšnjo 
rešitev le-teh. Prvi koraki so storjeni, 
vendar bomo s stalnimi stiki in pobu
dami vladi in državnim organom 
nadaljevali. Država se mora končno 
spoprijeti tudi s problemom Romov 
in sprejeti ustrezen zakon. 

Menimo, da je občina Ivančna 
Gorica v preteklih sedmih letih, 
odkar je samostojna, opravičila svoj 
obstoj in veliko naredila za hitrejši 
razvoj vsega svojega področja in za 
izboljšanje kvalitete življenja in 
bivanja svojih občanov. Del zaslug za 
to si nedvomno lahko lasti tudi svet
niška skupina SDS v občinskem 
svetu. Zahvaljujemo se za zaupanje, 
če pa nam boste namenili vašo pod
poro tudi v prihodnje, vas prav goto
vo ne bomo razočarali. 

Svetniška skupina SDS v 
občinskem svetu, 

Jože Adler, vodja 

A N T O N ČEBULAR 

Pričakovanje novega leta se običa
jno prepleta z analizo preteklega in 
doživetega, saj nam je to najcenejša 

in sveža osebna izkušnja. Veseli me, 
da smo dosegli napredek v zvezi s 
postavitvijo zapornic za železniško 
progo v Šentvidu pri Stični. Državna 
komisija, ki jo je imenoval minister 
za promet in zveze, je namreč ugo
tovila, da so zapornice nujno potreb
ne in tako je projekt bližje ures
ničitvi. Do vode, ki je vir življenja, je 
prišlo 19 gospodinjstev iz Rdečega 
Kala in Sada. V preteklem letu pa je 
bilo zelo veliko narejenega tudi v 
zvezi z dokončanjem avtoceste. 

Mislim, da smo v tem mandatu 
zelo veliko narejedili. Višnja Gora je 
končno dobila novo osnovno šolo, 
položili smo temeljni kamen za OŠ 
Stična, Iv. Gorica je dobila tako 
zaželeni nogometni stadion itd. 
Veliko dela je bilo v zvezi s projek
tom izgradnje avtoceste Višnja Gora 
- Bič. Osebno sem zelo zadovoljen s 
sodelovanjem in pogajanji z DARS-
om in mislim, da je uspeh povsod 
dobro viden: dosegli smo izgradnjo 
obvoznice v Iv. Gorici, preplastitev 
krajevnih in drugih cest, ureditev 
požiralnikov in še bi lahko našteval. 
Žal pa se del denarja, ki smo ga 
dobili zaradi spremembe namemb
nosti zemljišča, ni vrnil v kmetijstvo, 
kamor je bil namenjen. Spodletelo 
nam je tudi pri tem, da bi časopis 
Klasje izhajal bolj pogosto ter da bi 
bili občani deležni bolj svežih novic 
in tudi bolj seznanjeni z delom svet
nikov in strokovnih služb. 

CIRIL ŠINKOVEC 

Kot svetnik in član kmetijskega 
odbora sem si zelo prizadeval, da se 
sredstva, ki so namenjena za infra
strukturo in kmetijstvo, porazdelijo 
čim bolj realno. 

Pohvalim se lahko, da smo veliko 
pridobili na področju cest in šolstva. 
Ne morem pa biti zadovoljen z reše
vanjem romske problematike. 

Vsem občanom želim vesele 
božične praznike in srečno novo leto 
2002. 

FRANCKA VIDMAR 

V prihodnjem letu se bom v okviru 
občinskega sveta zavzemala za izpel
javo programov, ki bodo omogočili 



STRAN 11 

dolgoročni razvoj naše občine na 
področju komunalnih dejavnosti, 
gospodarstva, investicij v družbene 
dejavnosti, prostorskih planov, 
socialc, kulture, ekologije. 

Nujna je pospešitev gradnje nove 
osnovne šole Stična v Ivančni Gorici 
in priprava dokumentacije za novo 
osnovno šolo v dolini reke Krke. 

V okviru zmožnosti proračunskih 
sredstev bom podpirala lokalne 
interese posameznih krajevnih skup
nosti z enakomernim teritorialnim 
razvojem krajev. 

Bralcem Klasja, predvsem 
občankam in občanom naše občine, 
želim veliko zdravja in vse dobro v 
prihajajočem letu 2002. 

A L O J Z PLANTARIČ 

Če naj bi se izjasnil o osebnem 
prispevku za dobro občanov, bi to 
bila lahko pomoč pri urejanju in 
vzdrževanju nogometnega igrišča. 
Sicer pa svetnik sam ne more dosti 
narediti. Zato se mi zdi toliko bolj 
pomembno, da se na občinskem 
svetu veliko večino pomembnih skle
pov sprejema skoraj soglasno in gre 
uspehe in neuspehe pripisovati 
celotnemu svetu in upravi. Uspeh je 
vsekakor začetek gradnje osnovne 
šole Stična. Do izteka mandata pa 
upam, da bosta zgrajeni obe 
obvoznici in pločniki, kar bo veliko 
prispevalo k varnosti in bolj mirne
mu življenju v Ivančni Gorici. Žal pa 
ravno zaradi velike investicije v 
osnovno šolo še ne moremo tako 
hitro pričakovati izgradnje otroškega 
vrtca. 

MILENA V R H O V E C 

Osebno sem se v letošnjem letu 
trudila na vseh področjih dela 
občinskega sveta (prostorski plan, 
cestna in komunalna infrastruktura, 
sociala, šport, kmetijstvo...) 

Sicer pa je občinski svet sestavljen 
iz 21 svetnikov različnih strank in 
vsak po svoje dodaja kamenček k 
razvoju in gradnji sorazmerno mlade 
občine. Upam si trditi, da je med 
kamenčki razvoja v letošnjem letu 
eden tudi moj. Na žalost pa je vedno 
več želja in potreb, kot je denarja. 

Ob izteku mandata na občini se ne 
nameravam nikomur posebej hvaliti. 
Lahko pa še zdaj rečem, da sem se 
kot svetnica SLS-SKD še posebej 
zavzemala za dobre kmetijske pro
grame, socialno in komunalno prob
lematiko, gospodarski razvoj ter 
šport in kulturo. Vedno nisem bila 
zadovoljna. Odločitev je šla pač v 

tisto smer, v kateri je bila večina. 
Vsem bralcem Klasja želim 

doživeto praznovanje božiča in 
srečno ter uspešno novo leto in pri
jetno bivanje v naši lepi deželici. 

SONJA MARAVIČ 

Kot svetnica individualno ne 
morem narediti za dobro občanov 
Ivančne Gorice nič. Izvoljena sem na 
listi LDS, ki ima v Občinskem svetu 
štiri člane in smo v opoziciji. 
Pripravljalec in izvajalec proračuna 
je župan, ki ima "za seboj" 13 svetnic 
in svetnikov, ki imajo podpisano 
koalicijsko pogodbo, katera jih 
zavezuje, da glasujejo po "njegovi 
želji". Zavzemala sem se za dosledno 
izvrševanje proračunskih postavk, 
kar je razvidno iz mojih svetniških 
pobud, vprašanj in amandmajev. 

Kar trikrat sem v letošnjem letu 
postavila svetniško vprašanje v zvezi 
z gradnjo kanalizacije v Šentvidu, ki 
se noče in noče končati, čeprav so v 
proračunu zagotovljena sredstev. 
Tudi tukaj se pokaže to, da "občinska 
oblast" nima gospodarstvenika. 

S stalnim zavzemanjem sem 
uspela le toliko, da se je delno 
omililo kršenje zakonskih, statu
tarnih in poslovniških določil, kar se 
v naši občini tako rado dogaja. V 
zadnjem letu mandata pa si bom še 
nadalje prizadevala: 

- da se določijo ustrezne cone, ki 
bi lahko z gradbenimi parcelami 
omogočale podjetnikom gradnjo 
objektov za njihovo dejavnost in da 
se sprejmejo zazidalni načrti za 
vodilna naselja v občini (višnja Gora, 
Šentvid pri Stični, Krka in 
Zagradec), 

- da se prične z vso intenziteto in z 
vsemi možnimi sredstvi graditi 9-
letna šola v Stični, 

- da se že enkrat reši prometna 
ureditev v občini (parkirni prostori 
itd.), 

- da bi občina Ivančna Gorica 
delovala v boljših prostorih, katere 
konce koncev tudi ima v stavbi 
Traiga. 

Koliko mi bo glede zgoraj naštete
ga uspelo, ne morem vedeti, ker sem 
samo ena od enaindvajsetih in še 
vedno v opoziciji. Upajmo na 
najboljše v letu 20()2...in SREČNO! 

FRANC G O D E Š A 

Oblast in moč odločanja v občini 
je v rokah župana (SDS) in 14-
članske koalicije (SDS in 
SLS + SKD) v 21-članskem 
Občinskem svetu, zato štiričlanska 

svetniška skupina LDS, še manj pa 
vsak posamezni svetnik, nima 
možnosti uveljavljanja LDS-ovega 
programa razvoja družbe. 

Osebno sem podprl predloge v 
občinskem proračunu, ki so bili 
usmerjeni za dobro občanov, med 
njimi tudi postavke za vodovod na 
Polževsko planoto (103 milijonov 
tolarjev), cesto na Polževo (skupaj 
25 milijonov tolarjev) in cesto na 
Kamno Brdo (milijon tolarjev). 

Kot pravnik sem predlagal spre
jem pravno korektnih rešitev v 
občinskih aktih. Sodeloval sem na 
vseh nočnih sejah Občinskega sveta 
v letu 2001 (16. seja do 0.30, 17. seja 
do 23.50, 18. seja do 23.20, 19. seja 
do 22.20, 10. seja do 23.50, 21. seja 
do 0.15). 

Uspeh je izgradnja nove 
devetletne OŠ v Višnji Gori in grad
nja devetletne OŠ Stična. Ne pa tudi, 
da v sedmih letih ni bilo zagotovl
jenih zazidalnih načrtov in parcel za 
podjetniško in stanovanjsko gradnjo. 
Po odprtju A C Višnja Gora-Bič je 
ostalo nerešenih še mnogo promet
nih problemov, kot sta: 
nedokončana vzhodna in zahodna 
obvoznica v Ivančni Gorici in 
podaljšek Ciglerjeve ceste v Višnji 
Gori. 

Moja večkratna svetniška vprašan
ja opozarjajo župana, da je stara 
stavba OŠ v Višnji Gori že tretje leto 
prazna, da že več deset let samuje 
grad Podsmreka in da je Dom na 
Polževem že več let zaprt. 

V korist občine bi bilo, da bi 
čimveč občanov, ki kaj znajo, priteg
nili k delu. 

MARINA KOŠČAK 

t msMmmm 

V odboru za družbene dejavnosti 
in na sejah občinskega sveta Občine 
Ivančna Gorica sem se zavzemala za 
nakup še potrebnega zemljišča za 
vrtec, sprejem projektne in ostale 
dokumentacije, ki bo omogočila čim
prejšnjo gradnjo vrtca v Ivančni 
Gorici. S tem bi se sprostili prostori 
v zdravstvenem domu Ivančna Gori
ca in zdravstvena služba bi razširila 
svojo dejavnost. 

Še posebej pa sem opozarjala na 
potrebo po lastniški ureditvi zemljišč 
in prostorov nogometnega kluba 
Ivančna Gorica, do česar vendarle 
prihaja. 

Prav tako sem vztrajala pri izgrad
nji vodovoda visoka cona Stična, 
katere proračunska postavka se 
ohranja v rebalansu v znesku 40 mil
ijonov tolarjev. Skupaj z ostalimi 
svetniki pa se bomo pohvalili, da se 
bo gradila nova OŠ Stična. 

Vendar sama kot opozicijska svet
nica ne morem vplivati na županove 
predloge, saj ima podporo osmih 
svetnikov SDS in še preostalih petih 
koalicijskih partnerjev. 

V zadnjem letu mandata se bom 
še naprej zavzemala, da pride do 
realizacije rekonstrukcije LC Stična-
Vir-Griže. Vztrajala bom pri pred
logu, da se obstoječa cesta razširi z 
izgradnjo pločnika in potrebne infra
strukture, tako bi se omogočila večja 
varnost prometa in pešcev, pred
vsem otrok. Ne jaz ne ostali se ne 
moremo pohvaliti z gospodarskim 

razvojem občine, za razliko od 
razvoja družbenih dejavnosti in špor
ta. 

V veselje mi je, da sem ohranila 
svoj "jaz", da razmišljam in glasujem 
po svoji vesti, kar mi moja stranka 
(LDS) omogoča in dopušča, in to mi 
ljudje v veliki meri priznavajo. 

J A N K O ROŠELJ 

Bilo je več področij, na katerih 
sem s svojimi predlogi uspel 
izboljšati nivo odločitev občinskega 
sveta. 

Sicer gre včasih to tudi tako, da 
sicer moj predlog na začetku ni pod
prt, ko pa praktično enak predlog 
ponovi "pravi " predlagatelj, na 
primer iz druge stranke, se ta spre
jme. Tudi to ni slabo. 

Izmed konkretnih dosežkov bi 
izpostavil sklep OS sprejet na mojo 
pobudo, na seji 28.9.2001, da naša 
občina pristopi k mednarodnemu 
projektu "VSAKA HIŠA- SONČNA 
HIŠA", ki bo občanom omogočil pri
dobitev nepovratnih sredstev od 
države in mednarodnega sklada. 

Svetnik sem že drugi mandat, od 
ustanovitve te občine, dobrih 7 let. 
Verjetno je to tudi moj zadnji man
dat. Res je prišel čas za pogled nazaj. 
Lahko se pohvalim s tem, da sem 
poskušal vedno izpeljati stvari, ki bi 
izboljšale življenjske pogoje naših 
občanov, ne glede na trenutno pod
poro različnih političnih opcij. Vedno 
sem imel pred očmi, da so naši 
občani predvsem ljudje s svojimi 
potrebami, težavami, dobrimi in 
slabimi trenutki, in ne le volivci ene 
ali druge stranke. Tako razmišljanje 
in način dela se mi je zelo dobro 
obnesel v času od 1990 do 94, ko sem 
bil predsednik KS Zagradec. Žal pa 
se ne morem pohvaliti, da sem uspel 
o koristnosti takega razmišljanja 
prepričati tudi večino drugih, ki v tej 
občini sodelujejo pri sprejemanju 
odločitev. 

Ob vsaki priložnosti sem skušal 
prodreti z usmeritvijo, da bi prožne
jši pristop do pozidave manjvrednih 
zemljišč, tudi za gospodarske 
dejavnosti, pomenil ostajanje 
sposobnih ljudi v bližini domačih 
krajev in trajen gospodarski napre
dek občine. Stalnici mojega delovan
ja sta bili tudi zagotovitev primerne 
zdravstvene oskrbe in popolne 
osnovne šole v južnem delu naše 
občine. To pomeni šolo v dolini reke 
Krke in revitalizacijo zdravstvenega 
doma Zagradec. Pri tem sem naletel 
na ostra nasprotovanja, ki izhajajo iz 
interesov nekaterih posameznikov in 
imajo zelo malo skupnega z dobro
bitjo naših občanov. Skušal sem iti 
preko tega. Koliko sem bil pri svojih 
prizadevanjih uspešen, bo pokazal 
čas. 

Pripravila Janja Omahen 

Vse, kar je slabo, z novim letom naj zbledi! 
Vse, kar je dobro, naj za vekomaj ostane! 

.JNaj v letu 2002 v miru sreča nežno nas objame! 

\ \ ! \ 0laJ*Qslwljen božič ter zdravo, srečno in uspešno 
novo Ićto 2H02, županu Jerneju Lampretu in vsem 
j strokovnim delavcem občine Iv. Gorica želi 

Predsednik KS Dob 
Anton Čebular 

VESELI DECEMBER 
Veselje se razlega naokrog, 
ko sneženi m o ž sopiha bosonog. 
Izza planinskega raja 
tiho se Bož iček smehlja, 
saj ve, da čaka 
nanj milijone otrok: 
nekateri lačni, 
drugi bogatih želja, 
a vse Bož iček enako rad ima. 

Ko za planinski raj 
se ta m o ž skrije 
neverjetno: zemlja 
dedka Silvestra odkrije. 
Je svet še bolj nor, 
se vse smeji, p leše in 
v novo leto drvi. 

Srečno , državljani, 
tako naj svet živi! 

Andreja 
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K R A T K E K U L T U R N E 
NOVOLETNO VOŠČILO NA GRADIŠČU 

Tudi letos ste malo po polnoči vabljeni na Gradišče, kjer si boste lahko 
voščili novo leto. Topli in hladni napitki so zagotovljeni, pohod z baklami tudi, 
ognjemet pa bo tudi letos uro po polnoči, torej, ko si boste voščili srečnega in 
zdravega med svojimi najbližjimi. 

KULTURA NA KRKI 
Kot smo pisali, je kulturno dogajanje na Krki v polnem teku. Starejša dram

ska skupina pod vodstom Marjane Hočevar že vadi gledališko igro Življenje 
onkraj. Tudi besedilo je po motivu Večnih lovišč priredila Marjana. Potekajo 
tudi vaje za igro mladinske gledališke skupine, ki nastaja pod taktirko g. Sak-
side; pod vodstvom Mihelce Grm pridno prepeva mladinska pevska skupina, 
otroška skupina pa pod vodstvom Anite Zaletelj. Potekajo tudi priprave na 
božični koncert. Se vedno vabijo medse nove člane. 

PONOVOLETNI KONCERT V ŠENTVIDU 
Moški in ženski pevski zbor iz Šentvida pri Stični vabita vse ljubitelje 

zborovskega petja na ponovoletni koncert, ki bo v K D Šentvid 11. januarja ob 
19. uri. 

VTŠNJANI NA PRIMORSKEM 
Gledališka skupina Viš viš viagra Kulturnega društva Višnja Gora je zadnji 

novembrski vikend delovno preživela v Božičih nad Ankaranom. Tam so imeli 
delavnice gledališke tehnike (sproščanje in obvladovanje giba) ter individu
alne vaje. Člani skupine: Matic, Vesna, Jana, Neža, Damjan in Justina so 
največ časa posvetili pripravi nove predstave z naslovom Princeska kamnitih 
besed, ki jo režira Melita Garvas. Premiera bo v začetku naslednjega leta. 

ANKA KOŽELJ ILUSTRATORKA 
Domačinka Anka Koželj je sodelovala pri snovanju knjige Krvapivc s svoji

mi ilustracijami. Zato so jo pri Mohorjevi družbi povabili, da bi ilustrirala še 
eno knjigo, in sicer Čarobni svet brezove ulice avtorja Milana Petka. 

IN ŠE ENA KOŽELJEVA HČI, TA KOT 
PISATELJICA 

Pisali smo tudi že o Sabini Koželj-Horvat, domačinki, ki je v slovenskem 
prostoru prav zaslovela s knjigo Ogenjček išče ognjišče, in tudi o tem, da so 
knjigo prevedli v hrvaški jezik (baje se pripravlja tudi nemški prevod), sedaj 
pa lahko zapišemo tudi, da je izšla že druga knjiga o Ogenjčkovih pus
tolovščinah. Tej je naslov Ogenjček in nočna lučka in je pred koncem leta že 
na policah. Zanjo je Sabina prejela priznanje v okviru knjižnega sejma, prired
itev pa je bila v Cankarjevem domu. 

In kakšna je vsebina druge knjige? Ogenjček in Ognjena deklica se zaljubi
ta. Pred njima je še celo življenje. Toda oče Ogenj ve, da sta za pravo ljubezen 
potrebni zrelost in odgovornost. In zato, preden jima bo dal svoj blagoslov, 
pošilja Ogenjčka v svet, da tam ogreje vsaj eno premraženo srce, da vsaj eno 
hišo spremeni v dom. Bo Ogcnjčku uspelo, postati ogenj srca? Odgovor tiči v 
knjigi. Še na uho: Sabina piše že tretji del. 

MIKLAVŽ V AMBRUSU 
Tudi letos je Miklavž obdaril pridne otroke v Ambrusu. Na predvečer svo

jega praznika jih je obiskal v dvorani kulturnega doma. Na njegov prihod je 
otroke pripravil Zmajček, ki je prišel iz Lutkovnega gledališča Ljubljana. V 
polurni predstavi je Zmajček otrokom pokazal, kako poteka njegov dan. K 
sodelovanju je večkrat povabil tudi otroke. Ko so le-ti spoznali vse njegove 
želje in potrebe, s katerimi se vsak dan srečuje, so skupaj poklicali Miklavža, 
ki je v spremstvu angelov prinesel darila in jih razdelil.(SZ) 

SLIKE S KMETOV 
V soboto, 8. decembra 2001, se je v Ambrusu zopet "zgodila" kultura. Tokrat 

so za to poskrbeli člani društva Blaž Potočnikova čitalnica iz Šentvida nad 
Ljubljano. Njihov Teater šentviški nam je prikazal Slike s kmetov v režiji prof. 
Lojzeta Gerdena. Čisto vsakdanje stvari, ki so se včasih dogajale na kmetih, so 
zaživele pred nami.(SZ) 

TUDI LETOS MIKLAVŽ V ZAGRADCU 
Leto je naokoli in spet nas je obiskal Miklavž. S svojim spremstvom je prišel 

v Zagradec v soboto, 8. decembra, ob 15. uri. Pričakala ga je otroška dramska 
skupina, ki je za to priložnost uprizorila krajšo igrico, spremljal pa jo je otroš
ki pevski zbor. Po končani kulturni prireditvi je zbrane nagovoril Miklavž in 
obdaril 84 otrok. 

Ker se naši najmlajši vsako leto veselijo in komaj pričakujejo ta dogodek, se 
bomo še naprej trudili, da bo tudi v prihodnje Miklavž obiskoval naš kraj. (SK) 

KAKO PASTI V LJUBEZEN V STIČNI 
Drzne in lepi bodo 19. januarja 2002 ob 19.30 ponovno zaigrali igro Kako 

pasti v ljubezen. Ogledate si jo lahko v kulturni dvorani v Stični. 

STISKI KVARTET Z GIBONNIJEM 
Pred velikim koncertom Gibonnija in Oliverja Dragojeviča v Križankah so 

člani Stiškega kvarteta z Gibonnijcm nastopili v Celju. Dalmatinski melos 
torej ne pozna meja. 

B R E Z D O B R E G A Z G L E D A N E G R E 
(humoreska) 

Človeštvo bi dosti manj trpelo, če bi 
imelo več koristnih zgledov, zgledov, 
ki vlečejo. Za zglednika seveda ni 
dober kdorsibodi. Imeti mora velik 
ugled in veljavo, skratka, biti mora 
osebnost, persona. Poleg persone je 
zelo pomembna tudi dobra ideja. Jaz, 
na primer, sem letos poleti dobil jako 
dobro idejo, manjkal pa mi je izva
jalec, to se pravi persona. Naj vam 
najprej razložim idejo, potem pa k 
personi. Poglejmo naše javno zdravst
vo: primanjkljaji v kasi, zadolženost, 
vse sorte participacije, čakalne dobe 
pa take, da prej prideš v večni pokoj 
kot na vrsto. 

Na drugi strani pa skoraj povsem 
neizkoriščena alternativna medicina. 
Vzemimo samo zdravljenje s kravjeki, 
ki je ponekod zelo razširjeno: nobene 
čakalne dobe, nobenih stroškov, sami 
čisti užitki. Lepo se odpraviš na 
travnik, odvežeš čevlje in počakaš 
kakšno minulko, da se Liska poštam-
plja na travo. Potem pa bose noge v 

svež hlebček in uživaš v toplem obje
mu. Sklepne revme, prodni in putikc 
pa gredo kot vragi, če jih poškropiš z 
žegnano vodo; čudežno zdravljenje, 
vam rečem. 

Na žalost je imela moja ideja tudi 
pomanjkljivost - ni imela realizatorja, 
človeka, ki bi bil za narod dovolj 
prepričljiv. Kdo bi verjel revčku Pold-
etu? Nihče! Zglednik mora biti ven
dar veljak, ugledna osebnost, če ne, je 
vse zastonj. 

Dolgo tuhtam, nazadnje pa mi šine 
v glavo idealna rešitev; vsaj mislil sem, 
da je idealna. Urno se oblečem in 
hajd po najkrajši poti na Lučarjev Kal 
k Andreju. Saj veste, koga mislim -
glavnega urednika Klasja. Vse mu 
lepo razložim, na koncu pa pribijem: 
"Bo čisto na kratko. Ti samo stopiš v 
svež hlebček, jaz pa škljoc s fotoa
paratom, pa si opravil. Če ti ne boš 
pomagal ubogim ljudem, ki jih pušča 
zdravstvo na cedilu, jim nihče ne bo." 

Mislite, daje privolil? Kje pa! Tako 

pisano me je pogledal, kot da sem mu 
najmanj strica obstrelil, potem pa 
bevsknil: "Pojdi ti v drek stat, jaz bom 
slikal." Vidite, tako mi je odgovoril, 
namesto da bi z obema rokama 
pograbil ponujeno priložnost in se 
izkazal za humanista. Seveda sem mu 
takoj vrnil: "Kaj, ti boš mene v drek 
pošiljal, ti srajca ljubljanska, mene, ki 
sem že več kravjekov potacal z bosimi 
nogami, kot si jih ti videl!" Kajne, da 
sem mu dobro zabrusil? 

Veste, pa ni nič pomagalo; ni hotel 
sodelovati pa pika. Tako sem ostal 
sam z jako dobro idejo in brez demon
stratorja. 

Nazadnje sem se lotil dela sam. 
Nastavil sem samosprožilec pri fotoa
paratu na malo daljši čas in se povzpel 
na gnoj mojega prijatelja in sošolca 
Lojzeta. Tam gori sem ostal kar nekaj 
časa in mislil na vas, spoštovane 
bralke in spoštovani bralci. Boste vsaj 
vedeli, kdo se žrtvuje za vas in vam 
želi vse dobro. Če ne verjamete, pa 
poglejte na sliko, saj fotografije ne 
lažejo. Ne v enega, v tisoč kravjekov 
sem šel stat, da bi vas prepričal, kaj je 
dobro za naše in vaše zdravje. 

Sedaj pa tudi vas nekaj prosim. Če 
boste kdaj srečali urednika Andreja, 
ga ne glejte zaradi tega preveč pos
trani, saj tako slab človek spet ni. 
Lejte, objavil je tole pisanje, pa bi ga 
lahko mirne duše vrgel v koš in še 
pljunil za njim. 

Mu jih bom že jaz napel, kadar bo 
kaj tarnal čez svoje zdravje. 

Veliko zdravja v novem letu - lahko 
tudi s pomočjo alternativne medicine 
- vam želi vam vdani Leopold Sever. 
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Nastop pred dvorcem Schonnbrun 

Dunaj velja v svetu in pri nas za 
eno najlepših evropskih prestolnic, 
znan je predvsem po mnogih zna
menitostih in odličnih glasbenikih 
in skladateljih. Znan pa je tudi po 
adventnem petju, katero letos že 
dvajsetič poteka v tem evropskem 
velemestu. In letos sta na 

otvoritvenem delu, ki je potekal od 
22.11. do 26.11.2001, sodelovala 
tudi K V A R T E T STIČNA, in 
vokalna skupina M A V R I C A iz 
Dobrepolja - kot edina slovenska 
predstavnika v tem terminu. Obe 
skupini že nekaj let povezuje veliko 
prijateljstvo in sodelovanje, seveda 
pa seveda skupna umetniška vodja, 
gdč.Vesna Fabjan. Kvartet Stična je 
sicer že vajen nastopov v tujini, za 
Mavrico pa je bilo to prvič in obe 
skupini sta svoje nastope opravili z 
odliko, kar je s svojim odobravan
jem in pohvalami potrdilo veliko 
obiskovalcev in strokovnjakov. 
Prepevali smo v največjem domu 
starejših občanov Sv.Margareta in 
na dveh koncertih z zboroma iz 
Italije in Nizozemske pred zna
menitim dvorcem Schonbrunn in v 
samostanu Melk. Vsaka skupina je 
imela na voljo pol ure 
programa.Mavrica je predstavila 
adventne in slovenske narodne 
pesmi, kvartet Stična pa prerez 
desetletnega delovanja. Poleg petja 
pa smo svoje nastope izkoristili tudi 
za lepo promocijo naših krajev, 
obeh občin, in ker smo imeli s sabo 
veliko promocijskega materiala, 

tudi države Slovenije. Žal pa smo 
za vse to morali poskrbeti sami, 
zato se vsem našim sponzorjem 
iskreno zahvaljujemo. 

Da je kvartet vseh deset let delo
val uspešno, dokazujejo tudi naši 
prijatelji iz vse Slovenije : Ravago 
Laško, Velux Slovenija, Kema 
Puconci, Winerberger Ormož, 
G P G Grosuplje, Novolit Nova vas, 
Pekarna Grosuplje, Avtotransporti 
Kastelec Grosuplje, SBS Lavrica, 
Javni sklad za L K D Ivančna Gori
ca, občina Ivančna Gorica, Frizerst
vo O N A - O N Šentpavel in Agro-
grad Šentpavel. 

Vsem še enkrat iskrena hvala. Ko 
v kvartetu Stična pogledamo nazaj, 
ugotavljamo, da je za nami zopet 
uspešno leto, veliko nastopov in 
gostovanj, predvsem pa smo veseli 
naših uspehov z dalmatinsko glas
bo, saj smo v letošnjem letu prepe
vali kar s tremi velikani hrvaške 
zabavne scene: z Grašem, Radolfi-
jem in Gibbonijem. 

VOKALNI KVARTET STIČNA 
Dušan Kamnikar 

L I N H A R T O V A L ISTINA Z A M A R J A N O HOČEVAR 
Gledališka skupina Vidovo iz 

Šentvida je v začetku decembra upri
zorila igro Jara meščanka. Na zelo 
uspeli premieri je za svoje dolgoletno 
delo na kulturnem področju njihova 
režiserka Marjana Hočevar prejela 
Linhartovo listino iz rok vodje 
JSKDOI Ivančna Gorica Tatjane 
Lampret. 

Marjana Hočevar, rojena na Gabru 
pri Semiču v Beli krajini, že nekaj 
desetletij živi v Ivančni Gorici. Z 
gledališčem se je spoznala v osnovni 

šoli, ko jo je za to navdušila najboljša 
gledališka mentorica - njena mama. 
V želji, da bi pridobila še več znanja, 
se je med leti 1980 in 1990 intenzivno 
vključevala na vse gledališke seminar
je, v večerno gledališko šolo. Sama 
pravi, da so bili to časi res izjemnih 
"špic" gledaliških predavateljev: Duše 
Počkaj, Andreja Kurenta, Alenke 
Svetel, Rudija Kosmača, Poldeta 
Bibiča, Jožeta Mahniča, ki so vplivali 
na njeno gledališko pot. 

V dveh desetletjih je zrežirala kar 

osemindvajset predstav, zadnjo - Jaro 
meščanko - decembra letos v 
Šentvidu pri Stični. Marjana ostaja 
to, kar je bila: željna novosti in dela, 
polna načrtov za naprej. Z voljo in 
energijo vedno zbere okoli sebe ljudi, 
kijih uspešno navdušuje za gledališko 
igro - med njimi tudi svojega sina. 
Čista režija, skladnost scene, časovno 
obarvana kostumografija, pazljivo 
izbrani rekviziti zaokrožijo gledališki 
izraz, ki odlikuje njene predstave. 
Čestitamo! 



STRAN 21 

D E C E M B R S K A P R A Z N O V A N J A V 
H I R S C H A I D U 

Pod božičnim drevescem pusti 
Jezušček darila, za otroke in odrasle. 
Drevesce je okrašeno z zvezdicami 
iz slame, pisanimi kroglami, lučkami 
in okraski iz stanjol papirja. Večerja 
je ponavadi skromna: navadno 
pečene klobasice, hrenovke ali nabo
dala. Nato družina poklepeta ob 
božičnem drevescu in se medsebo
jno obdaruje. Mnogi gredo na sveti 
večer tudi k slovesni maši. 

Na sam božični danje bolj sloves
no. Za kosilo navadno pripravijo 
pečeno božično gos. Za božič se 
sreča širša družina, odrasli otroci 
pridejo k staršem ali obratno. Prine
sejo si tudi darila. Obiskujejo se tudi 
na Štefanovo, ki je na Bavarskem 
dela prost dan. 

Sveti Miklavž in črni, grozni "Knecht Ruprecht", sorodnik našega parkeljna. 

Pred boožični čas, ki se začne s 
prvo adventno nedeljo, tako kot pri 
nas zaznamujejo adventni venci in 
štiri sveče, ki jih prižigajo drugo za 
drugo vsako od štirih adventnih 
nedelj. Ob nedeljskih popoldnevih 
družina posedi ob skodelici kave ali 
kuhanega vina, odišavljenega z 
nageljnovimi žbicami in cimetom. 
Pri tem postrežejo s pecivom in 
posebno božično pletenico iz vzha
janega testa. Otroci v predbožičnem 
času obesijo adventni koledarček, 
kjer je za vsak dan do svetega večera 
posebno okence, za katerim se skri
va sličica ali pa sladkarija. Največje 
okence odpro na sam sveti večer 
pred božičem. Takrat tudi pride 
Jezušček ( Christkind) in pusti darila 
pod božično smrečico. 

BOŽIČNI SEJMI in 
PRAZNOVANJA 

V posameznih krajih pripravijo 
tudi božične sejme. V lesenih hišic
ah, ki so praznično osvetljene, pro
dajajo predvsem jaslice in božično 
okrasje, pa darila, v nekaterih tudi 
kuhano vino, pecivo in celo pečene 
klobase.Vzdušje je še posebej 
skrivnostno prijetno, kadar je mesto 
pogreznjeno v sneg . 

Posebnost dežele Franken so "češ-
pljevi možički" (Zwetschkcn-
mannla). Iz posušenih češpelj so 
izdelane figurice, ki predstavljajo 
posamezne poklice ali pa palčke. 
Mnoga društva v tem času orga
nizirajo božična praznovanja, na 
katerih se pogosto veliko je in pije, 

pa tudi prodaja na dražbi predmete, 
ki so jih darovali razni sponzorji. Na 
ta način si nekoliko napolnijo prazne 
blagajne. Na koncu navadno prodajo 
na dražbi celo slavnostno okrašeno 
božično drevo. Seveda ta praznovan
ja nimajo že prav nič skupnega s 
pristnim ponotranjenim božičnim 
vzdušjem. 

Drugače pa je seveda s prireditva
mi raznih pevskih zborov in društev, 
ki ves predbožični čas vabijo s 
prazniku primernimi sporedi na 
koncerte po šolah in cerkvah. 

SVETI MIKLAVŽ 
prihaja tudi k otrokom v 

Hirschaidu. Dobri otroci so nagra
jeni s sladkarijami, ki jih ima v pose-
bi vreči, poredni pa so deležni opom
ina. Miklavža največkrat spremlja 
črno oblečeni "hlapec Ruprecht" 
(Knecht Ruprecht), ki je pristojen 
ravno za kaznovanje porednih otrok. 
Sicer pa konec koncev vsak nekaj 
dobi. Nekateri otroci postavijo 
zvečer pred vrata škorenjček, ki ga 
Miklavž ponoči napolni s sladkarija
mi. 

Miklavž pa prihaja tudi na 
društvena praznovanja, kjer na 
domiseln način pripoveduje o 
napakah in nerodnostih 
posameznikov v društvu, kar ostale 
neizmerno zabava. 

BOŽIČNI VEČER 
je namenjen družinskemu prazno

vanju. Takrat se zbere vsa družina. 

SILVESTROVO 
praznujejo ljudje navadno skupaj s 

prijatelji, gredo na novoletno plesno 
prireditev ali na kakšno predstavo. 
Opolnoči je ognjemet z raketami in 
takrat si vsi žele srečno, zdravo in 
uspešno novo leto. 

Za novoletne čestitke je čas še ves 
januar, saj na sam novoletni dan ne 
srečamo vseh, ki bi jim radi želeli vse 
dobro. 

SVETI TRIJE KRALJI 
so na Bavarskem dela prost dan. 

Takrat hodijo "sveti trije kralji" ( 
navadno so to ministranti) od hiše 
do hiše, zapojo pesmico in z 
blagoslovljeno kredo zapišejo novo 
letnico na podboje vrat, da bi s tem 
obvarovali hišo vsega hudega. Ljudje 
jih nagradijo z denarjem ali sladkar
ijami. Denar župnija porabi za 
dobrodelne namene npr. za potrebe 
Tretjega sveta. Ta praznik končuje 
božični čas. 

Vse božično okrasje, doma in na 
javnih mestih, ljudje odstranijo in se 
začenjajo pripravljati na pustna 
praznovanja. 

P. S. 
Z božičnimi in novoletnimi običaji 

nas je seznanil g. Klaus Homann, ki 
urejuje občinsko glasilo v 
Hirschaidu. Za njegov prispevek in 
poslani slikovni material se mu 
najlepše zahvaljujemo. 

M.A.Ficko 

10 LET KULTURNEGA DRUŠTVA AMBRUS 
V soboto, 17. novembra 2001, so 

člani KD Ambrus pripravili slovesnost, 
s katero so počastili desetletnico delo
vanja društva. V bogatem kulturnem 
programu so se predstavili pevci 
moškega zbora pod vodstvom Cirila 
Hočevarja, najmlajši rod pevcev pod 
vodstvom Mateje Hočevar ter gledal-
iščniki, ki so navdušili zbrano občinst
vo s komedijo in tragedijo. 

Za uvod v praznovanje so zapeli 
člani nekdanjega Ambruškega okteta -
prva zasedba iz leta 1991, ki je kasneje 
prerasel v moški zbor. Nato pa so dvo
rano dodobra razgibali gledališčniki, 
saj so zaigrali odlomke iz dosedanjih 
iger. V režiji Tatjane Bradač je 
ponovno zaživel Molierov Zdravnik po 
sili, sledil je nagovor župana Občine 
Ivančna Gorica Jerneja Lampreta. Ob 
čestitkah, ki jih je izrekel kulturnikom, 
je poudaril tudi pomen kulturnega 
dela v Ambrusu, ki skupaj s pripada
jočimi vasmi šteje okrog 850 prebival
cev. Sledile so Molierove Skapinove 
zvijače, prav tako v režiji Tatjane 
Bradač, po komediji pa tragedija -
ljudska igra, Finžgarjeva Razvalina 
življenja (režiser Peter Hočevar). 
Sumljiva oseba Branislava Nušiča v 
režiji Staneta Zupančiča je bila živ 

prikaz uradniškega in oblastnega 
aparata, zato je bil še kako dobrodošel 
pristen slovenski črni humor v zelo črni 
komediji Mama je umrla dvakrat, s 
katero se je kot režiser spoprijel 
Robert Bradač. 

Za oddih med posameznimi gledal
iškimi vložki sta poskrbela moški in 
dekliški pevski zbor z ubranim petjem, 
z lepo besedo pa sta vse skupaj pove
zovali Jožica Papež in Lidija Znidaršič. 

Tako kot se je deset let prepletala 
pesem in igra, je tudi slovesnost 
potekala v podobnem tonu. Nabito 

polna dvorana je zopet pokazala, da 
Ambrušani živijo s kulturo in kulturn
im društvom. Zasluge za uspešno delo 
imajo poleg članov tudi dosedanji 
predsedniki: prvi je Robert Bradač, 
Martina Hrovat je društvo vodila kar 
sedem let, novi predsednik pa je Stane 
Zupančič. Da so bili v izvedbo sloves
nosti vključeni skoraj vsi člani društva, 
pove tudi podatek, da je na odru 
nastopilo več kot 50 kulturnikov Kul
turnega društva Ambrus. 

Vsem velja prisrčna hvala! 
Stane Zupančič 

K R A T K E K U L T U R N E 
MIKLAVŽ NA GRADIŠČU 

Kakor palčki, ki gredo po svoj zaklad, so se otroci stiškega vrtca Miška sku
paj s starši in vzgojiteljicama odpravili v petek popoldne na Gradišče. Temo, 
ki je bila tega popoldneva še malo bolj črna kot ponavadi, so razsvetljevale 
številne lučke - bakle in svetilke. Skoraj tiho, kot da bi se bali zbuditi gozdne 
škrate, smo v strnjeni koloni prispeli na Gradišče. In tam so otroci s pesmica
mi priklicali Miklavža. Težko so ga pričakovali. Skrivnostno mirni so bili, ko 
jih je obdaril, kot da ne bi bili prepričani, ali bodo res prav vsi dobili darilo. In 
dobili so ga, saj so bili pridni. Dobili so tudi svoj zaklad - enega najlepših 
večerov. 

Nika Ferpar 

OD 4. - lO. decembra je bil mladinski pevski zbor iz Stične gost britan
sko- slovenskega društva v Londonu. Pripravil je več koncertov božičnih 
pesmi za naše zdomce in izseljenec v Angliji. Več o tem gostovanju v prihod-
ni številki. 

29. decembra zvečer bo v Stični dobrodelni koncert, na katerem bodo 
sodelovali mladinski pevski zbor, cerkveni otroški zbor, mešani cerkveni zbor 
in godba K D Stična. Prostovoljni prispevki bodo namenjeni župnijski Kari-
tas. 

MA.Ficko 

R A Z P I S 
JURČIČEVA PRIZNANJA 

ZVEZA KULTURNIH DRUŠTEV OBČIN DOBREPOLJE, 
GROSUPLJE IN IVANČNA GORICA 

in JAVNI SKLAD RS ZA KULTURNE DEJAVNOSTI OI IVANČNA 
GORICA 

1. 

Priznanja so pomembna spodbuda za vsa področja ljubiteljskega delo
vanja. Z K D in OI JSKD RS podeljujeta JURČIČEVA PRIZNANJA za 
izjemne uspehe in dolgoletno uspešno delo na področju gledališke, glas
bene, likovne, filmske, folklorne, plesne in literarne dejavnosti ter na 
področju strokovnih in organizacijskih del. 

2. 

Kandidate za podelitev Jurčičevih priznanj predlagajo društva in 
posamezniki, ki se ukvarjajo s kulturno dejavnostjo. 

3. 

Jurčičeva priznanja lahko prejmemo društva, skupine, posamezniki, ki 
ljubiteljsko ali poklicno prispevajo k razvijanju kulture in ljubiteljske kul
turne ustvarjalnosti. 

4. 

Priznanja se podeljujejo enkrat letno - ob slovenskem kulturnem 
prazniku. 

Pisne predloge z obrazložitvijo pošljite do 11. januarja 2002 na naslov: 

Javni sklad RS za kulturne dejavnosti 
OI Ivančna Gorica 
Cesta II. grupe odredov 17 
1295 Ivančna Gorica 

Ivančna Gorica, 7. december 2001 
Vodja SLKD OI Ivančna Gorica 

Tatjana Lampret 
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P R E M I E R A IGRE J A R A MEŠČANKA 
V ŠENTVIDU 

Sobota, 1. decembra 2001, je bil za 
gledališko skupino Vidovo iz Šentvi
da pri Stični poseben dan, saj je upri
zorila premiero igre Jara meščanka 
Jovana Sterije Popoviča v režiji Mar
jane Hočevar. 

Čas dogajanja je obdobje grofov in 
grofic ter revnejšega sloja, iz katere

ga izhaja tudi glavna junakinja 
Fema, ki jo je odlično upodobila Vali 
Krištof, ki pa si na vse načine 
prizadeva, da bi svoje resnično 
poreklo prikrila, pri čemer ji vneto 
pomaga gospa Sara, za katero pa se 
na koncu izkaže, daje le kuharica pri 
grofovski družini in ne imenitna 

gospa, kot se predstavlja. Predstava 
je potekala v sproščenem vzdušju, 
saj so bili igralci med sabo lepo 
usklajeni in po izvajanju tudi 
enakovredni, kajti vsak je svojo 
vlogo res dobro odigral. 

Po končani predstavi so gledalci v 
nabito polni dvorani vse nastopajoče 
nagradili z bučnim aplavzom, kar je 
bilo za igralce posebno priznanje za 
njihov trud, ki so ga v to igro res 
veliko vložili. 
• Po premieri sta bili v Šentvidu še 
dve ponovitvi in vsakič je bila dvo
rana polna. Januarja bo še ena 
ponovitev, potem pa se bo skupina 
odpravila na gostovanja po Sloveniji: 
v Semič, Metliko, na Rakitno, v 
Smarjeto, Šentvid nad Ljubljano itd. 
in upamo, da se bodo tudi po teh 
krajih v naši družbi gledalci prijetno 
zabavali ob prigodah "naše mojstrice 
Feme". 

N.Č. 
joto: Uroš Hočevar 

D E S E T A O B L E T N I C A ŽUPNIJSKE 
K A R I T A S V STIČNI 

Konec novembra so v Stični 
praznovali deseto obletnico 
ustanovitve župnijske Karitas. Ob 
zaključku tedna prostovoljstva, na 
prvo adventno nedeljo, pa so jubilej 
proslavili s skromno akademijo ob 
koncu nedeljskega bogoslužja. 

V prvem obdobju delovanja se je 
Karitas v Stični posvečala predvsem 
beguncem, ki so po letu 1991 pričeli 
prihajati v Slovenijo. Ves čas je sode
lovala z begunskima centroma v 
Črnomlju in Višnji Gori. Seveda tudi 
ni pozabila na stiske in potrebe v 
domačem okolju. V prvem obdobju, 
ko je Karitas vodila Zinka Gorišek, 
je bilo treba urediti tudi pravnofor-
malni in finančni status društva, kar 
je z znanjem in prizadevnostjo tudi 
zgledno uredila. Društvo se financira 
s prostovoljnimi prispevki, občinsko 

dotacijo, sredstvi od prodaje voščil
nic in izkupučkom dobrodelnih 
prireditev. 

Stiska Karitas z mnogimi sodelav
ci - prostovoljci - skrbi za bolne in 
ostarele, socialno kakorkoli 
ogrožene in jim skuša po svojih 
skromnih močeh pomagati, če ne 
drugače, pa vsaj z dobro besedo. V 
delovanje društva so vključeni tudi 
mnogi mladi krajani, ki se tako na 
pozitiven način uveljavljajo (obisku
jejo ostarele in bolne, pripravljajo in 
izvajajo počitniške dejavnosti v 
poletnih oratorijih, izdelujejo voščil
nice, s katerimi prispevajo v finančni 
sklad društva). Istočasno se jim pri 
prostovoljnih dejavnostih izostruje 
čut za sočloveka in oblikuje srčna 
kultura. Oboje pa moderna 
potrošniška, zmaterializirana družba 

še kako potrebuje. 
Pred kratkim je vodstvo prevzela 

Jerca Mestnik, ki skuša delovanje 
društva usmeriti tudi na področje 
družin s prizadetimi otroki oz. svojci. 
V tem svojem hotenju se Karitas 
opira na izkušnje gibanja Vera in luč, 
ki že dolgo dela s prizadetimi in nji
hovimi svojci ter skuša umsko 
prizadete, še posebej otroke, vključi
ti v družbo zdravih vrstnikov. 

Jubilej so sodelavci proslavili tudi 
s prisrčno pogostitvijo, na kateri so 
"veterani" skušali popihati svečke na 
jubilejni, doma narejeni torti. Svečke 
so trdovratno gorele, in tako smemo 
upati, da stisko Karitas čaka novih 
deset uspešnih let. 

M.A. Ficko 

P R E D S T A V I T E V K N J I G E K R V A P I V C V 
KNJIŽNICI V IVANČNI GORICI 

Slovenska slovstvena folklora 
predstavlja umetnost govorjenega 
jezika in predvsem narečij. Nastajala 
je že veliko časa pred začetkom 
slovenske književnosti. Književnost 

je v njej pogosto 
našla motive in snov 
za svoj razvoj, kajti 
veliko različnih 
pojavov duhovne 
kulture se kroji prav 
v folklorni pripovedi. 

Posebno drago
cenost pri ohranjanju 
narečnih pripovedi 
predstavlja zbirka 
Glasovi, ki jo s pod
poro kulturnega min

istrstva izdaja založba Kmečki glas. 
Zbirko ureja dr. Marija Stanonik, ki 
je avtorica številnih teoretičnih del o 
slovstveni folklori. Pred kratkim je 
izšla 24. knjiga v zbirki z naslovom 

Krvapivc, ki smo jo konec novembra 
predstavili v knjižnici v Ivančni Gori
ci. 

Pripovedi, ki so nastale na našem 
območju, je zbrala in uredila profe
sorica Zlata Kastelic. Predstavljajo 
dokument časa in našega prostora. 
Zavedati se moramo bogastva in lep
ote domačega jezika, še posebej 
sedaj, kot pravi avtorica v uvodu, ko 
želimo pod streho Evrope. Obisko
valci večera so pravi čar pripovedi 
začutili ob poslušanju zgodb, ki so 
jih v narečju prebrali spretni bralci. 
Ilustracije je prispevala profesorica 
Anka Koželj in so na »gled na 
mladinskem oddelku naše knjižnice. 

Roža Kek 
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lENTVID PRI STIČNI. OS Ferdo Vesel 

IVANCNA GORICA, Kulturni dom 

ŠENTVID PRI STIČNI, OS Ferdo Vesel 
KRŠKA JAMA 

IVANCNA GORICA, Kulturni dom 
IJUBIJANA, MG1, 
ŠENTVID PRI STIČNI, športna dvorana 
MUUAVA-VI.SNJAOORA 

V deželi Mrmrjav - glasbeno-gledališka predstava za otroke po zamisli učiteljic OŠ 
Fercla Vesela. V vlogi mačkov in mišk nastopajo učenci nižjih ra/.redov. Za šolo 
Slavnostna prireditev pred dnevom samostojnosti s podelitvijo priznanj športnikom 
leta in darovalcem krvi 
V deželi Mrmrjav - glasheno-gledališka predstava za otroke. Za izven 
Božični odmev - božični koncert. 

Kino: UMHTNA INTHI.Kil'.NCA (ameriška znanstvenofantastična drama) 
Ogled gledališke predstave: Božič pri Cnpcllijevih avtorja Hduarda de Filippa 
Novoletni koncert v organizaciji Radia Zeleni val 

Praznično po Jurčičevi poti - srečanje izvajalcev projekta Jurčičeva pot 

Scu-litn prijetnih i 

NOVOSTI IZ RESTAVRATORSKE 

DELAVNICE 
Sem restavratorka, zaposlena v Slovenskem verskem muzeju, ki ima svoje 

prostore v Cistercijanski opatiji v Stični. 
10. in 11. septembra 2001 sem se udeležila strokovne konference s področ

ja konserviranja in restavriranja slik v Londonu z naslovom " Deterioration 
of Artist' Paints: Effects and Analvsis". Konferenca je potekala v British 
Museumu. 

Sredstva za udeležbo na tovrstnih predavanjih je od strani Ministrstva za 
kulturo, ki nas financira, težko ali sploh nemogoče pridobiti. Zato sem se tega 
pomembnega predavanja udeležila s pomočjo prijaznih sponzorjev in dona-
torjev iz neposredne bližine, ki poznajo naš muzej ter našo restavratorsko 
dejavnost. 

Iskreno bi se zahvalila vsem, ki ste mi to omogočili: opatu Cistercijanske 
opatije Stična g. Antonu Nadrahu, podjetju Sir-pak d.o.o., Občini Ivančna 
Gorica, podjetju Sitik d.o.o., Robiju Struni - Umetno kovaštvo, Marketu 
Marinka in Krovstvu Jeraj. 

Z lepimi pozdravi iz Stične 
Darja Srebnik, akademska slikarka, restavratorka specialistka 

V zadnjem času se veliko govori o slabi bralni kulturi Slovencev,j>a tudi 
o tem, kdo bo še bral knjige v dobi elektronskih in drugih medijev. Številne 
organizacije in posamezniki se po svojih močeh trudijo stanje izboljšati, 
bodisi z denarno pomočjo bodisi z izobraževanjem, z različnimi krožki itd. 

V Založbi Karantanija se dobro zavedajo, daje zelo pomembno za bran
je navdušiti mlade, saj je branje poleg izobraževanja izrednega pomena za 
osebno in strokovno rast, v mladosti pridobljene bralne navade pa se pre
našajo tudi v življenje odraslih. Zato so se v založbi odločili, da se bodo po 
svojih močeh aktivno vključili v t. i. širjenje "bralnega virusa" ter tako 
poskušali izboljšati bralno kulturo predvsem mladine. V decembru so 
začeli z obsežno dobrodelno akcijo, ki bo trajala celo leto. Vsak mesec 
bodo vsem slovenskim osnovnim šolam podarili po eno knjigo. Tako bodo 
knjige dostopne prav vsem, tudi tistim šolam, ki imajo omejena finančna 
sredstva. Podarjene knjige bodo iz zbirke Lastovka 

Najlepše zgodbe sveta, v kateri so zbrana mladinska leposlovna dela priz
nanih domačih in tujih avtorjev, ki so pri mladih bralcih izredno priljublje
na. V Založbi Karantanija upajo, da bodo mladim na ta način knjigo prib
ližali in jih navdušili za branje. Vse tiste, ki že pridno berejo, pa bodo 
razveselili. 

S L S ^ S K D 
S l o v e n s k a l j u d s k a s t r a n k a 

SLS SKD Slovenska ljudska stranka - Občinski 
odbor Ivančna Gorica želi vsem občanom doživeto 

praznovanje božiča ter veliko zdravja, miru in 
osebnega zadovoljstva 

v letu 2002. 
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Z L A T O P A L E T O P R E J E L A N A S A 
L l K O V N I C A J E L K A ROJEČ 

V galeriji Delavskega doma Trbovlje so se 5.decembra zbrali ljubitelji 
likovne umetnosti na zaključni razstavi likovnih del, ki jih je strokovna žirija 
izbrala in jim podelila najvišja priznanja Zveze likovnih društev Sloveniji 
(ZLDS). Ta razstava, imenovana Zlata paleta 2001, je četrta po vrsti. 

Organizatorji so zadovoljno ugotovili, da je število likovnih društev od 
ustanovitve leta 1998 naraslo z 12 na 22. In v teh štirih letih so ustvarjalci izde
lali več kot 1800 likovnih izdelkov, namenjenih na vsakoletno razstavo. 

Vsa dela gredo skozi več strogih žirij in na koncu podelijo štiri najvišja priz
nanja ZLDS za kakovost umetninam s področja risbe, grafike, slikarstva in 
male plastike. Ponosno lahko povemo, da so se ocenjevalci pri grafiki odločili 
za barvni linorez z naslovom Kompozicija, ki je delo naše članice Jelke Roječ. 

Sicer pa številke o sodelujočih umetnikih in delih, ustvarjenih prav za te 
razstave, kažejo na vse večjo zavzetost za ljubiteljsko likovno umetnost. V 
okviru letošnjega projekta je bilo v 18 društvih izdelanih več kot 700 likovnih 
del. Društva so opravila tudi svoje izbore in ponudila 274 likovnih izdelkov 
170-ih avtorjev za zvezne tematske razstave. Te so potekale v Ljubljani, Izoli 
in na velenjskem gradu. Za te tri razstave je bilo izbranih 85 del; 29 jih je 
potem prejelo Certifikate kakovosti, najvišje priznanje pa so dobili, kot že 
omenjeno, štirje najboljši izdelki. Priti v sam vrh torej ni mačji kašelj, saj je 
sodelujočih ogromno in tudi ocenjevanja so stroga. 

Ob razstavi najboljših likovnih dosežkov pa je bila tudi razstava mladih ust
varjalcev, in sicer so razstavljali kiparska in slikarska dela. Spet se lahko 
pohvalimo, da so se razstave udeležili tudi otroci iz našega kraja: učenci 
šentviške šole in učenci zavoda dr. Marka Gerbca so si prislužili priznanje 
kakovosti. 

Če zaključimo: glede na naše majhno in mlado društvo so doseženi uspehi 
in udejstvovanja velikanski. 

I N T E R V J U Z 
J E L K O ROJEČ 

danjih obveznosti, ki jih imam, je res 
težko najti čas za ustvarjanje. 
Človek, ki hoče ustvarjati, mora biti 
napolnjen z energijo, se mora 
odmakniti od vrveža, mora imeti 
pravi impulz, idejo - vizijo svojega 
izdelka. Takih trenutkov pa nima 
vsak dan. Pri meni se čas za ustvar
janje pojavlja v intervalih: včasih bolj 
intenzivno, včasih manj. Vsekakor 
pa se to dogaja ob večerih in ponoči. 
Težko je najti prostor še za dobro 
voljo, toda brez nje ne gre. 

S katerimi tehnikami se ukvarjate 
in katera vam je najljubša? 

Skozi izobraževalni proces sem 
spoznavala likovne zvrsti preko 
različnih tehnik. Čar različnosti 
materialov in načinov oblikovanja 
me privlači, in v tem iščem izzive in 
uganke, ki jih rešujem. Zaenkrat 
nisem dala nobeni tehniki prednosti, 
morebiti pa se čez čas pokaže, v 
kateri sem res najboljša. 

Vem, da se s kulturnimi dejavnos
tmi ukvarjate tudi v svojem kraju. 
Ali je to povezano z vašo likovno 
nadarjenostjo, ali ste ljubiteljica in 
poustvarjalka raznovrstne kulture? 
Predstavite nam vaše kulturno ude-
jstvovanje in kaj vas v tem še pose
bej privlači. 

Talenti so tisti, ki nam narekujejo 
dodatne življenjske aktivnosti. Poleg 
njih pa še volja, saj veste: Tam, kjer 
je volja, je tudi pot! Zato je večina 
dejavnosti pogojena s temi okviri. V 
Temenici že vrsto let vodim kulturno 
društvo, kije v regionalnem prostoru 
že dokaj prepoznavno. Ukvarjamo 
se z vrsto dejavnosti, med njimi je 
precej aktivna tudi dramska sekcija, 
v kateri opravljam režisersko nalo
go. Sodelujem tudi v Društvu 
likovnikov Fcrda Vesela Šentvid kot 
ustvarjalka in pedagoška delavka. 

Številnim generacijam ste bili 
učiteljica likovne vzgoje. Kako pre
poznate likovno nadarjenega učen
ca? 

Tak učenec kaže preko likovnih 
del bogato notranjost, razmišljanje, 
domišljijo, samostojnost. Likovno 
nadarjenih učencev je zelo malo, 
čeprav se veliko otrok, ki so kvalitet
no vodeni, likovno lepo izraža, ven
dar se kasneje bojijo samostojno 
preizkusiti. 

Kakšni so načrti za prihodnost? 
Kaj si še želite v življenju, likovnem 
ustvarjanju in kulturnem udejstvo-
vanju? 

Prihodnost ni predvidljiva in je 
praviloma ni mogoče načrtovati. 
Pustila se bom presenetiti v ustvar
jalnosti, za katero bom še naprej vla
gala veliko svoje energije. V življen
ju si želim tako kot večina ljudi -
sreče in zadovoljstva v poklicu, na 
področju umetniškega izražanja in v 
krogu domačih. Sicer pa menim, da 
izkušnje bogatijo in rojevajo še 
boljše rezultate. 

Minka Kramar 

Jelka Roječ je prejela priznanje zlata 
paleta. 

Najprej vam iskreno čestitam za 
uspeh. Mogoče se premalo 
zavedamo, da za takim dosežkom 
stoji veliko dela, za to pa je spet 
treba najti čas. Pri vas se človek 
najprej vpraša, kdaj pride na vrsto 
čas za ustvarjanje poleg družine, 
službe in študija. Kako ohranjate 
dobro voljo, tudi če ste preza
posleni? 

Hvala lepa za čestitke. Poleg vsak- Učenci šentviške šole so dobili priznanja za sodelovanje na razstavi. 

Območno združenje veteranov vojne za Slovenijo 
Grosuplje, želi vsem svojim članom in vsem 
občanom, ki so prispevali svoj delež pri osamosvo
jitvi Slovenije, 
V E S E L E BOŽIČNE PRAZNIKE IN USPEŠNO 
NOVO LETO 2002. 

PREDSEDSTVO OBMOČNEGA 
ZDRUŽENJA V E T E R A N O V VOJNE Z A 

SLOVENIJE GROSUPLJE 

V e s e l e božične p r a z n i k e t e r 

s r e č e , r t > r a v j a , z a d o v o l j s t v a 

i n p o s l o v n i h uspehov v 

n o v e m l e t v i 2002, v o š č i m 

v s e m k r a j a n o m S t i č n e i n 

o k o l i š k i h v a s i , p r e f c v s e m p a 

č l a n o m t > r v < š t v a . 

PREDSEDNIK G D STIČNA 
Pavel Govekar 

M A M A , LAČEN ; K R U H A BI ! 
(nadaljevanje okrogle mize o amaterskem gledališču) 

Kje dobiti dramska besedila in napotke? 
Zašumelo je kot v panju. Poslušalci in tudi nekateri gostje okrogle mize niso 

mogli verjeti svojim ušesom. Izjava Jureta Rudolfa, strokovnega sodelavca na 
področju multimedijskih dejavnosti iz JSKD (Javni sklad za kulturne dejavnosti) 
je neprijetno presenetila navzoče gledališke navdušence... 

V nadaljevanju okrogle mize (o kateri je bilo govora že v prejšnji številki 
Klasja) je bil govor o tehničnih problemih, s katerimi se mora srečati vsak 
amaterski igralec. Kako priti do dramskih vsebin, do baz s podatki, ki bi iskani 
tekst pomagali najti, kje so takšne publikacije shranjene itd. Največji "lager" s 
teksti slovenskih avtorjev naj bi bilo Prešernovo gledališče. Le-to tudi vsake 
toliko časa razpiše natečaj za najboljše dramsko delo. " Tudi letos se je orga
niziral tak natečaj", je povedal Jure Rudolf,"zmagali so le najboljši, eden ali 
dva, ostale tekste pa so vrgli stran." Prav s to izjavo je Rudolf izzval hudo 
negodovanje prisotnih, ki so se lahko utemeljeno zgražali nad takim neod
govornim početjem. Kje naj torej človek, ki želi svojo energijo pokloniti občin
stvu in gledališkim deskam, najde zadostno število spisov, ki bi mu ustrezali, 
če se jih večina sploh ne arhivira?! Torej naj bi imele "modre glave" nekaterih 
dramskih piscev in ljudi, ki "obvladujejo" gledališko umetnost, edine moč do 
cenzure novih dramskih besedil in s tem tudi "pravico", da amaterskim, a 
nenazadnje tudi profesionalnim igralcem, odvzamejo možnost, priti do svežih 
besedil, ki bi na odrske deske prinesla prepih in nove barve? Na srečo se 
veliko tekstov da najti tudi v Gledališkem muzeju, kjer so zbrani v gledališkem 
letopisu. Problem iskanja dramskih besedil po mnenju Darka Čudna, režiser
ja in prevajalca, ni samo v njihovi (ne)dostopnosti, ampak povzroča težave 
tudi sama kakovost vezave besedila. Zaradi velikokratne uporabe se teksti 
uničujejo, tako daje tudi posojanje takšnih tekstov omejeno. V zadnjem času 
se je pojavila ideja, da bi se dramska besedila začela pojavljati na internetu, 
kot se to že dogaja v tujini.A zopet pridemo do dileme, novega problema -
avtorskih pravic pri tujih tekstih. Velikokrat pride ob prevajanju in objavljan
ju ter uporabljanju tujih besedil, še posebno, če avtor besedila še živi, do 
zapletov. Ti pa lahko zadevo pripeljejo celo do sodišča. V pomoč vsem takšn
im uporabnikom, še posebej pa prevajalcem, ki imajo s tem največje prob
leme, je JSKD objavil publikacijo o pravilih avtorizacije. 

Gledališki kritik - pedagog: da ali ne? 
Veliko amaterskih skupin se udeležuje različnih tekmovanj oz srečanj za 

amaterske gledališke skupine. Eno najbolj prestižnih je prav Linhartovo 
srečanje, kjer se podeljujejo mesta najboljšim gledališkim skupinam in 
nagrade posameznim igralcem ter režiserjem. Da pa se skupina sploh lahko 
udeleži takšnega srečanja, mora iti preko neštetih ovir oz. selekcij. Takrat 
stopi na oder selektor ali gledališki kritik. Po mnenju Simone Zore- Ramovš 
naj bi bila naloga vsakega dobrega kritika, da zna človeka preceniti po njegovi 
osebnosti in odzivih na posamezne kritike. To zna le zelo dobri pedagog, kar 
marsikaterim zdajšnjim kritikom manjka ali pa se preveč opirajo na svoja sub
jektivna prepričanja. Po njenem mnenju to ne pomeni, da mora kritik igralcu 
pogledati skozi prste. Ravno nasprotno! Razložiti mu mora vse napake, kijih 
je storil, in možne rešitve, a pomemben je način, kako to pove, da bo igralca 
motiviral še za naprej, ne pa mu uničil veselja do igranja. Darko Čudenje celo 
dejal, da je bolje, da se gledališki skupini ne pove vsega negativnega. Bolje 
malo slabša gledališka skupina kot nobena. Seveda pa je poudaril, da naj bi 
bilo v primeru Linhartovega srečanja, ki je že skoraj na profesionalnem nivo
ju, čisto drugače in bolj precizno, kar se tiče kritik. 

Kritizirati ali ne kritizirati, to je tu vprašanje! 
Odgovor se skriva v igralcu samem. Največjo težo ima njegovo prepričanje 

v samega sebe in v svoje zmote ter zmote kritika. Znati mora sprejemati kri
tike, ki bi mu pomagale pri njegovi rasti, in znati mora zavračati kritike, ki bi 
mu uničile zanos. Vsako kritiziranje zna biti tudi pohvala, saj se s tem pokaže, 
da je igralec na nek način vzbudil pozornost gledalca, ki mu z omenjanjem 
njegovih spodrsljajev hoče pomagati, da bi bil še boljši, kot je že. Igranje s 
srcem in hkrati z razumom lahko tako ustvari nepojmljivo krasno odrsko 
osebnost! 

AMF 

Al, bo kal pognalo seme, 
kdor ga seje, 
sam ne ve, 
kdor sadi drevo, 
al, bodo zred,lo veje, 
sam ne ve... 

Kmetijska zadruga Stična 
želi vsem svojim članom, kooperantom, 
poslovnim partnerjem in kupcem v letu 
2002 srečo, zdravje in duševni mir ter da 
bi se vam uresničilo, da bosta vaša volja 

in moč kos novim zahtevam. 
Zahvaljujemo se vam za dosedanje 

sodelovanje in vas tudi v novem letu z 
veseljem pričakujemo v vseh zadružnih 

poslovalnicah. 



S E D E M I Z UREDNIŠTVA 
Konec letošnjega leta bo ravno sedem let, odkar je 

pogumno na ta svet pokukal naš občinski časopis, ki 
je kasneje dobil ime Klasje. Besedila sedanjih 
sodelavcev, ki so nastala na temo SEDEM, lahko 
preberete v nadaljevanju tega članka. 

A n d r e j Agnič 
N a š urednik je pred 

koncem novoletne izdaje 
zbolel, in zato ni mogel 
napisati, kar mu je bilo 
naročeno . Velja pa 
omeniti, da se je to 
zgodilo prvič v teh sed
mih letih. Andrej, poz
dravite se! 

L e o p o l d 
S e v e r 

T E H K R A T K I H 
S E D E M L E T 

Magično število S E D E M ni 
samo v pravljici, v ljudski pesmi in 
pregovorih, z njim se ponaša tudi 
naše glasilo Klasje, ki bo letos ob 
koncu leta staro sedem let. V teh 
letih nam je prineslo veliko 
veselih, pa tudi žalostnih novic. V 

njem je bilo veliko tega, kar bo zanamcem čez sedem in 
desetkrat sedem let povedalo, kako je živel rod, ki je dočakal 
prehod iz drugega v tretje tisočletje. Zato ob njegovem mag
ičnem jubileju zakličimo sedemkrat živijo in hura za vse, ki ga 
berejo, podpirajo in omogočajo njegovo izhajanje. ŽIVIO, 
H U R A in - "Kolkor kaplic, tolko let..." 

M i l e n a V r h o v e c 
S E D E M S U Š N I H LET.. . 

Kar ne morem verjeti, da je 
minilo že sedem let, odkar izhaja 
občinski časopis Klasje. Vsako 
leto smo zrelo Klasje povezali v 
snop, snope pa naložili v kopico. 
V tej kopici se je na kmetijskih 
straneh, vsaj upam, marsikaj zan
imivega in poučnega našlo tudi za 
vas, dragi kmetovalci in ostali 
bralci. 

Sedem je pravljično število. Na 
^g*šr j. I področju kmetijstva pa se v zad-

I njih sedmih letih ni dogajalo nič 
™ & J U H I pravljičnega. Kmetje se upogibajo 
pod težo novih predpisov in ostalih problemov. Upam, da vam 
bomo uspeli tudi v bodoče na tej strani z dobrimi in pravočasni
mi informacijami vsaj malo omiliti težave in vam kdaj pa kdaj 
sporočiti tudi kaj veselega. 

Vsem bralcem Klasja želimo, da bi v letu 2002 
žitno klasje zlatorumeno žarelo... 
Dnevi prihajajočega leta pa naj polnijo Vašo kaščo z lepimi 
drobnimi trenutki, biseri sreče in zdravja. 

K s e n i j a M e d v e d 
S E D E M NAGLAVNIH G R E H O V 

napuh, lakomnost, nečistost, 
nevoščljivost, požrešnost, jeza in 
lenoba 

Priznam! Priznam, da sem 
poosebljena LENOBA. Da tega 
ne bi opazili, članke oddajam 
pravočasno. Priznam, da sem 
L A K O M N A , toda z močno voljo 
potrpim slaboten honorar pri 
časopisu, ki ga potem tako ali 
tako zapravim za gorivo, ko se 
prevažam od dogodka do dogod
ka, o katerem poročam, za tele
fonske impulze, ko že štotič 
kličem "kaj je pri vas novega", ko 

plačujem vstopnice za kulturne prireditve (največ pišem namreč 
o kulturi, če še niste opazili) in pijačo, ki jo častim intervjuvan-
cu. Nekaj tega me spravlja tudi v JEZO. Jezna sem še, kadar mi 
tehnični k članku doda napačno sliko, kadar se rok za oddajo 
člankov premika, kadar se najde pameten Nekdo, ki bi znal 

prispevati svoje članke, pa raje pljuva po obstoječem in kadar si 
kdo domišlja, da se mora ravno o njem pisati na dolgo in široko." 
Priznam, da sem NEVOŠČLJIVA, kadar gledam boljše časopise 
od našega in sploh, kadar slišim, s kolikšnim denarjem jih dela
jo. Vendar tovrstna nevoščljivost baje spodbuja kreativno mišl
jenje. Še dobro. Priznam tudi POŽREŠNOST. Požrla bi namreč 
vsakega, ki misli, da sem zaradi "dela na cajtngu" 
NAPUHNJENA, čeprav je tale članek, he, priznanju na ljubo, 
prav napuhnjeno pisanje. Torej priznam še to. O mojih 
NEČISTIH mislih pa raje ne bi. Le na uho, da ob tem mislim na 
strankarsko leto, ki prihaja in ga že čutimo na našem uredništvu. 

No, kdor prizna, se mu pol oprosti, in če je kdo brez greha, naj 
prvi vrže kamen vame. Vsi skupaj pa v novo leto brez grehov, 
kajne? Hm, sumim, da pri meni vsaj brez lenobe le ne bo šlo. 

S i m o n 
B r e g a r 

OB ZAKLJUČKU 
S E D M E G A L E T A 

IZHAJANJA ČASOPISA 
K L A S J E 

Dogovor v uredništvu je bil, da 
člani uredniškega odbora napiše
mo nekaj vrstic na temo sedmo 
leto izhajanja časopisa Klasje oz. 
naj se osredotočimo kar na število 
sedem (7). 

Meni osebno je številka sedem zelo pri srcu. Konec koncev 
sem rojen julija oz. sedmega meseca, davnega (v prejšnjem 
tisočletju ) leta en tisoč devetsto sedeminšestdesetega. Pa tudi 
sicer jo imam rad. 

Ker sem urednik športne strani, je prav, da to številko 
navežem na šport. Moja prva ljubezen v športu je seveda bila 
nogomet. Veliko sem ga "prebrcal", predvsem velja to za asfalt
no oz. dvoransko različico. Najraje pa sem na svojem dresu 
poleg številke 13 nosil ravno številko sedem (7). Ne spominjam 
se, da bi imel kakega posebnega idola, ki bi nosil to številko. Pre
prosto mi je bila in mi je še vedno všeč. Tako št. 7 kot tudi 13 se 
mi zdita nekako predrzni številki. Takšen sem si v športu vedno 
želel biti sam, ker sem bil mnenja, da sem premalo predrzen. 
Svojo predrznost, ki je v športu lahko zelo dobrodošla, sem 
pogosto črpal iz obeh številk (ob tej priložnosti bom rekel: pred
vsem iz sedmice). 

Naj to svoje "osebno opisovanje" navežem na trenutno zelo 
aktualno temo - slovensko nogometno reprezentanco. Ali veste, 
katera dva naša reprezentanta sta zrežirala naš zgodovinski gol 
v Bukarešti proti Romuniji? Veliko vas je takih, ki veste. Al i tudi 
veste, kateri številki nosita na svojem dresu? Doni Novak 
številko sedem (7) in Mladen Rudonja številko trinajst (13). 

Sedaj pa še finale. Če bomo na svetovnem prvenstvu v Južni 
Koreji in na Japonskem "morali" igrati sedem tekem, bo to prav 
v redu. Če pa bomo šesto in nato še sedmo tekmo zmagali, bomo 
svetovni prvaki. 

Naj ham Đonijeva sedmica prinese srečo, pa čeprav ne bo tra
jala večno. 

M.A. F i c k o 
S E D E M (DOLGIH) L E T 

SKOMIN, 
takšnih in drugačnih. Bog ne daj, 

da bi govorila o vseh, ki so raje 
sejale zmedo v našem uredništvu. 
Tisto mojo najhujšo skomino pa naj 
vam, ljubi bralci Klasja, ob tako 
pomembni obletnici vendarle 
izdam. Kar naprej me (je) skomi-
na(lo), da bi pisala (po ured
nikovem mnenju) (prc)dolge 

prispevke. Ker mije v sedmih letih vendarle uspelo razviti nekaj 
samocenzurc, končujem ta moj jubilejni prjspevek z upanjem, da 
sem si z njim prislužila vsaj tolažilno medaljo v kratkopisju. 

M a r j e t a G l a v a n 
S E D E M L E T KLASJA 
Že sedem dni premišljujem, kaj 

naj napišem ob sedmi obletnici 
našega časopisa. Če rečem, da je 
naša nova moč - Janja - Sneguljči-
ca, člani uredništva pa sedem 
palčkov, se bojim, da bomo 
izpadli preveč dobri in pridni. Kaj 
pa, če rečem, da je naš urednik 
Andrej volk, ki ima okrog sebe 
sedem kozličkov? Ne, tako bi on 
izpadel preveč krvoločen, mi pa 
se tudi ne bi radi enačili s kozli. 

Pa vendarle: nekaj moram 

potuhtati. Na kaj se spomnim ob številu sedem? Na sedmo silo? 
No ja, Klasje je vendarle nekakšen otrok občinske "sedme sile". 

Na sedma nebesa? Ne verjamem, da se kdo počuti kot v sed
mih nebesih, ko odpre Klasje. Ali pa? 

Na sedemmetrovko? Naš urednik mora kdaj pa kdaj ubraniti 
tudi kakšen prosti strel s te ali one strani. 

Na sedmico? Ja, če bi zadeli na lotu, bi bilo Klasje še lepše in 
boljše. 

Kakorkoli že: Zaželimo temu našemu sedemletniku 
(prvošolčku) vsaj še sedem let, saj čez sedem let vse prav pride. 
Upam, da ne bomo že prej doživeli sedmine za njim. 

In čeprav je sedmi dan Bog počival, gremo mi pri Klasju 
naprej: v osmo, deveto, deseto...leto, in upam, da greste z nami 
tudi naši dragi bralci. 

J a n j a O m a h e n 
M O J I H S E D E M ŠTEVILK KLASJA 

Ne spomnim se, kaj točno sem 
pričakovala, ko sem se konec 
letošnjega marca prvič pojavila na 
uredništvu Klasja. Verjetno nič 
posebnega, ker sem človek, ki si 
ponavadi ne dela utvar in nima 
velikih pričakovanj, ko se podaja 
v neznano. Spomnim pa se, da 
sem bila precej napeta, ko se je 
bližal prvi sestanek uredniškega 
odbora, ki se zgodi pred vsako 
pripravo nove številke. Vedela 
sem namreč, da so vsi, ki se na teh 
sestankih zbirajo, že "stari klas-

jevski mački" in da se prav lahko zgodi, da jim ne bom všeč, kar 
bi mojo vlogo pri časopisu lahko bistveno otežilo. A zgodilo se ni 
nič pretresljivega - lepo so me sprejeli in začeli smo dobro sode
lovati (upam in verjamem, da se nihče od njih ne pretvarja). No, 
mimogrede, ko je tema tegale pisanja ravno sedem: na sestanke 
uredniškega odbora nas vključno z mojo malenkostjo, ki uradno 
ni članica te pomembne časopisne tvorbe (torej ne dobiva sej
nine, plačana pa je izključno iz proračunske postavke delo 
preko študentskega servisa), hodi sedem. Rada sem novinarka 
Klasja in rada imam našo občino, predvsem pa ljudi, ki živijo 
tukaj, a kljub temu bom z novim letom na terenu in v časopisu 
manj prisotna, ker bom odplavala še na druga lovišča informacij. 

L D S 
Liberalna demokracija Slovenije 

Vsem občankam in občanom občine Ivančna Gorica 
želimo vesele praznike in srečno, zdravo in zado
voljno leto 2002. 
Naj leto 2002 pomeni premik k hitrejšemu gospo
darskemu, prostorsko-stanovanjskemu in zaposlitven
emu razvoju občine Ivančna Gorica. 

Občinski odbor Liberalne demokracije Slovenije -
Ivančna Gorica 

Združenje šoferjev in 
avtomehanikov Ivančna Gorica 

želi vsem svojim članicam in članom, pa tudi 
vsem udeležencem v cestnem prometu vesele 
božične praznike ter srečno in varno vožnjo v 
novem letu 2002. 
Vsem našim članom, občanom in poslovnim part
nerjem se zahvaljujemo za sodelovanje v letu 
2001 ter se priporočamo za naprej. 

Upravni odbor ZŠAM 
IVANČNA GORICA 

USPEH, 
ZAUPANJE V DELO, 
SODELOVANJE. 
IZBRATI SVOJO POT 
IN SE VESELITI LEPIH TRENUTKOV. 

NAJ JIH BO MNOGO TUDI V LETU 2002 ! 
SREČNO! 

Kmetijska svetovalna služba 
Ivančna Gorica 
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KRONIKA 2001 
Konec leta tisti čas je, 
ko prelistam zopet Klasje 
in v pričakovanju zime 
konstruiram tele rime. 
Politika me le razburi 
zato posvečam se kulturi. 

Brez snega pretekla zima 
je bila blaga, dokaj mila, 
a ko bi moral biti prvi cvet, 
Matija je naredil led. 

V februarju je zapadel sneg, 
v Šentvidu bel je dol in breg, 
tam iz delavnice otroške 
prišle so maske etnološke. 
Zdaj je čas, ko srce mlado 
vnema se za maškarado, 
vendar ne samo zelencem, 
tudi ivanškim upokojencem. 

Human nastop Intrade 
izvedel je koncert za mlade; 
v imenu staršev in otrok 
povrni lepo gesto Bog. 

Pohodnike na Jurčičevi poti 
dež in blato nič ne moti, 
v vremenu slabem je na cesto 
šlo osebkov tisočpetsto. 
V Višnji Gori pa za praznik, 
slike je razstavil Maznik. 

Naj pokukam še v "Klasek", 
od tam se sliši mladih glasek; 
iz fotografij je moč razbrati, 
kdo so bodoči literati, 
izgleda, da le ženske 
bodo novinarke Dolenjske. 

V Fcrdota Vesela šoli, 
so mijavkali Mačkoni, 
Gamsi sestopili so s skal. 
prignal jih je Zeleni val, 
ta podpre pr i redi tev tako, 
čeprav ne ljubi narodnjakov. 

Vidovo prikazat zmore 
večer plesa in folklore. 
V Stični pa so zbrani 
s celega sveta cigani. 

Kokla enaka je kot pišče, 
v Zagradcu otroško gledališče 
je naštudiralo za probo, 
srhljivko: "Lahko noč grdobo". 

Sporočajo iz Malega Kala, 
da to res je in ne šala: 
so se k Sloveniji priključili, 
saj novo cesto so dobili. 

Naj spomnim na kolesarsko klapo, 
pri nas je startala z etapo. 
Kkot pri vsakem manifestu, 
so gasilci bili na mestu. 
Celo policajem so za zgled, 
kako skrbeti je za red. 

Kmetij prijaznih je veliko, 
a s ponudbo raznoliko 
sta dve uvrstili se v "špico" 
in dobili "zlato žlico". 
Priznanji sta za delo vzorno 
šli na Pristavo in Obolno. 

Zaščitniki živali pa, pozor! 
imeli so svoj občni zbor. 
So objavili v Klasje, 
da skrbijo za begunec pasje; 
v azilu ližejo si tačke 
tudi izgubljene mačke. 

Sonja Štepec, dekle mlado, 
je v Rim šla po nagrado. 
Helena Adamič z Muljave 
ima otroške pesmi zbrane. 

Občinski svetniki veseli 
proračun za letos so sprejeli. 
Uspeh s šampanjcem so zalili, 
a najraje bi se skrili, 
ko so prišle razgrete glave 
iz Podsmreke in Dobrave: 

Ti hočejo pač reči vsem, 
da pesek velik je problem. 

Občina je razgrnila plan, 
kako bo prostor pozidan. 
So predstavili natančno, 
kako razširiti Ivančno. 
Zagrete glave nekatere 
so ob tem drugačne vere: 
lokacija za vrtce naše, 
da nekam pod Kremenjek paše; 
enako so ideje zrele, 
naj tja gre dom za ostarele. 

Dobiti zlato za hruške suhe, 
za dobrote, ki polnijo trebuhe, 
za jogurt kozji pa srebro, 
to se sliši res lepo. 

Spet smo povabili Nemce, 
da prišli so med Dolenjce, 
a stiska godba, prmejdunaj, 
je pa šla igrat na Dunaj. 

Nikakor ni šlo brez problema, 
kviz pri nas Veselko snema. 
Izkupiček točk ni bil bogat, 
bil je porazen rezultat. 

Po globelih in po hosti 
je opuščenih avtov dosti. 
Za odvoz dobil je dober Ion, 
komur je dala občina milijon. 

Slikarji Fcrdota Vesela 
so študirali njegova dela, 
naredili velik so podvig 
in naslikali obilo slik. 
Portreti taki so nastali, 
skoraj kot originali. 

Dušan Štepec etnolog 
vedno stika naokrog, 
pravi, da v sušilnicah za sadje 
zdaj domujejo le gadje. 

O naravovarstveni nadlogi 
so zborovali ekologi. 
Prah in smrad nemaren, 
v naših pljučih je nevaren. 

Od začetka pa do konca maja 
veliko se stvari dogaja: 
so nas pozvali na volitev, 
če smo za umetno oploditev. 
Se gremo radi ato in mamo, 
zato seksa mi ne damo. 

Darja Gros, dekle še mlado, 
dobi Prešernovo nagrado, 
ker ugotovila je preprosto, 
kdo seka ob Amazonki hosto. 

V Ivančno so prišli na kup 
in delali strašanski hrup 
motoristi, ki so čudni, 
saj zelo so miroljubni. 
Onesnaženosti ni velike, 
za seboj pobrali so še čike. 
Dve dekleti pa za moške 
sta pokazali svoje joške. 

V Šentvidu so upokojenci, 
do zdaj se skrivali v senci. 
Zdaj hiša njihova je cela 
v preobleki novi zablestela. 

Jubilejnih deset let 
je stiski praznoval kvartet. 
Kulturnikom pa meša štrene 
predpoletno slabo vreme: 
na Muljavi je dodobra 
dež namočil dr. Zobra. 
Šentviški tabor: ne le moča, 
nanj se vsula je še toča, 
po nebu blisk in strela para, 
ne da se zmesti Igor Švara. 
Nastop predviden za uro celo 
izdirigira pod marelo.. 

Začeli akcijo so noro 
za samostojno Višnjo Goro, 
kakšen pa bo njen budžet, 
če dalo se bo z njim živet? 
Minilo let je več kot petsto, 
odkar je Višnja Gora mesto, 
tudi zdaj jih želja mami, 
da bi bili rajši sami. 

A občinski svetniki - presneto -
so na odcepitev dali veto. 

Ciril Klemenčič na Glogovci 
se postavlja s svojmi lonci, 
naš urednik - O ti spaka! 
doma v gosteh je imel lisjaka. 

V Šentvidu dobri so slikarji, 
a radi bi b'li še kiparji; 
genialnosti sprostili svoje 
in obvladali oboje; 
tako nekako so dejali 
in na Primorsko se peljali. 
V Ficsi so prišli do morja, 
tam likovna širili obzorja, 

V Šentvidu je nevarno mesto, 
kjer železnica se križa s cesto; 
že mnogi so se tam ubili, 
pa so pristojni se zganili: 
edino kar lahko storijo, 
sestavili so - komisijo. 

Iz Vira Gustclj dom domači 
prepušča drugim, v svet pešači, 
tudi peš on daleč pride, 
med potjo žveči arašide. 

V Las Vegas lepotice grejo, 
mi tja poslali smo Andrejo. 
Doma praznuje Temenica, 
sodeluje tudi konjenica. 
Že deset okroglih let 
poje stiski nam kvartet, 
pri tem pa je pomembno to, 
da fantje lepo zapojo. 

Šentviška galerija, 
je kot kavbojska prerija. 
Čeprav konjički niso pravi, 
postavili so na razstavi 
konje majhne in velike, 
zraven so obesili še slike. 

Oktober v Stični nam je dal 
maratonski festival, 
umotvore pa so brali 
območni literati na Muljavi. 

Letos v naši občini 
vsepovsod se kaj gradi: 
v Stični in v Višnji Gori 
zgradili bodo novi šoli. 
Razširjen kmalu bo povsod, 
tudi v hribih, vodovod, 
na Rdečem Kalu in Metnaju; 
v Šentvidu pa ob Zmaju 
polagajo cevi obilne 
za odplake do čistilne. 
Kaj bo tamkaj zraslo neki, 
kar gradijo v Podsmreki? 

V Stični zbirajo se mladi, 
a o tem, kot ponavadi, 
drugi mediji molče, 
le Klasje kaj o tem pove. 

Zaradi Martinovih navad 
slabo se piše za perjad. 
Kseniji tako se zdi, 
da popapamo preveč gosi. 

Upokojenci niso leni 
in gredo tudi v jeseni 
na pohode in izlete, 
tam obrusijo si pete. 

Zdaj, ko mimo je poletje, 
v Šentvidu snujejo podjetje, 
da bi napolnili galerijo 
z etnološko ropotijo. 

Polona Glavan 
je napisala nov roman, 
za svoj Ogenjček ognjišče, 
pa Sabina s knjigo išče. 

Cestarji že imajo plan, 
ko zasnežen bo prvi dan; 
in če ne bo ovire druge, 
pognali bodo svoje pluge. 

Drugače dobro nam je šlo, 
Da le slabše ne bi blo. 
In še tole: O, presneto! 
Naj bo srečno novo leto! 

Klasje prelistava Tone Drab 

SREČANJE GASILK 
ČLANIC SLOVENIJE 
V Zdraviliškem domu v Dobrni je Gasilska zveza RS (GZS) organizirala 

posvet članic gasilk, ki je potekal 16. in 17. novembra 2001. Srečanja sva se 
udeležili tudi članici Občinske gasilske zveze Ivančna Gorica. 

Po nastavitvi v hotelu sva se udeležili prvega srečanja, kjer nas je poz
dravil in nagovoril gospod Ernest Eori, predsednik G Z Slovenije. Naštel 
nam je cilje in namen gasilstva z željo po čim boljšem sodelovanju in 
povezanosti v organizaciji. Predstavil nam je žensko kot gasilko, njeno pris
otnost, veljavo in uspešnost. Glede na razmere v današnjem svetu, ko ima 
ženska vse manjšo veljavo, jo je treba vključiti v aktivnosti gasilstva, ji 
omogočiti izobraževanje, ji zaupati funkcije, za katere je oziroma bo 
sposobna, najsibo to v vodstvu ali operativi. 

Ker nas v naslednjem letu čakajo nova zakonodaja in sprememba pravil, 
bo treba v gasilskih organizacijah urediti: 

- odnose med državo in društvi, 
- delovanje v javnem interesu, 
- sodelovanje v drugih organizacijah, 
- področje reševanja in zaščite, 
- uskladiti način dela s poklicnimi gasilci, na kar vpliva: okolje - industri

jsko, aktivnosti - odgovornosti, strokovnost z gasilsko doktrino, opreml
jenost, način alarmiranja in informatika. 

To so le kratki povzetki iz govora gospoda predsednika, ki smo ga 
slušateljice pozdravile z dolgim aplavzom. 

Udeleženke posveta 

PO U V O D U PRAKTIČNI PRIKAZ 
Po uvodnem delu posveta smo si na terenu ogledale praktičen prikaz vaje 

- vžig pločevinke laka za lase, eksplozijo in nato še vžig olja v kuhinji in 
posledice. Po vaji smo se vrnile v hotel in se razdelile po skupinah v učne 
delavnice: risanje na steklo, izdelava rož, kulturna skupina, mladinska 
skupina. Zadovoljne z novim in dodatnim znanjem smo se z unikati omen
jenih delavnic zbrale v restavraciji. Po končani večerji smo se do solz nas
mejale ob skeču. 

Naslednje jutro smo se po zajtrku zbrale v predavalnici. Poveljnik GZS 
gospod Matjaž Klarič nam je podal nekaj statističnih podatkov o požarih v 
letih 2000 in 2001, predstavil pa je tudi ekološko katastrofo v Logu pod 
Mangrtom (prva obletnica), požar v Termah Zreče, požar v Steklarni 
Rogaška Slatina, požar Komen - Branik. Iz podatkov je bilo jasno razvidno, 
da je raven gasilstva v RS dosegla nivo dobrih, hitrih, plemenitih in 
strokovnih članov. 

V nadaljevanju je izpostavil: 
- Zakon o varstvu pred požarom (delitev sredstev in požarna taksa), 
- Zakon o gasilstvu (skupna pravila službe, merila za razvrščanje), 
- Zakon o utopitvah in Pravilnik o reševanju na vodi. 
Pojasnil je, da je treba omogočiti usposabljanje in izobraževanje pred

vsem operativnih in vodstvenih kadrov, pa tudi izbrati študijske skupine 
predavateljev. 

O ŠPORTNO-TEKMOVALNI ENOTI 
Gospod Tomaž Urbančič nas je v nadaljevanju seznanil s športno-tek-

movalno enoto. Dejal je, da med pomembnejša dejstva sodijo: izbor tek
movalcev (starost, psihične in motorične sposobnosti), opredelitev cilja 
(načrt dela, tehnična in taktična priprava), nastop (hitrost, moč, gibljivost, 
vzdržljivost), analiza (izpolnitev cilja, napake, spremembe, dopolnitve). 

Sledil je posnetek terorističnega napada na Nevv York in Vvashington. 
Videle smo, kako človek lahko neodgovorno ubije nedolžne ljudi in uniču
je materialno in moralno lastnino. 

Ob koncu tega prijetnega srečanja nas je gospa Marinka Turk-Cemprle 
seznanila še z učnim programom na tečaju - usposabljanju - za mentorice v 
društvih. 

Nasmejane in zadovoljne z organizacijo srečanja in novostmi smo se 
razšle po kosilu, z željo, da se prihodnje leto spet srečamo. 

Članici OGZ Ivančna Gorica 
Ljudmila Kek in 

Amalija Govckar 
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R O K O M E T N I U T R I P 
V začetku decembra, ko je nasta

jal tale članek, so bile ekipe 
rokometnega kluba SVIŠ v polnem 
zagonu, saj se pravzaprav nahajajo 
že v zaključni fazi jesenskega dela 
tekmovanja in kmalu bo jasno, ali so 
na poteh k zastavljenim ciljem. 

Največ pozornosti je namenjene 
članski ekipi. Slednja je v letošnji 
sezoni precej spremenjena. Nekaj 
igralcev je z aktivnim igranjem 
prenehalo, nekaj jih je prestopilo v 
druge klube, v klub pa so prišli neka
teri novi. Ekipa, ki trenira pod vod
stvom Milana Strnada, je trenutno, 
dva kroga pred koncem jesenskega 
dela prvenstva v 2.državni ligi, na 
tretjem do četrtem mestu. V l.B ligo 
se po končanem prvenstvu uvrstita 
prvi dve ekipi. 

Trenutni vrstni red : 
1.Črnomelj 14 točk, 2. Grosuplje 

12 točk, 3.-4. Ajdovščina in SVIŠ 10 
točk, 5.Grča Kočevje 9 točk, 6. Krim 
8 točk, 7.Drava Ptuj 7 točk, 8.-9. 
Radgona in Sava Kranj 4 točke, 10.-
12. mesto pa si brez točke delijo 
Krško, Radovljica in ravenski Fuži-
nar. 

Do konca prvenstva ima članska 
ekipa še dve tekmi, nasprotnika pa 
bosta ekipi Drave in Krima. 

Zelo uspešne so mlajše selekcije, 
predvsem ekipa lanskih starejših 
dečkov - državnih vice prvakov. 
Igralci omenjene ekipe so postali 
kadeti. Nekateri so tudi še člani 
ekipe starejših dečkov. Lanski rezul

tati so jim prinesli določeno mero 
samozavesti, tako da zmagujejo tudi 
v novi sezoni, tako v kategoriji stare
jših dečkov kot tudi pri kadetih, 
čeprav so tu ena najmlajših 
ekip.Trener obeh ekip je Marjan 
Potokar. Tako eni kot drugi ekipi že 
dva kroga pred koncem prvenstva 
kaže na to, da se jima bo uspelo 
uvrstiti v polfinalno tekmovanje. 

Iz posameznih področnih skupin 
se po posebnem ključu najboljše 
ekipe uvrstijo v nadaljevanje, ki se v 
rokometu imenuje polfinale. Z naše
ga področja napredujeta v polfinale 
dve ekipi pri starejših dečkih in tri 
pri kadetih. Skupno iz vseh 
področnih lig napreduje v polfinale 
16 najboljših ekip. Te so v spom
ladanskem delu razdeljene v dve 
osemčlanski ligi. Eno tvorijo ekipe z 
vzhoda in drugo ekipe z zahoda 
Slovenije. Sistem tekmovanja je 
dvokrožen. Prvi dve ekipi iz obeh lig 
na koncu odigrata še finalni dvod
nevni turnir za naslov državnega 
prvaka. 

Tak sistem velja tako za kadete kot 
tudi za starejše dečke. 

Že sama uvrstitev v polfinale je 
velik uspeh za naš klub. V primerjavi 
z ostalimi klubi, ki tekmujejo v naši 
področni ligi, pa je kar podvig. Tako 
starejši dečki kot kadeti so prehiteli 
kar nekaj ekip, katerih člani imajo 
prvoligaški status - Trebnje, Slovan 
in Mobitel Prule 67. 

Kadeti - trenutni vrstni red : 

1. Inles Riko Ribnica 21 točk, 
2. SVIŠ 15 točk, 3. Grosuplje 14, 4. 
Mokerc Ig 13, 5. Slovan 11, 

6. Mobitel Prule 67 2 točki in 
7.Krim 0 točk 

Starejši dečki - trenutni vrstni red 

1. Inles Riko Ribnica 18 točk, 2. 
SVIŠ 14 točk, 3. Grosuplje 14, 4. 
Trimo Trebnje 8, 5. Grča Kočevje 6, 
6.Črnomelj 2 in 7. Novoles Novo 
mesto 0 točk. 

Nekoliko manj možnosti za napre
dovanje imajo mlajši dečki A (letnik 
1989). Dečki, ki trenirajo pod vod
stvom Damjana Volkarja, so trenut
no na 4. mestu. 

Trenutni vrstni red : 
' 1.Grosuplje 6 točk, 2. Trimo Treb

nje 4 točke, 3. - 4. SVIŠ in Inles Riko 
2 točki in 5. Grča Kočevje O točk. 

V klubu deluje in tekmuje še ena 
ekipa, in sicer ekipa mlajših dečkov 
B. To so dečki, rojeni leta 1990-91. 
Trenirajo pod vodstvom Uroša Špar-
la. 

Igralci omenjene skupine so začet
niki v spoznavanju skrivnosti 
rokometne igre. Temu primerni so 
tudi njihovi rezultati. Rokometni 
klub SVIŠ ravno v to kategorijo vabi 
nove mlade rokometaše. 

Za RK SVIŠ Marjan Potokar 

O B V E S T I L O 
Rokometni klub SVIŠ bo tudi v letošnji sezoni organiziral rokometni 

dan. Letošnji, ki bo 5.1.2002, bo že deveti po vrsti. Na ta dan ste vabljeni 
privrženci športa in še posebno rokometa, da si prireditev ogledate. V 
celodnevnem dogajanju - igranju se bodo našle prav zanimive tekme, ki 
bodo zagotovo vredne ogleda. 

Ob iztekajočem se letu 

zeli vodstvo rokometnega 

kluba SVIS vsem svojim 

sponzorjem, donatorjem, 

privržencem, igralcem in 

njihovim staršem vesel 

božič in srečno novo leto 

2002, z željo, da skupaj 

nadaljujemo na zastavljeni 

poti. 

NAJBOLJŠI ŠPORTNIKI OBČINE I V A N C N A 
G O R I C A V L E T U 2001 

Predsedstvo ZŠO Ivančna Gorica je na svoji redni seji konec letošnjega leta na osnovi številnih predlogov izglasovalo 
najboljše športnike, športnice in ekipe v naši občini. 
Deklice: Maša Ceglar iz Ivančne Gorice ( atletika ) 
Priznanji za lepe dosežke v tej kategoriji sta dobili še Alja Barbič in Nina Pušlar. 
Dečki: Dejan Čančar iz Višnje Gore ( rokomet, atletika ) 
Priznanje so dobili še Sašo Vozel, Martin Urbančič in Darjan Kastelic 
Mladinke: Tjaša Tomažin 
Mladinci: Rok Tomažin 
Članice: Mateja Šuštaršič iz Ivančne Gorice 
Priznanje je dobila še Vesna Kralj. 
Člani: Bogdan Vrhovec iz Malih Les ( atletika ) 
Priznanje so dobili še Jože Gačnik, Toni Vencelj in Gregor Kastelic 
Športnik neobčan, ki nastopa za klub iz naše občine: Damjan Smrekar 
Priznanje je dobil še Tomaž Struna. 
Klubska ekipa: Članska ekipa NK Livar Iv. Gorica 
Klubska mlada ekipa: Starejši dečki RK SVIŠ 
Šolska ekipa: Atletska ekipa OS Stična - deklice 
Priznanje dobi še ekipa deklic SD Sonja Vesel, ki je zastopala OŠ Stično 
Za dolgoletno zaslužno delo v športu dobita priznanji Vinko Kočan in Milan Kralj. 
Ob jubileju, petdeseti obletnici delovanja, dobi priznanje SD Jože Kovačič Šentvid pri Stični. 

Simon Bregar 

LIVAR d.d. 
Ivančna Gorica 

Iščemo novega sodelavca za delovno mesto 
ORODJAR- KV 

končana IV. stopnja izobrazbe - smer orodjar oz. mizar 

Izbrani kandidati bodo sklenili delovno razmerje za določen čas 
12 mesecev, z možnostjo podaljšanja, s polnim delovnim časom 
in 3- mesečnim poskusnim delom. 
Pisne prijave z ustreznimi dokazili in kratkim življenjepisom 
sprejemamo na naslov LIVAR d.d., Kadrovska služba, Ljubl
janska c. 43, 1295 Ivančna Gorica ali po e-pošti na naslov: cve-
tana.erjavec@liyar.si oz. bojan.skpf@livar.si v roku 15 dni od 
dneva objave. 
Kandidate bomo o izbiri obvestili najkasneje 30 dni po 
končanem postopku. 

SJo\ite $srfjsi ob božičnem v&č&Au 
naj AQ vam uAMničijo, 

pAi/tajajcčs faio 2002 pa naj. 
bo %dhavo, phi^ansisJjioo Jtnk 

polno uihinkoo AMčs in 
phhJtna livlprnJAks vacbiino. 

(/A&m hhajanom, pAijaLoljcm, 
poAcbno bolnim in 

oAlaA&Um, Isdi 

Svet KS Stična 

SPORTNOREKREATIVNA TEKMOVANJA 
MEDOBČINSKI N A S L O V V 

KOŠARKI - T R O J K E O S T A L V 
G R O S U P L J E M 

Medobčinsko prvenstvo v košarki - trojke občin Dobrepolje, Ivančna Gori
ca in Grosuplje za leto 2001 se je odigralo v nedeljo, 18. 11. 2001 v telovad
nici OŠ Louis Adamič Grosuplje. 

Nastopili sta tudi naši najboljši dve ekipi: ŠŠD Josipa Jurčiča in Mizarstvo 
Tomažič. Obe ekipi sta se solidno odrezali, saj sta 2. in 4. mesto lep uspeh. Res 
je, da smo od ŠŠD Josipa Jurčiča pričakovali več, a pomanjkanje izkušenj je 
naredilo svoje. 

REZULTATI F INALNEGA D E L A 
Polfinalni tekmi: 
PIZZERIA ZAJC - MIZARSTVO TOMAŽIČ 
ŠMARJE G A M B O - ŠŠD JOSIPA JURČIČA 
Za 3. mesto: 
PIZZERIA ZAJC - ŠŠD JOSIPA JURČIČA 
Za 1. mesto: 
MIZARSTVO TOMAŽIČ - ŠMARJE G A M B O 

19 
21 

21 
17 

20 

16 : 21 

KONČNA LESTVICA Z A LETO 2001 
1. MESTO ŠMARJE G A M B O 
2. MESTO MIZARSTVO TOMAŽIČ 
3. MESTO PIZZERIA ZAJC 
4. MESTO ŠŠD JOSIPA JURČIČA 
5. -6. MESTO DNEVNI B A R M A J O L K A 
5.-6. MESTO BISTRO PIZZERIA A D A M 

MEDOBČINSKA Z I M S K A L IGA 
V M A L E M N O G O M E T U 

Medobčinska zimska liga v malem nogometu poteka drugo sezono zapored. 
Začela se je meseca novembra, tako da je že odigranih 5 krogov. Vidno vlogo 
igrajo tudi tri ekipe iz naše občine. Novi "prvoligaš" v naši občinski ligi, ekipa 
Prince pub, že nakazuje, da bo tudi v prvi ligi med najresnejšimi kandidati za 
naslov prvaka, saj vodi v zimski ligi. Zelo dobro, na 4. mestu, se drži ekipa 
Klanček iz Šentvida, vsega pa gotovo še niso pokazali letošnji medobčinski 
prvaki - Mizarstvo Trunkelj Krka, ki trenutno zasedajo 6. mesto. 

T R E N U T N A LESTVICA 

Šil v. DANI PREJETI 
G O L 

MESTO EKIPA TEK ZMA NE0 P0 T O Č GOLI GOLI RAZLIKA 
EM GE DL. RAZ KE 

1 PRINC PUB 5 5 0 0 15 28: 6 22 
2 ŠD DOBREPOLJE-SNEŽAK 5 4 1 0 13 33 : 5 28 
3 OKREPČEVALNICA Z O R A 

KOMPOLIE 5 3 1 1 10 25 : 13 12 
4 KLANČEKŠENTVID 5 3 1 1 10 29 : 12 17 
5 M A X O P A P 5 3 0 2 9 42 : 10 32 
6 MIZARSTVO T R U N K E L J 

K R K A 5 2 2 1 8 42 : 9 33 
7 PICERIJA KOVAČIJA 5 2 2 1 8 18 : 19 -1 
8 SSKRAČNA 5 1 1 3 4 19 : 21 -2 
9 P E K A R N A GROSUPLJE 5 2 0 3 6 20 : 26 -6 
10 DRVENI 5 0 2 3 2 11 : 20 -9 
11 F U R M A N I T 5 0 0 5 0 5 • 48 -43 
12PROSTEL 5 0 0 5 0 1 : 84 -83 

ŽENSKE GRČE TUDI LETOS MEDOBČINSKE 
ODBOJKARSKE PRVAKINJE, MOŠKI PA 

NIKAKOR NOČEJO BITI ZADNJI 
Športno društvo Grča nas je tudi letos prijetno presenetilo z rezultati svojih 

dveh ekip v medobčinski odbojkarski ligi, saj je ekipa žensk osvojila 1. mesto 
brez enega samega poraza, moški pa so osvojili sicer nehvaležno 4. mesto, a 
so bili za večino tekmecev zelo trdovratne grče. 

K O N Č N A LESTVICA PRI M O Š K I H ZA L E T O 2001 

ŠTEV. OSVOJENI ZGUBLJENI SET 

MESTO EKIPA TEKEM ZMAGE PORAZ TOČKE SETI SETI RAZLIKA 

1 OK GROSUPLJE 8 8 0 16 16 : 1 15 
2 GROŠ 8 5 3 10 10 : 8 2 
3 ŠD DOBREPOLJE 8 3 5 6 6 : 10 -4 
4 ŠD GRČA 8 2 6 4 7 : 13 -6 
5 PUPA PUB B A N A N E 8 2 6 4 6 : 13 -7 

K O N Č N A LESTVICA PRI ŽENSKAH ZA L E T O 2001 

ŠTEV. OSVOJENI ZGUBLJENI SET 

MESTO EKIPA TEKEM ZMAGE PORAZ TOČKE SETI SETI RAZLIKA 

1 ŠD GRČA 01 6 6 0 12 12 : 1 11 
2 MRAVLJICE 6 3 3 6 6 : 6 0 
3 ŠD DOBREPOLJE 6 2 4 4 4 : 8 -4 
4 ČEBELE 6 1 5 2 3 : 10 -7 

Simon Bregar 

mailto:tana.erjavec@liyar.si
mailto:bojan.skpf@livar.si
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D I J A K I S R E D N J E S O L E 
J O S I P A JURČIČA IZ IVANČNE 
G O R I C E D O L E N J S K I P R V A K I 

V M A L E M N O G O M E T U 

15. novembra letos smo v dvorani šolskega centra v Ivančni Gorici gostili 
dolenjsko področno prvenstvo srednjih šol v malem nogometu. Možnost 
nastopa na prvenstvu imajo vse srednje šole s širšega območja Dolenjske 
(Kočevje, Črnomelj, Metlika, Krško, Brežice, Sevnica, Novo mesto, Ivančna 
Gorica). Zaradi predhodne selekcije na občinskih in medobčinskih prvenstvih 
seje v Iv. Gorici nato pomerilo 6 najboljših ekip. Ekipe so bile na osnovi žreba 
razdeljene v dve predtekmovalni skupini po 3. 

V skupini A so bile: SŠ Brežice, SŠ J. Jurčiča Ivančna Gorica in Ekonoms
ka šola Novo mesto. 

V skupini B so bile: SŠ Črnomelj, Srednja šola za gostinstvo in turizem 
Novo mesto in SŠ Krško. 

Rezultati v predtekmovalni skupini A: 
SŠ Iv. Gorica : EŠ Novo mesto 1 : 1 
SŠ Iv. Gorica : SŠ Brežice 1 : 1 
EŠ Novo mesto : SŠ Brežice 2 : 1 
1. EŠ Novo mesto, 2. SŠ Iv. Gorica, 3. SŠ Brežice 

Rezultati v predtekmovalni skupini B: 
SŠ Črnomelj : SŠGT Novo mesto 1 : 1 
SŠ Krško : SŠGT Novo mesto 0 : 1 
SŠ Črnomelj : SŠ Krško 3 : 1 
1. SŠ Črnomelj, 2. SŠGT Novo mesto, 3. SŠ Krško 

Skupni imenovalec praktično vseh tekem v predtekmovanju je bil izredna 
izenačenost. Dejansko seje potrdilo pravilo, da med prvim in zadnjim mestom 
v skupini ni prav velike razlike v kakovosti. 

Po dve najboljši ekipi iz obeh skupin sta nato igrali v polfinalu. Sistem je bil 
običajen (A l : B2 in BI : A2). Polfinalna para in rezultata sta bila taka: 

EŠ Novo mesto : SŠGT Novo mesto 1 : 1 (3 : 4)- po kazenskih strelih 
SŠ Iv. Gorica : SŠ Črnomelj 4 : 0 

Za 3. mesto: SŠ Črnomelj: EŠ Novo mesto 2 : 2 (9 : 8) - po kazenskih stre
lih 

Za 1. mesto: SŠ Ivančna Gorica : SŠGT Novo mesto 4 : 2 

Naši dijaki so po težkih bitkah v predtekmovanju v polfinalu in finalu suv
ereno premagali svoja nasprotnika, tako da zmaga nikdar ni bila vprašljiva. 

Glavno breme v ekipi dolenjskih prvakov so nosili: David Kastelic, Klemen 
Zaletel (vratar), Rok Sadar (kapetan), Niko Jefim, Jernej Povše, Darijo 
Biščan (najboljši strelec turnirja) pa tudi Žiga Zaje. V ekipi so bili še: Igor 
Koščak, Pavel Uršič, Miha Zoreč, Jure Erjavec in Boštjan Kastelic. 

Prvi dve ekipi s tega tekmovanja sta se uvrstili med 16 najboljših sred
nješolskih ekip v državi in bosta konec decembra ali v začetku januarja imeli 
možnost priti med najboljših 8. Eden od četrtfinalnih turnirjev bo verjetno v 
Novem mestu, poleg ekipe SŠGT Novo mesto in naše ekipe pa bosta nastopili 
še najboljša in 3. ekipa srednjih šol iz Ljubljane. Naprej gresta prvi dve. 

Končni vrstni red dolenjskega prvenstva srednjih šol v malem nogometu: 
1. Srednja šola Josipa Jurčiča Ivančna Gorica 
2. Srednja šola za gostinstvo in turizem Novo mesto 
3. SŠ Črnomelj 
4. Ekonomska šola N. mesto 
5. Gimnazija Brežice 
6. Srednja šola Krško 

Simon Bregar 

Povzetek uspehov našega športa v letu 2001 

L E T O P O M E M B N I H ŠPORTNIH DOSEŽKOV 
S športnimi dosežki v naši občini v 

letu 2001 smo lahko zelo zadovoljni. 
Dosegli smo nekaj odmevnih rezul
tatov, tako v šolskem kot v t.i. tek-
movalno-kakovostnem športu. Tudi 
obseg športno-rekreativne dejavnos
ti in dosežki (ki tu niso primarnega 
pomena, pa vendarle) so zavidanja 
vredni. 

Lahko se pohvalimo z državnimi 
prvaki, pa celo s takimi, ki so s svoji
mi ekipami osvojili naslov 
evropskega in svetovnega prvaka, 
čeprav marsikdo tega ne ve. 

Izjemne rezultate dosegamo že v 
kategoriji osnovnošolskih otrok, kjer 
s svojim dosežki blestita Maša 
Ceglar pri deklicah in Dejan Čančar 
pri dečkih. Oba sta državna prvaka. 
Maša je bila državna prvakinja na 
šolskem državnem prvenstvu v 
gorskih tekih ter na cestnem teku. 
Blesti tako na šolskih kot na 
izvenšolskih tekmovanjih. Dejan je 
letos postal šolski državni prvak v 
metu žogice in državni podprvak 
skupaj z ekipo starejših dečkov 
rokometnega kluba SVIŠ. Ta 
dosežek rokometašev je samo 
potrditev odličnega dela z mladimi v 
RK SVIŠ. V kategoriji mladincev in 
mladink najbolj izstopata Tjaša in 
Rok Tomažin, ki sta kot člana 
Plesnega kluba Mojce Horvat 
dosegla izjemen uspeh. Kot mladin
ca sta že nastopila v članski formaci

ji ("šou" plesi) in s svojo ekipo 
dosegla naslov evropskega in sve
tovnega prvaka. 

Tudi člani in članice ne dosegajo 
zanemarljivih rezultatov. Tako je 
Bogdan Vrhovec postal državni 
prvak v metu kopja pri mlajših 
članih. Mateja Šuštaršič je odlična 
gorska tekačica, saj letos zaseda 2. 
mesto v pokalu Slovenije v gorskih 
tekih. Udeležuje pa se tudi teh tekov 
za svetovni pokal in trenutno zaseda 
13. mesto na svetovni jakostni lestvi
ci. 

Ne smemo pa pozabiti tudi na 
ekipe. 2. mesto starejših dečkov 
rokometnega kluba SVIŠ sem že 
omenil, odlično pa so se v tej sezoni 
odrezali tudi člani NK Livar iz 
Ivančne Gorice, ki so si spomladi 
najprej zagotovili obstanek v 2. SNL, 
jeseni pa so z odličnimi igrami pre
segli načrte in po jesenskem delu 
zasedajo celo 4. mesto. Izkazali so se 
tudi atleti OŠ Stične (tako dečki kot 
deklice so bili ekipno med prvih 
deset v državi). Dobro so se tako kot 
vsako leto borili tudi motokrosisti, 
karateisti in strelci. Tudi njih velja 
pohvaliti. 

Na koncu pride še "rekreacija". 
Mogoče po krivici nekoliko odrinje
na. Z njo se dokaj redno ukvarja kar 
veliko število naši občanov. Prak
tično vsako leto se v občini ustanovi 
kako novo športno društvo. Letos 

npr. ŠD Breza s Spodnjega Brezove
ga pri Višnji Gori in ŠD Casucci z 
Muljave. Tako imamo v občini že 11 
športno-rekreativnih društev z več 
sekcijami oz. skupinami. Le- te se 
poleg redne vadbe udeležujejo tudi 
različnih občinskih in medobčinskih 
rekreativnih lig (mali nogomet - v 
občinski ligi je kar 18 ekip, košarka, 
odbojka, balinanje, namizni tenis, 
tenis... ). Letos smo bili medobčins
ki prvaki v malem nogometu - Krka, 
v ženski odbojki - ŠD Grča .. . Znani 
smo tudi po organizaciji odmevnih 
športno-rekreativnih prireditev (ves
lanje na Krki, Lavričev pohod...). 

Ko vse to seštejemo, se ne more
mo izogniti vtisu, da vse poteka 
odlično. Pa vendarle ni tako. Društ
va se vsako leto borijo za svoj obstoj 
in skoraj prosjačijo za kak tolar pri 
vseh možnih sponzorjih, ki so teh 
prosilcev najbrž že pošteno siti. Zato 
bi bilo prav, da bi športu z nekoliko 
večjo pomočjo kot dosedaj priskoči
la tudi občina, ki je do te sfere 
družbenih dejavnosti zelo "šparov-
na". Prepričan sem, da bi se s kako 
pametno prerazporeditvijo našel še 
marsikateri tolar, prepotreben za 
naša siromašna športna društva. Naj 
moje misli dosežejo prave oči in 
ušesa. 

Simon Bregar 

Sola za promocijo zdravja 

IZOBRAŽEVALNI SEMINAR ZA 
ZDRAVSTVENE DELAVCE 

Sončni konec tedna 16. in 17. 
novembra seje v Družbenem domu 
Grosuplje odvijal seminar z 
naslovom Šola za promocijo zdrav
ja za zdravstvene delavce Z D Gro
suplje in Z D Ivančna Gorica. 
Zbralo se je več kot 50 zdravnikov, 
medicinskih sester in tehnikov, 
drugih zdravstvenih delavcev ter 
nekaj upokojenih sodelavcev. 

Prisostvovali smo učnim delavni
cam o zdravem načinu življenja, 
zdravi prehrani, debelosti, hujšan-
ju, telesni aktivnosti, ki krepi zdrav
je, ter delavnici o opuščanju kajen
ja in alkohola in ukrepih za manj 
tvegan način pitja. Obravnavali 
smo pomembne dejavnike tveganja 
za srčno žilne bolezni: sladkorna 
bolezen, holesterol, visok krvni 
tlak. 

Cilj in namen delavnic je bilo 
praktično pridobivanje znanj in 
usposabljanje za preventivno delo, 
s katerim začenjamo v vseh 
zdravstvenih domovih po Sloveniji 
pod okriljem CINDI in Ministrstva 
za zdravje konec tega leta, še bolj 
pa se bo razmahnilo v naslednjih 
letih. S preventivnimi pregledi 
bomo med aktivno populacijo 
(moški od 35 do 65 let in ženske od 
45 do 70 let) zajeli tiste ogrožene, 
ki imajo večje tveganje za 
obolevnost zaradi srčno-žilnih in 
drugih kroničnih nenalezljivih 
bolezni. Glede na dejavnike tveg
anja jim bomo nato s svetovanjem, 
predavanji ali vključitvijo v kakšno 
izmed delavnic ali skupin poleg 
potrebnega zdravljenja ponudili 
možnost in pomoč za spremembo 
življenjskega sloga. 

Po koncu predavanj je sledil še 
praktični preizkus telesne 
zmogljivosti vseh udeležencev s 
testom hitre hoje na dva kilometra, 

ki smo ga izvedli na terenu med 
Spodnjo Slivnico in pokopališčem. 
To je zelo učinkovit test, ki ovred
noti trenutno telesno zmogljivost 
posameznika, na podlagi rezultatov 
izdela priporočila za nadaljnjo 
vadbo, s ponovitvami testa pa lahko 
primerjalno spremljamo naše 
napredovanje zaradi povečane 
redne vadbe. 

Naše strokovno srečanje so 
popestrili in obogatili številni spon
zorji, ki so nas delno ali v celoti 
podprli pri organizaciji srečanja, za 
kar se jim še enkrat zahvaljujemo. 
Glavni sponzor je bila Pekarna 
Grosuplje, ki v tem času praznuje 
50-letnico, nadalje Sitik d.o.o., gos
pod Travnik za fotografiranje, 
Komunalne gradnje, gospod Centa 
za ozvočenje, Fabjan s.p., Grosstor 
do.o., Fructal, kmetija Petan Velike 
Pece, Sadje zelenjava Ivančna Gor
ica, občina Grosuplje s svojo dvora
no, tiskarna Macedoni Albin s.p., 
pri pripravi seminarja pa sta 
priskočila na pomoč tudi gostišče 

Krpan in Adamičev hram. Za lepo 
predstavitev svojih izdelkov pa so 
poskrbeli gospod Kukman iz Sitika, 
gospod Hribar iz Pekarne Grosu
plje in gospod Janežič o kalčkih, ki 
jih pridelujejo v Grosstorju. 

Za zaključek pa vsem, ki prebi
rate te vrstice, nekaj vprašanj za 
razmišljanje. A l i ste zadovoljni z 
načinom življenja, ki ga živite? Z 
vašim odnosom do sebe, svojega 
zdravja? Z obvladovanjem stresov 
in spopadanja z življenjskimi 
vprašanji? Z medsebojnimi odnosi? 
Pogosto se k neustreznim oblikam 
vedenja, ki škodujejo zdravju, 
zatekamo v raznovrstnih stiskah, ki 
jih ne uspemo, ne zmoremo ali 
nočemo reševati. Naša skupna želja 
je, da bi bili bolj pozorni na to in bi 
sprejeli svojo aktivno vlogo pri 
ohranjanju zdravja in zdravljenju 
bolezni. Verjamemo, da bodo 
globlje spremembe življenjskega 
sloga prinesle marsikaj pozitivnega 
v vaše življenje. 

Barbara Mcrše 

Zadovoljstvo po uspešno opravljenem testu hitre hoje 



28 STRAN 

Qospodinjsl^a stran 
Leto je naokrog in spet so tu praznovanje, darila, slavnostne večerje v družbi 

sorodnikov in znancev, okraševanje jelke 
To je tudi čas, ko se lahko zahvalimo za obilico uspešno izpolnjenih ciljev, ki smo 

jih dosegli to leto. Tako bi tudi jaz rada izrekla zahvalo vsem zvestim bralkam in 
bralcem gospodinjske strani, ki se je uspešno ohranila vse od lanskega decembra. 
Zahvaljujem se tudi tistim pridnim gospodinjam, članicam DPZ-ja, ki so mi zau
pale svoje recepte in me prijazno sprejele v svoj dom. Zahvalila bi se tudi svoji 
družini, ki me podpira, še najbolj svoji mami in stari mami, ki sta mi še kot majh
ni deklici pričarali sladki vonj, ki se je širil v našem domu in tako tudi mene poteg
nil v ustvarjanje in pečenje peciva. 

December je mesec pričakovanj, veselja in praznikov. Prazniki se začnejo z 
miklavževanjem, nadaljujejo z božičem in silvestrovanjem. Priprave, ki trajajo ves 
december, pa so pravzaprav lepše od samih praznikov. 

V naš dom želimo pričarati čim več prazničnega vzdušja, miru, dobre volje in 
ljubezni. Nekateri si boste vzeli čas in obiskali sorodnike, kijih med letom pogos
to ne utegnete obiskati. Tisti, ki naravnost uživate v blišču, ki ga ponujajo vele
blagovnice, se boste podali po nakupih. Nekateri boste več časa posvetili otrokom 
in družini. 

Skupaj se lahko odpravite po jelko v gozd, jo okrasite čisto po svoje in otrokom 
pustite, da uporabijo svojo domišljijo. Z vašo pomočjo lahko izdelajo okraske iz 
krhkega testa, jih različno obatvajo in obesijo na jelko. Tako se jim predbožični 
čas pričakovanj vtisne globoko v spomin, kot se je nemara že vam v letih otrošt
va. 

Gospodinje uporabijo svoje znanje in izkušnje pri poskušanju novih receptov. 
Lahko pa že znan recept malo priredite po svojih dosedanjih izkušnjah in dobite 
nekaj čisto novega in vašega. Tako lahko iz biskvita, ki ga navadno narežete na 
kocke, tokrat izrežete lunice ali zvezdice in ga prelijete z belo čokolado. Dobil bo 
praznično podobo. Tudi navadne piškote lahko zložite v "stolpec" in jih zlepite z 
marmelado. Z uporabo barve za živila pa dosežemo prav posebne učinke. 

Ob naši prvi obletnici pa bi vam rada podarila najslajše darilo na svetu: recept 
za pravo domačo čokolado. 

Vaniljevi rogljički 
(tudi za diabetike) 
Potrebujemo: 
150 g moke, nekaj kapljic vaniljeve 

arome, 50 g olupljenih, mletih madl-
nov, 1,5 žličke tekočega umetnega 
sladila, 75 g masla ali margarine 

Moko, vaniljevo aromo, mandljne, 
sladilo in zmehčano maščobo zames-
imb najprej z električnim mcšal-
nikom in nato z rokami. Testo potem 
postavimo za najmanj eno uro na 
hladno. S pomokanimi rokami 
oblikujemo iz testa svaljke in jih 
upognemo v rogljičke. Zložimo jih 
na pomaščen ali s peki papirjem 
obložen pekač. Pečemo v pečici pri 
175 stopinjah 20 minut. 

Količina testa zadostuje za prib
ližno 35 rogljičkov. 

Znano je, da lahko po istem 
receptu različne gospodinje priprav
ijo povsem drugačen izdelek. Vsaka 
doda svoje izkušnje, znanje, izna
jdljivost. Tako je tudi z gospo 
Mavsarjevo z Mrzlega Polja, ki po 
tem receptu pripravlja medenjake že 
vrsto let. Preizkusite se v peki tudi vi. 

Kokosovi ježki 
Potrebujemo: 
500 g zmletih albert keksov, 250 

g margarine, 1 jogurtov lonček 
kakava v prahu, 3 jogurtove lončke 
sladkorja v prahu, mleko po potrebi 
in kokosovo moko. 

Medenjaki 
20 dag moke, 8 dag sladkorja, 6 

dag medu, I jajce, 1 mala žlica 
jedilne sode, dišave(cimet, limonina 
lupinica, klineki) 

Med segrejemo na 50° C, nato ga 
ohladimo. Izmcnjaje postopno 
dodamo jajce, sladkor in med. Nato 
dodamo moko, razmešano s sodo 
bikarbono in dišavami. Zamesimo 
testo in ga dva dni pustimo. V tem 
času ga enkrat ali dvakrat pregnete-
mo. Oblikujemo kroglice in jih 
polagamo na malo namazan pekač. 

Vzhajalno sredstvo za medeno 
pecivo je soda bikarbona. Pecilni 
prašek pri tem pecivu ni učinkovit, 
kajti mravljinčna kislina, ki jo vsebu
je med, izniči vzhajalno moč pecilne
ga praška. 

Pecivo iz lectovega testu se lepo sveti, če 
ga pred peko premažemo s celim 
razžvrkljaniin jajcem. 

Kokosove ježke lahko dodatno še 
pomočimo v čokolado, okrasimo s slad
kornim ledom, z nahrizgano čokolado, s 
koščkom kandirane češnje, s prepovl-
jenim mandljnom in podobno. 

Najprej zmeljemo kekse in jih 
damo v veliko posodo. Margarino in 
sladkor penasto umešamo. Posebej 
pogrejemo malo mleka in mu 
primešamo kakav v prahu. Mleko 
pogrejemo zato, da se kakav lažje 
raztopi. Nato pripravljeno zmes 
dodamo margarini in sladkorju. Vse 
skupaj stresemo v veliko posodo z 
zmletimi keksi. Dobro premešamo. 
Če je masa premokra, dodamo še 
kokosovo moko in kekse, če pa je 
presuha, ji dodamo nekaj žlic mleka. 
Oblikujemo v kroglice, povaljamo v 
kokosovi moki in zložimo v papir
nate posodice. 

Lahko se še poigramo z okusi in 
razdelimo maso na tri približno 
enake dele. V maso lahko damo 
rozine ali mlete lešnike in kroglice 
tudi povaljamo v mletih lešnikih. 
Drugi masi lahko dodamo rum in 
kroglice povaljamo v čokoladi v 
prahu. 

Mrzla potica 
Sestavine: 
l kg moke 
I del mleka 
250 dag margarine 
15 dag sladkorja 
10 dag kvasa 
5 jajc 

' sol 
Jajce, sladkor in margarino stepemo z mešalnikom. 

Dodamo moko, sol, mleko in vzhajan kvas. Vse dobro 
pregnetemo in testo postavimo za nekaj ur ali čez noč v 
hladilnih. Zjutraj ga razvaljamo, namažemo z orehovim 
nadevom in zvijemo v potico. Potico damo v model in jo 
postavimo vzhajat na toplo. Nato jo damo v pečico in 
pečemo približno eno uro. 

Če se zgoraj preveč popeče, jo pokrijemo z alu folijo. 
Pečeno potico takoj zvrnemo iz modela, kajti v modelu 
postane vlažna, skorjica pa ni več krhka. 

Medeni nadev za potico: 
Potrebujemo: 
250 dag medu, 100 g sladkorja, 50 g masla ali margarine, 500 g mletih orehov, 3 žlice ruma, naribano limonino 

lupinico, malo mletega cimeta in klinčkov, drobtine in mleko po potrebi. 
Micko, med in sladkor damo v kozico in vse skupaj segrejemo, vendar naj ne zavre. Nekoliko ohlajeni medeni zmesi 

primešamo rum, polovico orehov in dišave. Če je nadev pregost, dodamo malo mleka, če je preredek, dodamo drob
tine. Razvaljano testo premažemo z medeno zmesjo in potresemo z drugo polovico mletih orehov. Testo zvijemo in 
položimo v model. 

Po pripovedovanju moje stare mame so še v času njene rane mladosti gospodinje zvijale testo za potico nekoliko dru
gače kot danes. Ponekod se je take vrste zvijanja še ohranilo, večini gospodinj, kot tudi moji stari mami, pa je ostal le 
spomin. Ko sem jo ne dolgo tega obiskala, je ravno pekla potico. Med nama je stekel pogovor o minulih časih. 

Testo so na tanko razvaljali v krog, debele robove za boljše potice pa obrezali. Po vsej ploskvi so namazali nadev, na 
sredini je bil nadev malo tanjši. Z nožem so zarezali na sredini kroga križ, na vsako stran za približno 10 cm. Tako dobi
mo 4 majhne trikotnike. Vsakega posebej zvijemo z vrha proti sredini. Ko pridemo do spodnjega konca trikotnika, zvi
jemo naprej testo v krogu prav do roba. Tako dobimo tanek in dolg zvitek. 

Lončen okrogel model za potico premastimo in potresemo z drobtinicami. Zvitek prerežemo in položimo en konec 
v sredo posode in ga nato zvijemo kot kačo. Ker ga je navadno več kot za eno plast, zvijemo po vrhu še drugo, včasih 
tudi še tretje. Ko potica vzhaja, jo spečemo kot vsako drugo. Ob prerezu je drobno pisana. Ta način zvijanja se obnese 
pri manj sočnih in mokrih nadevih. Tako zvita orehova poticaje zelo lepa. 

Tako dobimo bolj pisano razigran krožnik majhnih ježkov, za različnimi 
"oblekicami" pa se skrivajo tudi različni okusi. 

Tudi pri drugih pecivih, biskvitih ali piškotih lahko z malo domišljije nared
imo bolj zanimivo in raznoliko pecivo. Tako boste ob povabilu na sladkanje s 
svojimi najdražjimi zablesteli kot pravi pekarski mojstri. Največji čar se skriva 
v domišljiji. Zato kar pogumno s kuhalnico v roki k poskušanju novih recep
tov. In če vam v teh božično-novoletnih pripravah uspe kaj izvirnega ali pa 
imate že mogoče kak svoj preizkušen recept, pa ga želite zaupati še ostalim, 
mi lahko pišete na moj e- mail: sadje.crjavec(«>siol.net 

v 
Čokolada 
Sestavine: 
2,5 dl vode 
1 gk sladkorja 
250 g margarine 
500 g mleka v prahu 
15 dag kakava v prahu 
lešniki 
Najprej zavremo vodo in primešamo sladkor. Mešamo, dokler se sladkor ne 

stopi. Medtem ko imamo posodo odstavljeno, dodamo margarino. Posebej 
zmešamo mleko v prahu in kakav v prahu. Dodamo k ostali masi in mešamo 
na majhnem ognju, da se masa zgosti in postane popolnoma gladka. Po želji 
lahko dodamo še lešnike ali rozine. Maso zlijemo v model, ki smo ga pred
hodno namazali z margarino. Čokolado sušimo na zraku dan ali dva. 

Tako posušeno narežemo na 
poljubno velike koščke in jo shrani
mo v zaprto posodo. 

Če pa vam čokolada v prvem 
poskusu ne uspe in ostane mehka, jo 
pojejte z žlico in recept preizkusite še 
enkrat. Privoščite si sladkanje! 

Namesto svečnika in venca: v okroglo 
plitvo posodo daste fin bel pesek, vanj 
pa postavite majhne pisane svečke. 

Pijača 
Glede pijače pravila niso več 

tako stroga kot nekdaj. Dovoljeno 
je vse, kar prija. 

Bi pa ob tej priložnosti vseeno 
rada nekaj več povedala o vinih in 
o tem, katero je primerno ponudi
ti k jedi. Ker se ponavadi najraje 
odločimo za eno sorto vina, pri
poročajo roze, saj se prilega tako 
k belemu kot k temnemu mesu. 

Če se boste za slavnostno večer
jo v tem "norem" času mogoče raje 
odločili za ribji krožnik, lahko gos
tom ponudite lahko, rezko belo 
vino, ki se tudi odlično ujema s 
školjkami in z raki. 

Sladko vino izberite ob poobed
ku ali sladicah. 

Vsekakor pa morate izbirati 
med suhimi vini, ker bi bili gostje 
ob ponudbi polsladkega vina 
prikrajšani za popoln okus ponu
jenih dobrot. 

Belo vino in roze naj imata tem
peraturo od 8 do 11 stopinj, rdeče 
pa nekaj stopinj (od 12 do 16 
stopinj). 

Pred prazničnim kosilom ali 
večerjo pa lahko ponudimo tudi 
različne koktajle, punče, kuhano 
vino....Za dober uvod in prijetno 
nadaljevanje večera lahko ponu
dite 

Pomarančni koktajl: 
V visoke kozarce za penino 

damo nekaj razpolovljenih 
pomarančnih krhljev. Prelijemo s 
pomarančnim likerjem in 
pomarančnim sokom in napolni
mo kozarce z ohlajeno penino. 

Za gospodinjsko stran tekst in loto Nataša ERJAVEC 



STRAN 29 

SESTAVIL 
MARKO 

BOKALIČ 

POVIŠAN 
TLAK V 
STROJNI 
NAPRAVI 

ENOCE-
LIČNA 

ZELENA 
ALGA 

ŽENSKI 
HORMON 

ara 

POKOJNI 
KOŠARKAR. 

TRENER 
NIKOLIĆ 

VODITELJ 
JAZZOV. 

TV ODDAJE 
IZZA ODRA 
(BRANE) 

PTIČJA 
USTA 

NOGO
METAŠ 

CEH 

RTV 
NAPRAVA 

NA 
STREHI 

KORUZI PODOBNA 
KULTURNA RASTLINA 

KRATKA, 
TANKA 
ŽICA 

DEDALOV 
SIN, KI 

JE PADEL 
V MORJE 

VOJAŠKA 
ZVEZA 
DRŽAV 

RAČUNAL. 
OBLIKOV. 
MATEVŽ 
BOKALIČ 

OBVEZEN 
ENOTNI 
PREDPIS 

ZEMELJSKI 
STARI VEK 

ANG. 
PEVEC 
(PHIL) 

POLOŽNICI 
IGRALKA 
JUVAN 

NOČNI 
POČITEK 

LESENA 
TALNA 

OBLOGA 

ZNAK ZA 
TANTAL 

AVTORICA 
PIKE NO. 
GAVIČKE 
KRAJ PRI 

GROSUPLJ. 

FRANC. 
NOGOMETAŠ 
(NICOLAS) 

PLOŠČA 
V KRILU 

. LETALA 
ŽIVAL POD 

ZEMLJO 

AM. FILM. 
KOMIK 

(WOOOY) 

MOSTIČEK 
ČEZ POTOK 

POKONČNA 
STOJEČA 
PODPORA 

STARA 
PALE
STINA 

VESOLJEC 
ARM

STRONG 

LUMP, 
01 

GONIČ 
DIVJADI S 
PSI BRAKI 

SL. NARA. 
VOSLOVEC 

(FERDI
NANDI 

SLOVAŠKA 

GOSPOD 
V ŠPANIJI 
IN ITALIJI 

NAJVEČJI 
JADRAN
SKI OTOK 

SPOŠTLJIV 
NAGOVOR 

ZA 
ŽENSKO 

ANICA, 
ANČKA 

MEHURJ. 
TVORBA 

NA RODILIH 

TELOVADEC 
ŠTUKELJ 

SEVERNO 
AFR. PRE
STOLNICA 

RAHLA 
OBARVA. 
NOST V 

DOLOČE
NEM TONU 

NOGO
METNI 
KLUB 

AMER. 
DRAMATIK 
(EOVVARD) 

SVETLOBA 
OB STRELI 

NORINA 
RADOVAN 

HITRO
STNA 

TEKMA 

STROKOVNI 
DIREKTOR 

KLINIČ. 
CENTRA 
(ZORAN) 

KRAJ V HRV 
PRIMORJU 

IRSKA 
GLASBENA 
•FAMILV 

ZNAMKA 
KVALI
TETNIH 

JAPONSKIH 
GLASBIL 

NAKIT, 
LEPOTIČJE 

NAPOVED 
DOGODKA 

POPOLNA 
ZMAGA PRI 

TAROKU 
PLEMIŠKI 

DEČEK 

UDAREC 
PRI 

TENISU 
RASTLINA 

ZA PLATNO 

ČE NIMA
MO KAJ 
POČETI, 
NAM JE 

GOVEJI 
MLADIČ 

IVAN 
SIVEC 

JEKLENI 
KONJIČEK 

TOLKALO 
V OBLIKI 
TRIKOTA 

MISELNA 
IGRAŠ 

FIGURAMI 

KOS BLAGA 
NA MIZI 

SVOJE
GLAVOST 

SNOV, IZ 
KATERE 

SENIOR 
EVANGEL. 
CERKVE 
V SLOV. 
(GEZA) 

JAPONSKA 
GIRL 

CENTI 
METER 

EVROPSKO 
GORSTVO 

ON PO 
NEMŠKO 
KAPA PRI 

GORENJSKI 
NAR. NOŠI 

ARKTIČNI 
PINGVIN 

STAREJŠI 
HITER 

PLEŠAM. 
POREKLA 

FORDOV 
MODEL 

ANTON 
ŽABKAR 

FAKTOR 
KISLOSTI 
V KEMIJI 

VELIČA
STEN 
ŠTIR1-

TISOČAK 
V ŠVICI 

MALA SOLA OBČINSKEGA ZEMLJEPISA 
Naša občina je pre težno hribovita pokrajina, le na njenem vzhodnem delu 

je nekaj več ravninskega sveta. V nebo se nam vzpenja za dober ducat šest
in sedemstotakov. Spoznajmo jih z vašo pomočjo. Z a začetek vpišite na 
prazni črti imeni dveh najvišjih vrhov. Reševalcem v olajšanje sta zapisani 
tudi višini obeh vršacev. Pomagate si lahko z zemljevidom občine v merilu 
1:50 000, ki gaje izdala občinska turistična zveza ali s kakim drugim zemlje
vidom manjšega merila. 

L A H K A KRIŽANKA 
Z N O V O L E T N I M 

P O P U S T O M 
Rešena križanka vam bo v poudarjenem 

navpičnem stolpcu povedala, kaj bomo 
izrekali v božično-novoletnem času. 

A 
A 

J 
C 

T 
0 

M 
Vodoravno: 

1. sestrin mož 
2. okončina 
3. visok (II. st) 
4. mokrota 

5. hunski kralj 
6. pralno sredstvo 
7. vojaški uspeh 

K V I Z 
1. Kateri plin uhaja iz močvirja? 
a) metan 
b) propan 
c) amonijak 

2. Kaj pomeni staro slovensko ime donebnik? 
a) nevihtni oblak 
b) nebotičnik 
c) morska ptica 

3. Kateri pevski tabor bo naslednje leto v 
Šentvidu? 
a) sedemindvajseti 
b) dvaintrideseti 
c) triintrideseti 

4. Koliko oči imajo pajki? 

5. Kaj zgoreva v jedrski 
elektrarni Krško? 
a) uran 
b) plutonij 
c) alkohol 
d) kobalt 

Rešitev kviza iz prejšnje 
številke: ha, 2.c, 3.c, 4. sonce, 
5.b. 

U G A N K E IN Z A N K E 
1. Kaj nima ne začetka ne konca? 
2. Koliko jajc je pojedel Martin Krpan na tešče? 
3. Kaj speče, čeprav ni vroče? 
4. Kaj se umiva noč in dan, pa je vedno bolj črno? 
5. V kateri hiši ni pohištva? 

Odgovori: 1. obroč, 2. enega, 3. kopriva, 4. mlinsko kolo, 5. v polževi. 

S m e š n i c a 
Višji uradnik Feliks je imel zelo ljubosumno ženo. Nekega dne je 

nenapovedano privihrala v moževo pisarno in zagledala prizor, ki si ga je v 
domišljiji že neštetokrat naslikala: mož je na kolenih držal mlado žensko z 
odpetim oprsjem. "A tako, Feliks," je zagrmela. "Torej sem le imela prav, ko 
sem trdila, da ljubimkaš s svojo tajnico!" "Pomiri se, Marta, pomiri," hiti mož. 
"Takoj ti bom razložil vso stvar in videla boš, da si v hudi zmoti. To sploh ni 
moja tajnica, temveč tajnica mojega kolega Franceljna iz sosednje pisarne!" 

SORODNOST 

Tak je kot ati. 
Ko je steklenica prazna, pa vpije. 

^ P R E I Z K U Š N J A 

| r r — 

Lej, novega psa imam, pridi ga pogledat. 
Kaj paice me ugrizne? 
No, saj to bi rad preizkusil. 



Bolečina in praznina v srcih je ostala, 
smrt nam mamo v večnost odpeljala. 
Bog želel je tako, da trpljenje se končalo ho. 
Mirno in spokojno je zaspala ter svoj križ 
z ramen oddala. 

Z A H V A L A 

V 88. letu življenja se je od nas poslovila 

JOŽEFA ZALETEL 
po domače Adamčkova mama iz Šentpavla 

Zahvaljujemo se vsem duhovnikom, sorodnikom, sose
dom, pevcem, prijateljem in znancem, ki ste jo pospremili 
na njeni zadnji poti v Šentvidu pri Stični, darovali za svete 
maše, dober namen, cvetje in sveče ter nam bili blizu v 
času bolezni. 
Lepa hvala osebju Doma starejših občanov Grosuplje, 
zdravnikom in drugemu zdravstvenemu osebju ljubl
janskega UKC, ki ste mami požrtvovalno lajšali bolečine 
ter lepšali zadnje dneve njenega življenja. Hvala pogreb
nemu zavodu Perpar. 
Hvala vsem, ki ste pokojno obiskovali, jo imeli radi, in se 
je boste spominjali. 

Žalujoči: sinova Igor in Francelj z družinama ter sin 
Janez 

NEVARNOSTI PRI UPORABI 
PIROTEHNIČNIH SREDSTEV 

Z A H V A L A 

Ob smrti gospe 

JOŽICE BERVAR 
iz Ivančne Gorice 

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom in prijateljem za 
darovano cvetje, sveče in svete maše. Prav tako se zahvaljujemo 
župnikoma, gospodoma Jožetu Kastelicu in Janezu Novaku za 
lepo opravljen cerkveni obred. 
Hvala tudi pevcem, gasilcem, upokojencem in govornikoma ob 
odprtem grobu ter pogrebnemu zavodu Perpar. 

Bregarjevi 

Bližajo se božični in novo
letnimi prazniki. S prazno
vanjem teh je povezana tudi 
povečana uporaba raznih 
pirotehničnih izdelkov -
petard, raket in podobnega. 
Čeprav je njihova uporaba 
enostavna, zahteva veliko 
pazljivosti. Zaradi 
nestrokovne in nepremišl
jene uporabe so bile že v več 
primerih povzročene telesne 
p o š k o d b e in materialna 
škoda. Največ nesreč zaradi 
nestrokovne uporabe 
pirotehničnih izdelkov je 
med otroki in mladostniki, 
ki razumljivo, te najrajši 
uporabljajo. 

Kljub aktivni vlogi policije 
in carine na mejnih pre
hodih, kontroli inšpekci
jskih služb in policistov v 
notranjosti, je problematika 
glede uporabe pirotehničnih 
izdelkov še vedno pereča. 

Zakonodaja otrokom in 
mladoletnikom do 16. leta 
prepoveduje uporabo 
pirotehničnih izdelkov 
razreda I. in II. kategorije 
Pravilnika o kategorizaciji in 
preizkusu pirotehničnih 
izdelkov glede na kakovost 
in kol ič ino eksplozivnega 
polnjenja, brez nadzorstva 
staršev oziroma skrbnikov. 
Prav tako Pravilnik o pravic
ah in dolžnostih učencev v 
osnovni šoli določa, da se za 
težjo kršitev učenca šteje 
uporaba pirotehničnih sred
stev v šoli, na zunanjih 

površinah šole ali na šolskih 
ekskurzijah. 

Uporaba petard in drugih 
pirotehničnih izdelkov moti 
ljudi pri delu, razvedrilu in 
počitku, predvsem v strn
jenih naseljih, zato jih 
uporabljate na krajih, kjer s 
tem ne boste resnično nikog
ar motili. 

Policija svetuje, da starši 
otrokom ne kupujejo in 
dajejo v uporabo 
pirotehničnih izdelkov, ker 
bomo le tako preprečil i 
p o š k o d b e in materialno 

škodo , kar ima lahko 
daljnosežne posledice. 

Če se temu ne morete 
izogniti, bodite pri uporabi 
teh sredstev skupaj z otroki 
skrajno previdni in ne 
motite okolice. Prav tako ne 
meč i t e pirotehničnih 
izdelkov proti d o m a č i m 
živalim, ker tudi te lahko 
postanejo napadalne in nam 
lahko povzročijo hude 
poškodbe. 

POLICIJSKA POSTAJA 

GROSUPLJE 

i 
CKirrmi VA IV.OI>HAV.I<YANJK m KULTURO 

vabi k vpisu: 

V OSNOVNO SOLO 

za odrasle 
Izobraževanje je 

brezplačno! 
Informacije: www.ciktrebnje.si; C I K Trebnje, Kidričeva 2, Trebnje; 07 / 34 82 100 

enem« VA tv.oiiiiA/.KV/miit m KULTURO 

vabi k vpisu: 

v programe srednjega pokl icnega izobraževanja 

© KUHAR, NATAKAR 

© VRTNAR-CVETLIČAR 

v program srednjega tehniškega izobraževanja 

© GOSTINSKI TEHNIK 

V p i s u j e m o t u d i v os ta le p r o g r a m e izobraževanja, usposab l j an ja i n tečaje. 
Informacije: www.ciktrebnje.si; C I K Trebnje, Kidričeva 2, Trebnje; 07 / 34 82 100 

P R I M E R J A V A P O D A T K O V IZ R U B R I K E 
P O L I C I J S K A K R O N I K A OD J A N U A R J A DO 

N O V E M B R A 
KRŠITEV 
ZOPER JAVNI 
RED IN MIR V 
ZASEBNIH 
PROSTORIH 

KRŠITEV 
ZOPER JAVNI 
RED IN MIR 
NAJAVNIH 
MESTIH 

KAZNIVA 
DEJANJA 

NESREČE 

JANUAR 7 4 23 21 
FEBRUAR 10 5 24 19 (dva mrtva) 
M A R E C 9 6 23 22 
APRIL 13 4 29 21 (trije mrtvi) 
MAJ 9 5 21 17 
JUNIJ 7 11 22 21 
JULIJ 10 4 21 19 
AVGUST 9 4 23 17 
SEPTEMBER 11 5 29 18 
O K T O B E R 15 6 24 19 
N O V E M B E R 12 4 27 24 

Policisti že dober mesec (od 15. novembra) kontrolirajo opremljenost motornih vozil s predpisano zimsko opremo, 
in tako bo še vse do 15. marca naslednjega leta. S Policijske postaje Grosuplje so nam sporočili, da bodo večkrat izva
jali tudi poostren nadzor nad pešci v cestnem prometu, ki kršijo določila predpisov, pa tudi nad vozniki, ki s svojo vožn
jo ogrožajo pešce. 

C E N I K O G L A S O V 
v občinskem glasilu KLASJE 

Naklada 4.500 izvodov, najmanj 14.000 bralcev. Časopis 
prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Izdatek za oglas 

se šteje med materialne stroške. 

KOMERCIALNI OGLAS 
cela stran 105.600, polovica strani 66.220, četrtina 

strani 33.660, osmina strani 25.410, šestnajstina strani 
14.630 

Oglas na prvi strani je za polovico dražji, v več barvah za 100%. 
Na zadnji strani je dražji za eno četrtino, v več barvah za 50%. 

Vsaka naslednja objava oglasa je cenejša za 5 %, do največ 30 %. 

ZAHVALE 
Velikost cca 50 cm2 3.300 SIT. 

Cene veljajo do konca leta 2001. 
V cene ni vračunano oblikovanje in 19% DDV. 

P.S. Za enkratno objavo oglasa ali zahvale plačate ob naročilu, 
za serijsko objavo pa sklenemo pogodbo. 

http://www.ciktrebnje.si
http://www.ciktrebnje.si


STRAN 31 

S I V A S T R A N 

O Z R I M O S E N A Z A J 

V navadi je, da ob novem letu pregledamo svoje 
delo, napravimo nekakšno inventuro. To bomo 
storili tudi v kotičku za naše najstarejše občane. 
Pa ne samo za preteklo leto, temveč za vseh šest 
let, kolikor traja naša rubrika L J U D J E Z 
ZAČETKA P R E T E K L E G A STOLETJA. Naše 
slavljence, živeče in že pokojne, bom naštel po 
starosti, ne glede na zaporedje objave v časniku. 
1. Angelca Berdajs, Temenica, 1900, 
2. Terezija Sadar, Veliki Kal, 1902, 
3. Terezija Miklavčič, Mali Korinj, 1902, 
4. Marija Železnikar, Kompolje, 1903, 
5. Terezija Miglič, Metnaj, 1903, 
6. Ana Lekan, Cešnjice, 1903, 
7. France Lušnik, Stična, 1904, 
8. Janez Ostanek, Glogovica, 1904, 
9. Jožefa Meglen, Laze, 1904, 
10. Alojz Anžlovar, Velike Češnjice, 1904, 
11. Jože Strmole, Zagradec, 1905, 
12. Jožefa Mišmaš, Ambrus, 1905, 
13. Jožefa Hribar, Veliki Kal, 1905, 
14. Minka Skubic, Stična, 1905, 
15. Ivana Zaje, Malo Globoko, 1906, 
16. Julijana Miklavčič, Nova vas, 1906, 
17. Angela Potokar, Zgornja Draga, 1906, 
18. Marija Šinkovec, Veliki Korinj, 1907, 
19. Jože Kastelic, Metnaj, 1907, 
20. Tone Mehle, Spodnja Draga, 1907, 
21. Jožefa Meglic, Mekinje, 1907, 
22. Tone Lokar, Polje, 1907, 
23. Francka Hočevar, Kal, 1907, 
24. Frančiška Zaje, Muljava, 1907, 
25. Jožefa Zaletelj, Kuželjevec, 1907, 
26. Frančiška Kek, Veliko Črnelo, 1908, 

27. Julijana Petan, Artiža vas, 1908, 
28. Jože Ostanek, Škofije, 1908, 
29. Frančiška Štrus, Rdeči Kal, 1908, 
30. Micka Struna, Veliko Globoko, 1908, 
31. Karel Grčman, Leskovec, 1908, 
32. Jože Zaje, Malo Globoko, 1908, 
33. Karol Bregar, Trcbež, 1908, 
34. Kristina Kepa, Rađanja vas, 1908, 
35. Neža Normah, Kriška vas, 1909, 
36. Marija Sadar, Valična vas, 1909, 
37. Amalija Lekan, Tolčane, 1909, 
38. Jožefa Erjavec, Vrh, 1909, 
39. France Smolej, Griže, 1909, 
40. Frančiška Čož, Lcščevje, 1909, 
41. Franc Zupančič, Stari trg, 1909, 
42. Ivana Zajec, Mekinje, 1910, 
43. Kristina Stare, Mekinje, 1910, 
44. Alojz Maver, Male Lipljene, 1910, 
45. Anton Turk, Hrastov Dol, 1910, 
46. Katarina Femec, Leskovec, 1911, 
47. Marija Zavodnik, Višnja Gora, 1911. 
Mnogi od naštetih jubilantov so že pokojni, lepo 
število pa jih še živi, tudi tistih z začetka seznama. 
Za pokojne upam, da so se jim izpolnila pričako
vanja, ki so jih imeli za življenja, živečim pa pošil
jam prisrčna božična in novoletna voščila. V njih 
je predvsem želja po zdravju in dobrem počutju v 
novem letu 2002. V božičnem času bom poskusil 
nekatere tudi obiskati in jim osebno zaželeti vse 
dobro. Nasvidcnje torej. 

Leopold Sever 

Spoštovani! 
Zelo se razveselim časopisa Klasje. Preberem vse, s posebnim spoštovanjem pa zahvale svojcev 

umrlih občanov. Še posebno pa me zanima Siva stran. Tu se pogosto srečujem s svojimi vrstniki in 
znanci. 

Redno tudi ugibam predmete iz zakladnice naših domov. Za vse to smo lahko še posebno 
hvaležni prizadevnemu gospodu Leopoldu Severju. 

V zadnji številki Klasja so bile iz zakladnice naših domov predstavljene burklje. Te so služile več
namensko, največkrat za nameščanje železnih loncev v peč. To so počele gospodinje s pomočjo 
lesenih valjarjev, le-ti so bili prilagojeni ročaju burkelj. Z burkljami so tudi popravljali ogenj v peči, 
na Miklavžev večer pa so hrabre gospodinje z njimo nasadile hudobne parkeljne. Burklje so se 
uporabljale po vseh kmečkih domovih in so bile različnih velikosti, glede na obseg lonca. 

Nežka Normah, Kriška vas 17 
Višnja Gora 
(stara 93 let) 

Skozi vse leto dobivamo na naše uredništvo lepo število takih in podobnih pisem. Tole pa je še 
posebej vredno pozornosti, ker ga je napisala ena naših najstarejših bralk Nežka Normali iz 
Kriške vasi. Hvala vsem, ki ste pisali in nas vzpodbujali. 

Uredništvo 

IZ Z A K L A D N I C E NAŠIH D O M O V 
Spoštovane bralke in bralci so vse leto pridno dopisovali v naš narodopisni kotiček in s tem 

pomagali ohranjati spomin na prednamce in na vse bogastvo, ki so nam ga zapustili. V pismih 
ste nam zapisali imena predmetov in njihovo rabo. Večina je odgovorila pravilno, a tudi 
napačni odgovori so nadvse zanimivi in včasih tudi duhoviti. V posebno veselje nam je bilo, ko 
smo v pismih prebrali, kako vam pričujoči kotiček vzbuja spomin na mladost, to se pravi na 
lepe čase. V marsikaterem pismu je bila tudi pohvala za naš časnik. Pošteno moramo priznati, 
da nam je to dobro delo. O predmetih pa ste nam takole pisali: 

KLASJE ŠTEVILKA 2: 
TRI ROČNA ORODJA Z A D E L O NA POLJU 
SRP ("srp, srpica, žetnik, srpiček, srp za žetev") 
RUVAČ ("špes, ruvalnik, špica za korenje pukat, pulile") 
P L E V K A ("plevka, prelca, plcvnica, drezavka...") 

KLASJE ŠTEVILKA 3: 
ŽAGA Z A ROČNO R E Z A N J E LESA 
("cug žaga, žaga gruštarica, triročna žaga, žaga za razrez hlodov, fosnar-
ka, žaga za žaganje na gruštu, triročna žaga hlodarica...") 

KLASJE ŠTEVILKA 4: 
V O Z Z A OSEBNI P R E V O Z 
("zapravljivček, feder voziček, 
fedravček...") 

kolesej, bahavček, kmečka kočija, 

KLASJE ŠTEVILKA 6: 
OTEPALEC Z A L A N 
("prave, pravček, bat za iztepanjc lanenih semen iz glavic, otepač za 
lan...") TU je tudi nekaj zgrešenih odgovorov: ("bt za tolčenje sadja, 
štokavnik za svinjsko krmo, krepek) za pobijanje ščurkov, betiček za 
spametovanje zapoznelih pijančkov...") 

KLASJE ŠTEVILKA 7: 
KURILNI ZAJEC 
("kozel, burkelnik, kurilna kozica, podstavek za trske pri kurjenju, vodi
lo za burklje pri postavljanju loncev v peč in iz nje, podstavek za lopar pri 
vsajanju kruha v krušno peč...") 

Tu je bilo njaveč nepravilnih odgovorov: 
("podstavek za kovanje volov, podstavek za bika preden skoči na kravo, podstavek za kravo, če 
je bik pretežak, pomoč biku pri osemenitvi krave...") Nikakor si ne morem zamisliti, kako bi si 
bik lahko s tem orodjem kaj pomagal. Če ne gre, pa ne gre! 

KLASJE ŠTEVILKA 8: 
ŠILO 
("čevljarsko šilo, zotlersko šilo, šuštarsko šilo, sedlarsko šilo, prebodalo, 
luknjava..") 

KLASJE ŠTEVILKA 9: 
B U R K L J E 
("burklje, burklje in nič drugega") 
Očitno je bila med vsemi ugankami najtrši oreh kurilni pripomoček v 
kmečkih pečeh, pa tudi otepalec za lan in triročna žaga za žaganje 

hlodovine že dolgo nista v rabi. 
Naš etnološki tečaj bo seveda tekel tudi v prihodnjem letu. Prijazno vabljeni k sodelovanju. 

Urednik rubrike: L. Sever 

N O V A 
ETNOLOŠKA 
Z A G O N E T K A 
Pobrskajte po spominu in 

sporočite, kako pravimo tejle 
posodi. Ima slikovito, domače 
zveneče ime. Nekoč je bila 
nepogrešljiva v vsaki kmečki hiši. 
Tale uganka se šteje za naslednjo 
serijo žrebanja, ki bo, če bog da, 
ob koncu leta 2002. Kaj bo za 
nagrado, bom povedal, ko bo čas. 

L. S. 

S A L A IZ P R V E S V E T O V N E V O J N E 
"Si slišala, Katra, da so naš častitljivi gospod župnik postali kanonik?" "Ježešmarija, 

menda ja ne! Kaj bo pa tako star človek delal pri kanonih?" 

D O M A Č I P R E G O V O R I Z A M E S E C D E C E M B E R ( G R U D E N ) 
Ako se zmrzlina grudna ne otaja, prosinca še hujši mraz razsaja. 
Če na božič dežuje, za prihodnje leto močo oznanjuje. 
Če vidiš Rimsko cesto na sveto noč sijati, se je dobre letine nadejati. 
Dnevi od Lucije do božičnega dne vreme vseh mescev oznane. 
Grudna mraz in sneg, žita prek in prek. 

KNJIŽNICA G R O S U P L J E 
Adamlžava 1B 
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Kam je Kapljeva Micka certifikat vložila 
Kapljeva Micka je živela v hišici na 

robu vasi. Večinoma je bila sama, le 
poštar jo je večkrat obiskal in jo zak-
ladal s papirji - večinoma z reklama
mi, kajti na pohodu je bilo tržno 
gospodarstvo. Mick i se je tega že 
toliko nabralo na mizi in okenskih 
policah, daje bila kar jezna. 

Nekega dne je spet prišel poštar in 
velel: "Micka, podpiši. Kar si sedajle 
dobila je certifikat. Pravijo, da je to 
nekaj vrednega, zato ga dobro 
shrani!" Micka je podpisala, a si je 
pri tem mislila: "Eno figo je vredno. 

Samo reklamo mi pošiljajo in 
obljubljajo koristi, drugega pa nič. 
Zdaj mije tega pa že zadosti!" Ozrla 
se je proti ognju v krušni peči, ki se 
je bil ravno takrat dobro razgorel, in 
za poštarjevim hrbtom zagnala certi
fikat naravnost v peč. V prihodnjih 
dneh pa mu je tja sledila še druga 
reklama. 

Po dolgem času je prišel spet 
enkrat na obisk nečak Tone in rekel: 
"Teta M i c i , certifikat bo treba vložiti, 
drugače bo prepozno." "Tisto 
reklamo misliš? Že zdavnaj sem jo 

vložila v peč, je prav dobro gorela. 
Kaj se bo toliko tega valjalo po hiši," 
je sproščeno povedala Micka. Nečak 
Tone se je prijel za glavo, kajti s 
tetinim certifikatom je imel lepe 
načrte. 

Vsem Mickam in njihovim 
nečakom v tolažbo naj povem, da jaz 
certifikata nisem vložil v peč, temveč 

v jako reklamirano družbo, pa 
nisem dobil niti počenega groša. 
Kline jih gleda! 

L.S. 

J A S L I C E 
Pr i čakovan j a b o ž i č n i h in novo

letnih praznikov lepo popestrijo 
jaslice, k i j i h postavijo v mnogo 
slovenskih domov ih in cerkvah. 
Take le so pos tav i l i l an i v 
a m b r u š k i farni cerkvi . M e n i so 
bile všeč zaradi preprostosti . 

L.S. 

XLV. REKORD 
N A J S T A R E J Š A Z I D A N I C A 

K o sem letos okoli 
Martinovega gosto
val pri Metodu 
Košaku iz Rebrc pri 
Zagradcu, sem se 
počutil kot grof. B i l 
sem namreč v nje
govi zidanici, ki je 
bila nekoč graščina. 
Prvotni lastniki 
gradiča so bi l i 
gospodje Višnjegors-
ki . T i so trdnjavico 
zgradili za lažje 

Košakova zidanica na Rojah ima še številne kamnite strelne line. o b v l a d o v a n J e trgov
skih poti v tem delu 

Dolenjske. Že prej pa je na tem razglednem mestu verjetno stala rimska opazoval
nica. Kasneje je gradiček na Rojah prišel v posest vitezov Gumplerjev. Zadnji 
Gumpler, Oton Jakob, je leta 1456 posest podaril stiškemu samostanu, ta pa mu je 
do smrti nudil telesno in duhovno oskrbo, po smrti pa še nekaj maš vsako leto za 
lažje zveličanje. Oton Jakob je moral biti pravičen mož, saj je oskrbo izgovoril tudi 
^ H R ^ N B R H H P - ' ' " 3 f l B za zadnja dva zvesta služabnika. 

• '""VHI N i povsem izključeno, da so prvotni deli 
? w | stavbe, ta je bila večkrat prezidana, starejši od 

'Jf stiškega samostana in se datumsko uokvirjajo 
Jm H | . «' okoli tisočaka. Zidanica ima še danes ohran-

H E jene strelne line in obokan kamnit vhod. Taje 
tako nizek, da se mora človek globoko prik
loniti, ko vstopa. Pravijo, da so nekdanji last
niki teko prisilili prišleke, da so se j im priklan
jali . Bolj verjetno pa so to storili iz obrambnih 

ap vzrokov. V gostoljubno Košakovo zidanico na 
Rojah bom prišel še kdaj, seveda se bom 
moral gospodarju vsakič prikloniti. Iskrene 

Nenavadno nizek starinski vhod je čestitke k skoraj tisočletnemu rekordu. 
kamnito obokan. L.S. 

Ko sem poskusil Metodovo kapljico, 
sem šele razumel, zakaj jo ima zak
lenjeno s sedmimi ključi in "zašan-
cano" s strelnimi linami. 
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R i m l j a n i i n krščanstvo 
Z a vladavine največjega rimskega 

cesarja Avgusta (Oktavijana) je rimski 
imperij obsegal že velikanska ozemlja v 
Evropi , Az i j i in A f r i k i . Tedaj 
nepremagljiva rimska vojska si je dobro 
desetletje pred začetkom našega štetja 
podredila številne državne tvorbe, med 
drugimi tudi hebrejsko državo Izrael v 
Palestini, ki so j i tedaj rekli Kanaan. 
M e d Hebrejci, pozneje so se imenovali 
tudi Judje, je prevladovala hebrejska 
vera. Ta je oznanjala, da bo Bog poslal 
na zemljo odrešenika, Mesijo, ki bo lju
dem na zemlji prinesel mir in blagostan
je, po smrti pa vsem po božjih postavah 
živečim večno življenje. 

V času pričakovanja vsemogočnega 
rešitelja izpod rimske nadvlade in prav
ičnega plačnika v posmrtnem življenju 
se je po pričevanju svetega pisma v 
Betlehemu rodil božji sin z imenom 
Jezus. Spočet je bil brezmadežno po 
svetem duhu, rodila pa ga je devica 
Marija iz rodu nekdanjega judovskega 

kralja Davida. Mladi Jezus je delal v 
mizarski delavnici svojega rednika Jože
fa v mestu Nazaret, kar mu je dalo urad
no ime Jezus Nazarečan. K o se je Jezus 
bližal tridesetim letom, je šel med 
judovsko ljudstvo in pričel oznanjati 
svoje božje poslanstvo. Hod i l je po 
deželi in pridigal o nebeškem kraljestvu. 
Vanj pridejo le duše trpečih, dobrih in 
pravičnih. Delal je tudi čudeže. Njegov 
nauk je privlačil predvsem revne in 
ponižane, ker so v njem videli smisel 
svojega zemeljskega življenja in upanje 
na plačilo z večnim življenjem v nebesih. 

M e d svojimi učenci je Jezus izbral 
dvanajst najzvestejših spremljevalcev in 
jih imenoval apostoli (oznanjevalci bož
jega nauka). 

S svojim naukom si je nakopal tudi 
nasprotnike, zlasti med višjo judovsko 
duhovščino, ki se je bala za svoje privi
legije, pa tudi rimski oblastniki so se bali 
prevelikega ugleda enega od sinov pod-
jarmljenega ljudstva. Jezusa so zgrabili 

in ga v znanem sodnem procesu pred 
sodnikom Pilatom obsodili na smrt s 
križanjem. To se je zgodilo v času 
vladanja cesarja Tiberija in njegovega 
namestnika v Judeji Poncija okoli leta 
30. Po Jezusovi nasilni smrti in njegov
em vstajenju se je vera vanj še bolj utrdi
la in se razširila po vsem imperiju. Sirili 
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V grobu iz pozne rimske dobe so na Dolen
jskem našli križast obesek. Po takih zna
menjih so pripadniki nove vere dobili ime 
kristjani. 

so jo Jezusovi učenci in apostoli. V naše 
kraje sojo zanesli rimski vojaki in nasel
jeni vojaški veterani. 

V pozni rimski dobi je na našem ozemlju 
zraslo več krščanskih cerkva. V eni izmed 
njih so našli tlak s kristogramom: krog s 
križem in črkama alfa in ornega. To se 
smiselno prebere: Kristus - začetek in konec 
vsega stvarstva. Zlizan tlak pomeni, da so po 
njem dolgo hodili. 


